
اس��تاندار اصفهان با حضور در محل پروژه مصلی اصفهان از روند 
اجرای پروژه و آماده کردن آن برای اقامه نماز عید فطر امسال در این 
محل بازدید کرد. رسول زرگرپور با تاکید بر اینکه در مقایسه با بازدید 
قبل تغییرات چشمگیری در اجرای پروژه رخ داده است، گفت: اگر 
نماز عید فطر در مصلی اصفهان برگزار شود، مردم اصفهان به این 
باور خواهند رس��ید که این پروژه بعد از 20 سال اجرایی می شود. 
وی با اظهار تاسف از اینکه پروژه مصلای اصفهان یکی از پروژه هایی 

است که سبب شرمندگی استان است، تصریح کرد: این پروژه  باید 
در طول سه،چهار سال تمام می شد و آن زمان وضعیت مدیریتی 
استان به نحوی بود که می ش��د زودتر تمام ش��ود، اما درگیر یک 
سری از مسائل ش��د و به تاخیر افتاد و امروز با گذشت 20 سال از 
آغاز ساخت پروژه  در شأن مردم اصفهان با این تعداد شهید، ایثارگر 
و فداکاری  نیست که مصلی نداشته باشند و به همین منظور از دو 

سال قبل تصمیم جدی گرفته ش��د که مصلی فعال شود . .. 

پرونده هسته ای ایران
سنگین تر از توان تصمیم گیری اوباماست 

دموکراتیک ترین  
حکومت  منطقه  هستیم

مقاومت 
تاپیروزی نهایی

استاندار اصفهان در بازدید از پروژه مصلی:

عید فطر مردم  اصفهان
نماز را در مصلی اقامه می کنند

آمارهای غیر رس��می اعلام می کند ک��ه 11 میلیون نفر از 
جمعیت 80 میلیونی کشور در سکونتگاه های غیررسمی و در 
حاشیه شهرها زندگی می کنند؛ سکونتگاه هایی که نه نام خانه 
می توان بر آنها گذاشت و نه جزئی از شهر محسوب می شوند.  
بحث بر سر حاشیه نشینی نیست که این ملغمه درد و رنج، 
انگار که راه حل نداشته باش��د، لحظه به لحظه کش می آید 
 و مصیبت هایش غلیظ تر می ش��ود. انگار که مسوولان هم 
نم��ی توانن��د جمع��ش کنن��د؛ ره��ا ش��ده زی��ر پوس��ت 
ش��هر. این بار صحبت از زنان ساکن حاش��یه شهرهاست که 

توس��ط م��ردان، آل��وده آس��یب م��ی ش��وند و ای��ن 
آس��یب مث��ل نف��ت راه یافت��ه ب��ه آب، روان . . . 

با مشارکت کارشناسان موافق و منتقد، سند توسعه اتاق بازرگانی استان بررسی شد
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وقتی که قاچاقچیان دارو با سلامت مردم بازی می کنند

اقتصاد سیاه زیر پوست شهر

تلاش مستمر و همه جانبه  
برای بالندگی اتاق اصفهان 

حاشیه های اصفهان برای زنان امن نیست

ساکنان کوی وحشت
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]اص���ف���ه���ان زی���ب���ا[

آیین معارفه شهردار اصفهان  در تالار هنر بر گزارشد تا 
دکتر مهدی جمالی نژاد ، سی و هفتمین شهردار اصفهان 
به صورت رس�می فعالیت خود را آغاز کند . در این آیین 
 تاکید ش�د ک�ه  مدیریت ش�هری تنها می�دان خدمت 
بی منت اس�ت و هر زمان عناصر دیگری مانند سیاست 
به این میدان وارد ش�د، جا برای خدمت تنگ می شود  و 

 شهردار اصفهان باید  میدان دار خدمت باشد، نه میدان دار
سیاس�ت. دکتر مهدی جمالی نژاد در این مراسم تاکید 
کرد که شهردار اصفهان باید دایه شهر، زینت شورا، محور 
وحدت، پاسدار شخصیت و هویت شهر، نگران شهروندان، 
س�نگ صبور بزرگان، مایه ع�زت و عظم�ت اصفهان و 

ب�ه دور از ه�واي آل�وده سیاس�ي . . . 

در آیین معارفه شهردار اصفهان تاکید شد؛

مدیریت شهری، میدان
خدمت بی منت است

3ش�����ه�����ر
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وی���������ژه ن���ام���ه
ح��������م��������ل��������ه

ش��هردار اصفهان در پیامي با تش��کر از مردم، اعضاي شوراي اسلامي 
شهر، مسوولان و جامعه نخبگان و فرهیختگان شهر ابراز امیدواري کرد: 
خیزشی نو و نهضتی بزرگ و فراگیر برای خروج از بحران های موجود، 
تحقق یافتن هدف های آرمانی و راهبردی توسعه عدالت محور برداشته 

و جانی تازه در کالبد شهرداری اصفهان دمیده شود.
اینک که در پرتو عنایات و الطاف خاصه حضرت حق تعالی، افتخار بزرگ 
مدیریت عالیه بر شهرداری اصفهان و خدمتگزاری به مردمان همیشه 
خوب و شرافتمند نصف جهان نصیب حقیر گردید، تا بدین ترتیب در 
اجرای منویات عالی��ه انقلاب و نظام مقدس جمهوری اس��لامی ایران 
فصل نوینی در شکوفایی و اعتلای همه جانبه و توسعه پایدار و عدالت 
محور این خطه آغاز گردد، برخود تکلیف و فرض مسلم می دانم که به 
رسم پسندیده ادب و فرهنگ مراتب عمیق و بایسته قدردانی خود را از 
یکایک اعضای محترم، ژرف اندیش و رس��التمند شورای اسلامی شهر 
اصفهان که با تأیید قاطع و حداکثری، عزم ج��زم و اراده تزلزل ناپذیر 
خود را در تحقق شعار حکیمانه و سرنوشت ساز سال همدلی و همزبانی 
دولت و ملت متبلور و متجلی ساختند، همچنین مدیران عالی مرتبت 
و مشفق استان که با معاضدت ها  و حمایت های جدی مایه پشتگرمی 
شدند، فردفرد 45 نامزد محترم انتخاباتی از جمله سردار سرافراز مجید 

خراس��انی، این دلاور مرد خطه عش��ق و عرصه رزم در سال های دفاع 
مقدس که طی س��الیان متمادی با کوله باری از تجارب ارزش��مند در 
س��طوح عالی و کلان مدیریتی کشور، ش��وری زایدالوصف و شأنی والا 
و شایس��ته به فرآیند انتخاب برتر و اصلح بخش��یده بودن��د، کارکنان 
 قدرشناس، حق بین و باریک بین و عدالت خواهی که فراز و نشیب های

 فراوان را پش��ت س��ر نهاده و اکنون با احساس��ات پاک و ش��ورانگیز و 
حمایت های آشکار و نهان، موجبات و اسباب انتخاب حقیر را به سمت 
شهردار منتخب کلانش��هر اصفهان فراهم آوردند و نیز همه شهرداران 
 ادوار پیش��ین که بن��ای فخی��م و رفیع توس��عه و آبادان��ی روز افزون 
نصف جهان را پی افکنده و نام بلندآوازه خویش را در تاریخ پرافتخار این 

مرز و بوم به ثبت رسانده اند، ابراز دارم.
امید صادق و رجای واثق دارم که به پشتوانه هم اندیشی با اندیشمندان 
و رسانه های جمعی و جلب مشارکت و حمایت فزاینده شهروندان که 
چشم امید به افق های روشن فردا و بهبودی اوضاع دوخته اند، خیزشی 
نو و نهضتی بزرگ و فراگیر برای خروج از بح��ران های موجود، تحقق 
یافتن هدف های آرمانی و راهبردی توس��عه عدالت محور برداش��ته و 

جانی تازه در کالبد شهرداری اصفهان دمیده شود.
انشاءالله.

حجت الاسلام و المسلمین دکتر حسن روحانی، توافق 
هس��ته ای با 1+5 را پله اول برای رس��یدن به بام تعامل 
سازنده با جهان دانست و اظهارداش��ت: ما اهل فریب و 
دورویی نیس��تیم؛ اگر وعده ای در چارچ��وب مصالح و 
منافع ملی داده ایم، به آن عمل خواهیم کرد، مش��روط 
بر اینکه طرف مقابل هم به وع��ده های خود عمل کند. 

 اگر طرف مقابل به وعده هایش عم��ل کند، ایران نیز به 
وعده هایش عمل خواهد کرد. رییس جمهور با قدردانی 
از رهنمودهای رهبر معظم انقلاب اس��لامی، پشتیبانی 
م��ردم و همدلی مس��وولان، تاکید ک��رد: حفظ حقوق 
هسته ای، رفع تحریم ها و تعامل سازنده با جهان مبنای 

مذاکرات بوده و خواهد بود...

ش��نبه  15فروردین 1394 14 ج��مادی الثان��ی  1436 |  4 آوری��ل  2015 | ش���ماره    2334 |  16 صفح��ه  | قیم��ت : 500 توم��ان

رییس جمهور در گفت وگوی تلویزیونی با مردم :

رهنمود های رهبری،
همدلی مسوولان و حمایت مردم، 

کلید موفقیت است

بازار میوه نوروز امس��ال، حال و هوای خوشی نداشت. با 
وجود بیانات مسوولان در اواخر سال ۹۳ در رابطه با عدم 
کمبود میوه و قیمت مناسب آن برای ایام عید، با گذشت 
چند روز از سال جدید، شاهد کمبود میوه های باکیفیت 
 و گرانی این محصولات بودیم، به گونه ای که گرانی میوه
به ویژه پرتقال و نارنگی باعث نارضایتی خریداران ش��د 

و این بار نی��ز اعتماد مردم نس��بت ب��ه وعده های 
مسوولان مبني بر تنظیم بازار، جلوگیري .... 

دکتر سقائیان نژاد، شهردار اصفهان:

5

همین صفحه

4

گزارش از مهمانان نوروزی در باغ پرندگان

زندگی در اصفهان لذت بخش است

باید برای جذب گردشگر 
برنامه ریزی کنیم

ویژه نامه 
سبک زندگی
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انتصاب شایس��ته حضرتعالی را به س��مت ش��هردار کلان ش��هر اصفهان؛ ش��هر 
گنبده��ای فی��روزه ای تبری��ک ع��رض نم��وده و توفی��ق روز افزونت��ان را از 
خداون��د منان خواس��تاریم. و امید اس��ت با توجه به س��وابق علم��ی و عملی و 
شایستگی های جنابعالی روح شهر تاریخی اصفهان بیش از پیش در تمامی عرصه 
ها به خصوص در صنعت  گردشگری و زیر ساخت های این صنعت شکوفا شود. 

شهردار محترم اصفهان 

باش�ی  جارچ�ی  س�لطان  مل�ک  خان�ه  س�فره  م�وزه  ی�ت  مدیر
ثبت شده در فهرست آثار ملی به شماره 11545

در پیام قدردانی شهردار اصفهان تاکید شد؛

 خیزشی نو و نهضتی بزرگ و فراگیر برای تحقق 
توسعه عدالت محور در اصفهان
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شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی در بیانیه ای آورده 
است: این همه شور و شعور ملت های به پاخواسته و 
قیام کرده به ویژه ملت همیشه در صحنه و سرافراز 
ایران اسلامی را می س��تاییم و بر دس��تان و بازوان 
»حماسه س��ازان روز جهانی قدس« به رسم ادب و 
نشانه احترام بوس��ه می زنیم و از بابت این موهبت 
الهی جبهه خضوع و جبین شکر بر آستان کبریایی 
حضرت احدیت ساییم و شکرگزار این نعمت بزرگ 

الهی خواهیم بود.
 شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی با صدور بیانیه ای 
از خلق حماس��ه عظی��م حضور و نمای��ش وحدت، 
اتحاد و انس��جام ملت بزرگ ایران اس��لامی همگام 

و همصدا ب��ا »امت ب��زرگ رس��ول الله ص« حول 
محور نخس��تین قبله گاه مس��لمین جهان )قدس 
ش��ریف(، در راهپیمایی روز جهانی ق��دس تقدیر 
و تش��کر کرد. متن بیانیه تقدیر و تش��کر ش��ورای 
 هماهنگ��ی تبلیغ��ات اس��لامی از خلق حماس��ه 
وحدت و حضور ملت در راهپیمایی روز قدس بدین 

شرح است:
راهپیمایی روز جهانی قدس امسال و حضور انقلابی 
و پرشور و حماس��ی ملت بزرگ و روزه دار ایران در 
تهران و بیش از 770 شهر کشور، نشان از عمق نفوذ 
اس��تراتژیک، اقت��دار و قدرت نرم نظ��ام جمهوری 
اس��لامی ای��ران و درک کلام و دریاف��ت عمق پیام 

تاریخی حضرت امام خمین��ی )ره( و حرکت در خط 
مقام عظمای ولای��ت و مقام معظ��م رهبری مدظله 
العالی در خصوص این روز، در س��طح کش��ورهای 
اسلامی و بین المللی بود. شورای هماهنگی تبلیغات 
اسلامی با صدور بیانیه تقدیر و تشکر از خلق حماسه 
عظیم حضور و نمایش وحدت، اتحاد و انسجام ملت 
 بزرگ ایران اسلامی همگام و همصدا با » امت بزرگ 
رس��ول الله ص« ح��ول مح��ور نخس��تین قبله گاه 
مس��لمین جهان )ق��دس ش��ریف(، در راهپیمایی 
روز جهانی قدس تقدیر و تش��کر ک��رد. در آخرین 
جمعه از ماه پرفیض و برک��ت رمضان المبارک )روز 
جهانی قدس(، روز رس��اترین فریاد علیه س��بعیت 

و موجودیت نامشروع و غیر انس��انی و اشغالگری و 
کودک کش��ی و تجاوز صهیونیست ها و روز حمایت 

همه جانبه از فلس��طین قهرمان در 
جای جای ایران بود. 

تهران و بیش از 770 ش��هر کش��ور 
یکصدا ش��عار دف��اع از فلس��طین و 
اسلام و مظلومین را سر دادند. مردم 
موم��ن، روزه دار و انقلابی ای��ران، با 
پشت س��ر گذاش��تن و درک ای��ام 
و لیال��ی پربرکت قدر، ب��ا حضور در 
راهپیمای��ی ش��کوهمند و با عظمت 
روز جهانی قدس، هم��گام و همصدا 
با سایر مس��لمانان و آزادیخواهان در 
سراس��ر جهان، غ�ری�و آزادی قدس 
شریف و فلسطین پاره، پاره از یورش 
وحش��یانه دژخیمان پلید و این پاره 
تن اسلام را بار دیگر سر داده و خشم 
مقدس و نفرت و انزجار و برائت خود 
از ظلم و جور رژی��م غاصب آدمکش 

صهیونیستی را فریاد زدند.
 دی��روز دوربین های جهان صحنه های��ی ماندگار و 
دیدن��ی از خروش عظی��م اراده ها و خی��زش امواج 
احساس��ات پاک معن��وی جه��ان را در حمایت از 
فلسطین قهرمان و فریاد خشم علیه تجاوز و تعدی 
اش��غالگران صهیونیس��تی را در دل تاری��خ ثبت و 
ضبط کرده و به نمایش گذاش��تند. ب��ار دیگر ملت 
قهرمان، مس��لمان، آزاده و همیشه در صحنه ایران 
اس��لامی و تمامی پیروان ادیان الهی در جای جای 
میهن اس��لامی، حماس��ه ای ج��اودان و ماندگار به 
یادگار گذاش��ت و برگ زرین دیگری در دفتر قطور 
خاطرات و افتخارات ملت رشید ایران ثبت و ضبط 
کرد و با گوش جان به ن��دای حق طلبی مقام معظم 

رهبری )مدظله العالی( و پی��ام تاریخی حضرا امام 
روح الله موسوی الخمینی )ره(، آن روح بلند دوران 
در حمایت از فلس��طین، این پاره تن 
اس��لام، لبیک گوی��ان در راهپیمایی 
روز جهانی قدس، حضوری آگاهانه، 
ارزش��مند و انقلابی یاف��ت. در پایان 
بیانیه، ب��ار دیگر ش��ورای هماهنگی 
تبلیغات اس��لامی با تش��کر از مردم 
عزی��ز و روزه داران م��اه میهمان��ی 
خدا، که خالقان اصل��ی این خیزش 
عظیم اراده های اس��توار در حمایت 
از فلس��طین، غزه و قدس بوده و نیز 
همچنین از اهتمام والا و همت ویژه 
اصحاب رسانه ها و جراید، مطبوعات، 
خبرگزاری ها و تمامی فعالان عرصه 
رس��انه به ویژه بخش ه��ای خبری، 
تولیدی س��ازمان صدا و سیما که در 
امر اطلاع رس��انی، آگاهی بخش��ی و 
ترغیب و تش��ویق مردم به حضور در 
راهپیمای��ی و به تصویر کش��یدن گوش��ه هایی هر 
چند کوچ��ک از اقیان��وس بیک��ران اراده های ملی 
بپاخواس��ته و دریای خروش��ان و مواج احساسات 
پ��اک معن��وی م��ردم در راهپیمای��ی عظی��م روز 
جهان��ی قدس تقدی��ر ک��رده و از این همه ش��ور و 
ش��عور ملت های بپاخواس��ته و قیام ک��رده به ویژه 
ملت همیش��ه در صحنه و س��رافراز ایران اسلامی 
را می س��تاید و بر دس��تان و بازوان »حماسه سازان 
روز جهان��ی قدس« به رس��م ادب و نش��انه احترام 
بوس��ه می زند و از بابت ای��ن موهب��ت الهی جبهه 
خضوع و جبین ش��کر بر آس��تان کبریایی حضرت 
 احدیت ساییده و ش��کرگزار این نعمت بزرگ الهی

 خواهد بود.

دبیر مجمع تشیخص مصلحت نظام در پاسخ به سوالی درباره سرنوشت مذاکرات 
در دو روز آینده گفت: آقای اوباما دارای یک ظرفیت سیاس��ی معینی است و این 
پرونده خیلی سنگین تر از توان تصمیم گیری اوس��ت. به گزارش اصفهان زیبا به 
نقل از خبرگزاری مهر، محسن رضایی در حاشیه جلسه هفتگی مجمع تشخیص 
مصلحت نظام، در نشس��تی خبری با اشاره به مذاکرات هس��ته ای ایران و غرب و 
کارشکنی اخیر آمریکایی ها در جریان مذاکرات، اظهار داشت: آمریکایی ها هیچ 
راهی جز مذاکره با ایران ندارند؛ چون راه های دیگر مثل حمله نظامی و تش��دید 
تحریم ها ناکارآمد است و خود اوباما نیز اذعان کرده است که نمی توانیم به ایران 

حمله کنیم و تشدید تحریم ها نیز بی فایده است.
وی با بیان اینکه هم��ه دنیا موافق مذاک��ره و توافق با ایران هس��تند، تاکید کرد: 

آمریکایی ها سنگ اندازی نکنند؛ سران کشورهای اروپایی در جلسات خصوصی 
می گویند که ما از این زیاده خواهی های آمریکا ضرر می کنیم و روسیه و چین نیز 
همین نگرانی را دارند، لذا مذاکره با ۱+۵ تقریبا به نتیجه رسیده؛ اما آمریکایی ها 
نمی گذارند و به دنبال امتیازگیری بیش��تر از ملت ایران هستند و به امتیازاتی که 

جمهوری اسلامی قبول کرده به آنها بدهد قانع نیستند.
دبیر مجمع تشیخص مصلحت نظام در پاسخ به خبرنگاری درباره ضرورت یا عدم 

ضرورت تصویب توافق نهایی در مجلس و شورای عالی امنیت ملی است، تصریح 
کرد: این مس��اله به مجمع ارتباطی ندارد و در حوزه وظای��ف مقام معظم رهبری، 
دولت و ش��ورای عالی امنیت ملی که دارند کار می کنند و از میز مذاکره تا تهران 
و ش��ورای امنیت و خدمت رهبری، مرتب گ��زارش ها ارائه می ش��ود.رضایی در 
ادامه در پاسخ به س��والی مبنی بر اینکه صرف نظر از علت کارشکنی های آمریکا 
پیش بینی شما از سرنوش��ت مذاکرات در دو روز آینده چیست، گفت: آقای اوباما 

دارای یک ظرفیت سیاس��ی معینی است و این پرونده خیلی س��نگین تر از توان 
 تصمیم گیری اوس��ت؛ بعید می دانم که اوباما بتواند همه ای��ن پرونده را بردارد و

 حل و فصل کند.
وی در توضیح این مساله افزود: نگرانم که بخش هایی از این پرونده بماند و اوباما 
نتواند این مش��کل را که خودش درس��ت کرده حل کند؛ جورج ب��وش با اینکه از 
اوباما افراطی تر بود، اما جز یک یا دو قطعنامه ضعیف کار دیگری نکرد، اما تصویب 
قطعنامه های سنگینی در شورای امنیت، در زمان اوباما صورت گرفت.دبیر مجمع 
تشخیص مصلحت نظام تصریح کرد: اوباما سنگ بزرگی را در چاه انداخت و خودش 
هم به س��ختی دارد تلاش می کند تا آن را دربیاورد، لذا نگرانم که بخش هایی از 

مساله در آینده باقی بماند.

فرمانده کل سپاه: مقاومت 
تاپیروزی نهایی

 فرمانده کل سپاه در خصوص مذاکرات وین و تهدیدات برخی 
کش��ورها در خصوص پیامدهای به نتیجه نرسیدن مذاکرات، 
گفت: غربی ه��ا می دانند که هی��چ غلطی نمی توانن��د بکنند 
و بیش��تر از ما به ای��ن مذاکرات نیازمندند. س��ردار سرلش��کر 
محمد عل��ی جعف��ری، فرمانده کل س��پاه پاس��داران انقلاب 
اسلامی در گفت و گو با ش��بکه تلویزیونی العالم اظهار داشت: 
 ان ش��اءالله داریم ب��ه س��وی آزادی همه ملت های مس��لمان 

پیش می رویم.
وی تصریح کرد: وعده حضرت امام باید محقق شود و این وعده 
به تدریج در حال تحقق است و مردم عراق، سوریه، یمن، لبنان 
و فلس��طین همه برای آزادی از زیر یوغ استکبار جهانی تلاش 
می کنند و حتما موفق خواهند شد و انشاءالله نوید پیروزی های 
بزرگ تری در راه است.جعفری اظهار داشت: مقاومت تا پیروزی 
نهایی، شعار امروز و حال و هوای مردم است.فرمانده کل سپاه 
همچنین در خصوص مذاکرات وین و تهدیدات برخی کشورها 
در خصوص پیامدهای به نتیجه نرسیدن مذاکرات، گفت: آن ها 
می دانند که هیچ غلط��ی نمی توانند علیه ای��ران بکنند و تنها 
راهی که برای نفوذ بین ملت های منطقه و به خیال خودش��ان 
رس��یدن به نتیجه پیدا کرده ان��د ادامه همین حرکت اس��ت.

جعفری افزود: آنها بیش از ما به این مذاکرات نیاز دارند و تهدید 
نظامی آن ها هیچ جایگاهی نداشته اس��ت اگرچه آن ها در امر 
 مذاکره کارکشته هستند، ولی بیش��تر از ایران به دنبال نتیجه 

مذاکرات هستند.

موگرینی: 
زمان تصمیمات حساس

 فرا رسیده است 
رییس  سیاس��ت خارجی اتحادیه اروپا در مصاحبه ای با شبکه 
خبری س��ی.ان.ان گفت: طرفی��ن مذاکرات هس��ته ای ایران 
تاکنون تا این اندازه به توافق نزدیک نبوده اند. فدریکا موگرینی 
در گفت وگویی اختصاصی با کریستین امانپور اعلام کرد، اکنون 
زمان آن رسیده که تصمیماتی حساس اتخاذ شود و لازم است 
پاره ای از مسائل کاملا سیاسی در جریان مذاکرات حل و فصل 
شود. موگرینی با اشاره به روند مذاکرات در وین اظهار کرد: ما تا 
جایی که می توانیم به توافق نزدیک شده ایم و هرگز تا این اندازه 
نزدیک نبوده ایم. با این حال این دیپلمات اروپایی تصریح کرد، 
امکان دستیابی به توافق وجود دارد، اما این مساله قطعی نیست 
و به اتخاذ تصمیم های حس��اس تاریخی و سیاسی نیاز دارد و 
البته مذاکره کنندگان متوجه این حساس��یت هستند. رییس  
سیاس��ت خارجی اتحادیه اروپا گفت: دس��تیابی به این توافق 

منطقه و جهان را امن تر خواهد کرد. 

حمله سعودی ها به یمن در روز قدس 
مایه شرمساری جهان اسلام است

معاون عربی-آفریقای وزیر ام��ور خارجه گفت: تداوم حملات 
نظامی س��عودی ه��ا به م��ردم بی دف��اع یم��ن در روز قدس 
مایه شرمس��اری جهان اس��لام و جهان عرب اس��ت. حسین 
امیرعبداللهی��ان دیروز ش��نبه در گف��ت و گو با خب��ر گزاری 
جمهوری اسلامی با تاکید بر این که تروریسم و صهیونیسم دو 
روی یک سکه اند، افزود: امروز ماموریت اصلی جریانات افراطی 
و تروریستی، غارت سرمایه کشورهای اسلامی و نابودی محور 
مقاومت علیه رژیم صهیونیستی اس��ت.وی تصریح کرد: رفتار 
دو گانه آمریکا و غرب در اس��تفاده ابزاری از تروریس��م، عامل 
تقویت جنایات تل آویو و ناامنی بیشتر منطقه به شمار می رود.

دقایقی پس از آغاز »آتش بس بشردوستانه« در یمن، حملات 
هوایی عربستان س��عودی علیه مواضعی در صنعا از سر گرفته 
ش��د و گزارش هایی درباره درگیری شدید در شهر تعز منتشر 
شده است.سازمان ملل متحد پس از مذاکرات طولانی با همه 
طرف ه��ای درگیر، نیمه ش��ب جمعه را زمان آغ��از آتش بس 
موقت 6 روزه تا پایان ماه رمضان اعلام کرده بود تا کمک های 

بشردوستانه به میلیون ها یمنی آسیب دیده برسد.

اظهارات خصمانه وزیر خارجه 
عربستان علیه ایران 

وزیر امور خارجه عربستان در اظهاراتی خصمانه و بدون اشاره 
به دخالت های ریاض در کش��ورهای منطقه،  گفت: سعودی ها 
با اقدامات منف��ی ایران مقابله می کنند. ب��ه نقل از خبرگزاری 
فرانسه، عادل الجبیر، وزیر امور خارجه عربستان روز پنج شنبه 
در کنفرانس خبری مش��ترک با ناصر جوده، همتای اردنی اش 
در امان، گفت: ما تأکید داریم که ایران نباید مداخله منفی در 
منطقه یا در هر کشور عربی برادر داشته باشد. الجبیر در ادامه 
س��خنانش بدون اش��اره به دخالت های ریاض در خاورمیانه و 
اقدامات بی ثبات کننده این کش��ور در ای��ن منطقه و حملات 
ددمنشانه آل س��عود علیه مردم یمن مدعی شد، اگر ایرانی ها 
خواستند در منطقه اقدامات بی ثبات کننده انجام دهند نباید 
این اقدامات به ضرر عربستان سعودی باشد. ما مصمم به مقابله 
با اقدامات منفی ایران هس��تیم. وزیر امور خارجه عربستان در 
ادامه تجاوزان آل سعود به یمن را با هدف مقابله با ایران دانست 
و گفت که عربستان برای جلوگیری از اقدامات بی ثبات کننده 

ایران در منطقه تلاش می کند. 

اخبار کوتاه
تشکر شورای هماهنگی تبلیغات از » خلق حماسه حضور ملت« در جمعه آخر ماه رمضانگروه ایران
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محسن رضایی در نشستی خبری اعلام کرد:

بار دیگر ملت 
قهرمان، 

مسلمان، آزاده 
و همیشه در 
صحنه ایران 

اسلامی و 
تمامی پیروان 

ادیان الهی 
در جای جای 

میهن اسلامی، 
حماسه ای 

جاودان و ماندگار 
به یادگار گذاشت  

ترکیه به عنوان عضو رسمی ناتو در سه سال 
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اخیر به طور منظم از گروه تروریستی داعش 
نفت خری��داری کرده و می کن��د و این تفت 
توسط تانکرهای نفتکش به این کشور حمل 
می شود این در حالی است که آمریکا و غرب 
از این تجارت غیرقانونی اطلاع کامل داشته و 
هواپیماهای آمریکایی و ائتلاف به هیچ یک از کاروان 
های نفتکش داعش حمله نک��رده اند. این واقعیت 
نش��ان می دهد که آمریکا به هیچ عن��وان خواهان 
نابودی داعش نیست و حتی اجازه می دهد که گروه 
تروریستی خونخوار و وحشی داعش براحتی منابع 

مالی برای تامین فعالیت های خود را به دست آورد. 
اگرچه ترکیه بطور کاملا آشکار وبی پرده از این گروه 
تروریستی حمایت می کند و اخیرا نیز اجازه داده که 
نیروهای داعش از طری��ق ورود به خاک ترکیه و در 
مس��یر خط مرزی ترکیه از قس��مت شمال به شهر 
کوبانی که پیش از این توسط کردها از دست داعش 
آزاد شده بود مجددا وارد شده و آماده به صرف کامل 
این شهر شوند، اما ایالات متحده آمریکا و هم پیمانان 
آمریکا در پنهان بطور گسترده از این گروه تروریستی 
حمایت و پش��تیبانی می کند و ب��رای فریب افکار 
عمومی جهان با تشکیل ائتلاف خیمه شب بازی خود 

با حملات بی هدف در میدان ه��ای نبرد داعش با 
کشورهای درگیر س��وریه و عراق اجازه پیشرفت و 
گسترش آنها را فراهم می سازد. آمریکا پیش از همه 
کشورهای دیگر به خاورمیانه سلاح صادر می کند و 
گروه های تروریس��تی به طور عمده از تس��حیلات 
آمریکایی اس��تفاده می کنند. این اقدامات آمریکا 
موجب بی ثباتی در خاورمیانه شده است. مداخلات 
آمریکا در عراق و لیبی هر روز تشنج و بهم ریختگی و 
بی ثباتی را در این کش��ور ها بیش��تر می کند. یک 
کارش��ناس انستیتو کش��ورهای آس��یا و آفریقای 
دانشگاه دولتی مسکو به نام ایسایف در مورد روسیه 

به عنوان یک عامل بازدارن��ده در مقابل غرب گفت 
روسیه نمی تواند به طور کامل از ایران حمایت کند 
زیرا این حمای��ت کامل موجب می ش��ود که دیگر 
کشورهای سنی را از خود دور بسازد و از سوی دیگر 
غرب به ویژه اتحادیه اروپ��ا خواهان جایگزینی گاز 
ایران به جای گاز روس��یه است این در حالیست که 
روابط ای��ران و روس به خوبی توس��عه می یابد این 
کارشناس روس گفت آمریکا مساله لغو تحریم ها در 
مورد ایران را پس از اعمال چند بسته تحریم در مورد 
روسیه مطرح می کند و این نشان می دهد که غرب 
 برای اس��تفاده از ایران به عنوان ابزاری برای فش��ار 

بر روسیه در عرضه انرژی می باشد. آنچه که مسلم 
است این اس��ت که آمریکا هیچ گاه خواهان ثبات و 
امنیت کامل در خاورمیانه نمی باشد و عامل  و نشان 
این اس��تراتژی آمریکا را می توان در سخنان اوباما 
جستجو کرد که در مورد مبارزه علیه داعش و جنگ 
در عراق و به طور کل در خاورمیانه اعلام کرد که هیچ 
طرح و نقش��ه خاصی ندارد و این نشان از استراتژی 
خطرناک و پنهان آمریکا در مورد خاورمیانه و بویژه 
در عراق و سوریه و یمن است که آشکارا بیان کننده 
جریان جنگ نیابتی و بی ثباتی در منطقه است که 

آمریکا به دنبالش است.

نگاهی به سیاست پنهان غرب و تروریسم

راهپیمایی بزرگ روز جهانی قدس در سراس��ر ایران 
اسلامی که همزمان با مذاکرات هسته ای ایران و گروه 
۱+۵ در وین برگزار شده است،بازتاب گسترده ای در 

رسانه های جهان داشت. 
 رسانه های غربی و عربی راهپیمایی بزرگ روز جهانی 
قدس  در سراسر ایران اسلامی  را پوشش داده و این 
رخداد یکی از خبرهای مهمی بود که این رسانه های 

جهان به آن پرداختند.
  خبرگزاری آسوش��یتدپرس در خبری به بازتاب 
این رویداد بزرگ در ایران پرداخت و نوش��ت: ده ها 
هزار ایرانی در راهپیمایی حمایت از فلسطین در روز 
قدس شرکت کردند.«این خبرگزاری این راهپیمایی 
را به مذاکرات هسته ای ارتباط داد و نوشت: راهپیمایی 
روز جمعه در حالی برگزار شد که ایران و شش قدرت 
 ب��زرگ در وین در تلاش ب��رای دس��تیابی به توافق 

هسته ای نهایی هستند.
  روزنامه آمریکایی نیویورک تایمز در مطلب کوتاهی 
درخص��وص راهپیمایی روز قدس در ایران نوش��ت: 

تهرانی ها در راهپیمایی ام��روز، پرچم های آمریکا و 
اس��رائیل را به آتش کشیدند و ش��عارهای »مرگ بر 
آمریکا« و »مرگ بر اسرائیل« سر دادند. این روزنامه 
افزود: در دیگر ش��هرهای ایران نی��ز تظاهرات های 

مشابهی برگزار شد.
  شبکه ان بی س��ی آمریکا نیز روی سایت خود به 
بازتاب راهپیمایی روز قدس در ایران پرداخت و نوشت: 
ده ها هزار ایرانی در حمایت از فلس��طینی ها در روز 
قدس به خیابان ها آمدند. در این گزارش آمده است: 
امام خمینی در هفتم اوت سال ۱979، آخرین جمعه 

ماه رمضان را »روز جهانی قدس« اعلام کرد.
  روزنامه صهیونیستی  تایمز آف اسرائیل نیز نوشت: 
میلیون ها ایرانی به خیابان ها آمدند و شعار »مرگ بر 
اس��رائیل« را فریاد زدند. این روزنامه نوشت: ایران در 
مناسبت های مختلف، حمایت خود را از فلسطینی ها 
اعلام می کند و بر ضرورت تعلق سرزمین بیت المقدس 

به مسلمانان تاکید می کند.
  خبرگزاری فرانس��ه نیز در گزارشی به شعارهای 

ضد سعودی راهپیمایان پرداخت و نوشت: اقدامات 
عربستان س��عودی در یمن نیز توس��ط ایرانیان در 
راهپیمایی امروز محکوم شد. بر اساس این گزارش، 
ایرانی ها در این راهپیمایی مترسک های نماد داعش 

را به آتش کشیدند.
  روزنامه صهیونیس��تی آروتز ش��وا نیز در مطلبی 
نوش��ت: ایرانی ها به در مراسم س��الانه »روز قدس« 
فریاد »مرگ بر اس��رائیل« و »مرگ بر آمریکا« س��ر 
دادند. ایرانی ها آخرین جمعه ماه رمضان را روز قدس 
نامیده اند.این روزنامه نوشت: این راهپیمایی همزمان 

با مذاکرات وین برگزار شد.
  خبرگزاری اسپانیایی زبان »W Radio« نیز در 
بازتاب این راهپیمایی باشکوه نوشت: صدها هزار ایرانی 
در تمامی شهرهای این کشور راهپیمایی روز قدس را 
برگزار کردند و خواستار آزادی فلسطینیان و سرنگونی 

رژیم صهیونیستی شدند.
در این گزارش آمده اس��ت: خیل عظیمی از ایرانیان 
در اطراف دانشگاه تهران تجمع کردند و علیه آمریکا، 

اسرائیل و عربستان سعودی شعار دادند.
  شبکه R7 برزیل نیز گزارش داد: صدها هزار نفر 
از ایرانی ها امروز جمعه در بزرگداش��ت روز قدس در 

تمامی شهرهای این کشور راهپیمایی کردند.
  این شبکه گزارش داد: هر ساله ایرانیان در آخرین 
جمعه ماه رمضان با برپایی راهپیمایی علیه اسرائیل 
ش��عار داده و خواستار آزادس��ازی فلسطین اشغالی 

می شوند.
  جروزالم پست دیگر روزنامه صهیونیستی نیز در 
بازتاب این رویداد بزرگ در ایران نوشت: در حالی که 
مذاکرات در وین در جریان است، جمعیت زیادی از 
ایرانیان برای برگزاری روز قدس به خیابان ها آمدند.

در این گزارش آمده است: ایرانیان پرچم های آمریکا، 
اسرائیل، عربس��تان و انگلیس را به آتش کشیدند و 
ش��عارهای »مرگ بر آمریکا« و »مرگ بر اسرائیل« 

سر دادند.
  روزنامه  امریکن دیلی  نیز در گزارش��ی نوش��ت: 
در حدود 770 ش��هر در ایران راهپیمایی روز قدس 

با استقبال گس��ترده مردم برگزار شد.این روزنامه به 
میلیون ها ایرانی اشاره کرد که امروز شعار »مرگ بر 

آمریکا« و »مرگ بر اسرائیل« سر دادند.
  ش��بکه تلویزیونی المن��ار  ب��ا عنوان»تظاهرات 
 گسترده سراسر ایران را به مناسبت روز جهانی قدس 
فرا گرفت«به پوش��ش خبری راهپیمایی بزرگ روز 
جهانی قدس در سراسر ایران پرداخت.المنار گزارشی 
از برگ��زاری راهپیمایی ب��زرگ روز جهانی قدس و 
مشارکت اقشار مختلف در این راهپیمایی در تهران 

منتشر کرد.
  خبرگ��زاری مع��ا، خبرگ��زاری فلس��طینی معا 
نیز با این عن��وان ب��ه راهپیمایی ب��زرگ روز قدس 
در ای��ران پرداخت:»قطعی بودن زوال اش��غالگران 
فلس��طین عنوان روز جهانی قدس در ایران«.معا به 
سخنان مسوولان کش��ورمان در این راهپیمایی که 
در خبرگزاری های مختلف منتش��ر ش��ده و نیز به 
 ش��عارهایی که در این راهپیمایی س��ر داده شد نیز 

اشاره کرد.

بازتاب راهپیمایی روز جهانی قدس در ایران در رسانه های جهان

قطعی بودن زوال اشغالگران فلسطین؛ عنوان روز جهانی قدس

فرمانده مرزبانی کشور گفت: یک تیم تروریستی که 
قصد داشتند از طریق مرز میرجاوه وارد کشور شده و در 
استان های سیستان و بلوچستان، کرمان و استان های 
همجوار اقدام��ات خرابکارانه و انفج��ار انجام دهند، 
دستگیر شدند. سردار قاس��م رضایی دیروز شنبه در 
جمع خبرنگاران در زاهدان اظهار داشت: شب گذشته 
یک تیم تروریس��تی با هدف ایجاد ناامنی و اقدامات 
خرابکارانه قصد ورود به استان سیستان و بلوچستان 

شدند که توس��ط مرزبانان دستگیر ش��دند. فرمانده 
مرزبانی کشور افزود: این تیم قصد داشت از طریق مرز 
میرجاوه وارد کشور ش��ده و در استان های سیستان 

و بلوچستان، کرمان و اس��تان های همجوار اقدامات 
خرابکارانه و انفجار انجام دهند.این مسوول ادامه داد: 
مقادیری سلاح و مهمات، مقداری چاشنی انفجاری، 

صوتی، نوری، زمانی، سه قبضه سلاح و مقداری ناس 
و مواد مخدر کشف شده است.وی گفت: باتوجه به کار 
اطلاعاتی مرزبانان، منطقه در محاصره کامل قرار داشته 

و ساعت یک ش��ب درگیری آغاز و دو ساعت به طول 
انجامید، دو نفر از اعضای این تیم زنده دستگیر شده 
و یک نفر زخمی است.سردار رضایی بیان کرد: بنا بر 
اعترافاتشان، آنها از سوی استکبار اجیر شده بودند تا در 
استان های سیستان و بلوچستان، کرمان و استان های 
همجوار با انجام اقدامات خرابکارانه ایجاد ناامنی کنند.

وی افزود: در این درگیری ستوان دوم منصور توحیدی 
نیز به درجه شهادت نائل آمد. 

فرمانده مرزبانی کشور خبر داد؛

انهدام یک تیم تروریستی در مرز میرجاوه
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آیین معارفه ش��هردار اصفهان  در تالار هنر بر گزارش��د تا 
دکتر مهدی جمالی نژاد؛ سی و هفتمین شهردار اصفهان به 
صورت رسمی فعالیت خود را آغاز کند. در این آیین تاکید 
شد که  مدیریت شهری تنها میدان خدمت بی منت است و 
 هر زمان عناصر دیگری مانند سیاست به این میدان وارد شد ،

جا برای خدمت تنگ می ش��ود و ش��هردار اصفهان باید  میداندار 
خدمت باشد نه میداندار سیاست. دکتر مهدی جمالی نژاد در این 
مراسم تاکید کرد که شهردار اصفهان باید دایه شهر، زینت شورا، 
محور وحدت، پاسدار شخصیت و هویت شهر، نگران شهروندان، 
سنگ صبور بزرگان، مایه عزت و عظمت اصفهان و به دور از هواي 
آلوده سیاسي بازي و سیاسي کاري باشد تا بار سنگین خدمت را به 

سرمنزل مقصود برساند.

   خوب بود ای�ن آیین با عنوان جلس�ه تودیع و معارفه 
برگزار می شد

نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه اصفهان دراین مراسم از 
شورای اسلامی شهر اصفهان و ش��رکت کنندگان در این آیین به 
صورت ویژه تشکرکرد و با اشاره به این اینکه این مراسم  تنها مراسم 
معارفه شهردار اصفهان است، گفت: خوب بود این جلسه با عنوان 
جلس��ه تودیع و معارفه برگزار می ش��د و مانند دیگر مراسم های 
اینچنین ابتدا با کس��ی که پیش از این در سمت شهرداراصفهان 
فعالیت می کرده است وداع می شد و از زحمات وی تقدیر و سپس 

شهردار جدید معرفی می شد. 
آیت الله س��ید یوس��ف طباطبایی نژاد با بیان اینکه البته رییس 
شورای اسلامی شهر اصفهان از خدمات شهردار پیشین اصفهان 
تشکر کردند، عنوان کرد: به هر حال ممکن است حضور یک فرد 
در مسوولیتی خوشایند برخی نباش��د، اما طوری نیست، شورای 
 اسلامی شهر اصفهان حق دارد همانگونه که فردی را نصب می کند،

آن فرد را عزل کند. 
وی گفت که درسال های اخیر در کشور ما رسم شده است که فرد 
صبح که می رود به محل کار، متوجه می شود که از سمت خود بر 
کنار شده و روی میز او نوشته شده، مسوولیت شما به پایان رسیده 

است، البته در دولت یازدهم کمتر شاهد این امر بوده ایم. 
امام جمعه اصفهان تاکید کرد: برگزاری مراسم تودیع از نظر اخلاقی 

از اهمیت بر خوردار است و باید مورد توجه قرار بگیرد. 
آیت الله طباطبایی نژاد گفت که در 13 س��ال گذشته در اصفهان 
مواردی را مش��اهده کرده ام که مسوولانی صبح به محل کار خود 

رفته اند و به آنها گفته شده است، دیگر نباش. 

   به سهم خود از دکتر سقائیان نژاد تشکر می کنم 
نماینده ولی فقیه در استان با تاکید بر اینکه در پایان دوره مسوولیت 
باید از افراد تشکر کرد، افزود: اسلام دستور تشکر داده است و کسی 

که روحیه تشکر در وی نباشد از خداوند نیز نمی تواند تشکر کند . 
وی گفت که اگر نتوانیم ظاهر را ببینیم و از فردی که خدمات وی 
بر ما مشهود است، تشکر نکنیم، چگونه می توانیم باطن را ببینیم 

و از خدا تشکر کنیم؟  
آیت الله طباطبایی نژاد عنوان کرد: به سهم خود از دکتر سقائیان نژاد 
که فردی فرهیخته بود و در12 سال خدمت در شهرداری و بیش از 
30 سال خدمت به مردم اصفهان در کسوت استادی، کوچک ترین 
خیانتی درامانت نکرد،تشکر کنم وامیدوارم خدمات وی مورد قبول 

خداوند واقع شود.  

    اصفهان ظرفیت بسیاری برای انجام کارهای بزرگ دارد
امام جمعه اصفهان گفت که اصفهان ظرفیت بسیاری برای انجام 
کارهای بزرگ دارد و شورای اسلامی شهر اصفهان و شهرداری باید 

برای انجام کارهای بزرگ در شهر کمک کنند.
وی با اشاره به آیه قرآن در زمینه مشورت؛ وشاورهم فی الامر عنوان 
کرد: خداوند از پیامبر می خواهد در کارها مشورت کنند و مدیرتر 
از پیامبر که نداریم، بنابر این مدیران باید مشورت کنند و فکر نکنند 

خودشان همه چیز را می دانند. 
آیت الله طباطبایی نژادگفت که اما پس از مشورت و گرفتن تصمیم 
باید بر خدا توکل کرد و توکل کردن به  خدا  به این معنی است که 

نباید دنباله رو  دیگران باشیم.
 

   اصفهان شهری بین ا لمللی،ایرانی و اسلامی است 
استاندار اصفهان در این مراسم از حضور مردم اصفهان در راهپیمایی 

روز قدس؛ روز فریاد ملت علیه صهیونیست ها تشکر کرد.
دکتر زرگر پور گفت:  زمانی که می خواهیم از اصفهان و مدیریت 
شهری آن صحبت کنیم باید این شهر را از نگاه دیگران و شهروندان 

بشناسیم . 
وی با بیان اینکه سایت گردشگری 20 ش��هر دیدنی دنیا را برای 
گردشگران انتخاب کرده است، عنوان کرد: شهر اصفهان به عنوان 

چهارمین شهر انتخاب شده و قبل از پاریس قرار گرفته است.  
استاندار اصفهان با تاکید بر اینکه اصفهان شهری بین ا لمللی، ایرانی 
و اسلامی است، گفت: انتظار به جایی است که شهر سازی ایرانی و 
اسلامی را در این ش��هر نظاره گر بود و فرهنگ ایرانی و اسلامی را 
در این شهر تجربه کرد و الگوی مدیریت اس��لامی را در این شهر 

نهادینه کرد. 

    نباید معضلات فرهنگی و اجتماعی زیر پوس�ت شهر 
مشاهده شود

دکتر زرگر پور گفت: در ش��هر اصفهان نباید چالش های زیست 
محیطی نظیر کمبود آب، آلودگی هوا و صوتی وجود داشته باشد و 
نباید الگوی سکونتی شمال و جنوب مطرح باشد و در این شهر نباید 

یک مورد فساد اداری در ادارات و شهرداری گزارش شود. 
اس��تاندار اصفهان تاکید کرد: در ش��هر زیبای خدا نباید حاشیه 
نشینی شکل گیرد و معضلات فرهنگی و اجتماعی زیر پوست شهر 

مشاهده شود .
وی گفت که به شورای اسلامی شهر اصفهان پیشنهاد دادم علاوه بر 
شرایط عمومی چهار ویژگی خاص باید در انتخاب شهردار اصفهان 
مورد توجه قرار گیرد. شهردار اصفهان باید نیروی مدیریتی ملی 
باشد، آشنا به مسائل شهری باشد و س��ابقه خدمت در شهرداری 
داشته باش��د،کار آمد و با تجربه باش��د و میداندار خدمت باشد نه 

میداندار سیاست و هماهنگ و همراه شورای اسلامی باشد. 

   ش�ورای ش�هر اصفهان از یک گردنه خطرناک عبور 
کرده است

استاندار اصفهان با بیان اینکه شورای شهر در مدت فعالیت باید از 
یک یا دو گردنه خطر ناک عبور کند و اکنون شورای شهر اصفهان از 
یک گردنه خطر ناک عبور کرده است و انتخاب شهردار مهم ترین 

وظیفه شورای شهر است و اعضای شورای اسلامی شهر اصفهان با 
تدبیر و تلاش از گردنه خطرناک عبور کردند.

وی انتخاب دکتر جمالی نژاد را تبریک گفت و عنوان کرد: امید است 
در دو سال آینده شورای شهر و شهرداری با همراهی و همدلی در 

ایفای رسالت خود موفق باشند. 

   مدیریت ارشد استان پیش�رفت و توسعه اصفهان را 
رسالت خود می داند  

استاندار اصفهان عنوان کرد: مدیریت ارشد استان  با همراهی  همه 
دستگاه های اجرایی با رعایت قوانین و مقررات برای هماهنگی با 
مدیریت شهر برای تامین رفاه شهروندان تلاش می کند و پیشرفت 

و توسعه اصفهان را رسالت خود می داند.  

   توجه ویژه به مولفه های شهر اسلامی در برنامه ریزی ها
 رییس ش��ورای اسلامی ش��هر اصفهان با بیان اینکه گذار سالم از 
حیات دنیوی و توشه برگرفتن در آن برای رسیدن به حیات اخروی 

لزوماً مس��تلزم تحقق دارالسلام نس��بی همین دنیاست، عنوان 
 کرد: تحقق دارالس��لام در دنیا  بدون تدوین برنامه ای جامع و پویا 

امکان پذیر نیست.
مهندس رضا امینی گفت: شهری که بناست ظرف تحقق دارالسلام 
باشد چه از نظر مدیریت و تعامل آحاد آن و چه از نظر دیگر اجزای 
مقومش یعنی فرهنگ، اقتصاد، سیاست، تفریحی، رفاهی و ... باید 

معطوف به سلامت باشد.
 به گفته وی در چنین جامعه ای دنیا برای آخرت ترک نمی شود و 

آخرت نیز برای دنیا مهمل وانهاده نیست. 
رییس شورای اس��لامی ش��هر اصفهان تاکید کرد: در دارالسلام 
امن اس��لامی، ملاک و معیار تعامل افراد  در حیطه روابط فردی، 
خانوادگی، اجتماعی،  اداری و حتی بین المللی مبتنی بر حب و بغض 
الهی است نه اغراض ش��خصی و یا گروهی،  در چنین دارالسلامی 

شاخص و وزنه گزینش ها صرف حق است نه چیز دیگر.
امینی گفت که  برای سیر اصفهان در مسیر دارالسلام بایستی بدانیم 
که اصفهان مهد علم و فرهنگ و خواستگاه عالمان و اندیشمندان 
و مهد مجاهدان و دلیران و شهیدان شاهدی است که گواه بزرگی 
آنان تاریخ این مرز و بوم است و اصفهان مهد هنر معماری ایرانی، 
اس��لامی و مهد هنرهای فاخر و منحصر به این دیار پاک و کانون 

اقتصاد ایران است.
به گفته وی  در طول حیات چندین هزار ساله خود، جهان را غرق در 
نور دانش و معنویت ساخته،  رنگین کمان زیبا و دلپذیری از هنرهای 

بی بدیل را افق تا افق بر فراز هر کوی و برزن خویش کشیده است.
رییس شورای اسلامی شهر اصفهان با بیان اینکه  اصفهان در حصار 
 تنگ محدوده های جغرافیایی نمی گنج��د، عنوان کرد: حقیقتا 
نمی توان بر درخشش این شهر در عرصه های بین المللی چشم 
فروبست؛ زیرا مواریث اسلامی، معماری و تاریخی آن جهانی است و 

همه جهانیان به آن تعلق خاطر دارند.
امینی گفت که مدیریت بر دارالسلام  اصفهان که در طول حیات 
بالنده خود، چونان ستاره ای پرفروغ و بر بلند آسمان هنر و اندیشه 
خودش می درخشیده است، مستلزم جهانی اندیشیدن با تکیه بر 
ارزش های دینی و هویت مل��ی، جامع نگری و ژرف بینی در نحوه 
تعامل با ملل جهان،  شناخت علمی راهبردهای سیاسی و اقتصادی 
است. به گفته وی شورای اسلامی ش��هر  با رویکرد فراجناحی و با 
تکیه بر این اندیشه برگرفته از راهبردهای سیاست بین الملل که 
همواره می توان تهدیدها را به فرصت تبدیل کرد در انتخاب شهردار 
منتخب نگاهی نافذ و فراگیر داشته  است تا نه تنها راه برون رفت از 
بحران ها و چالش ها هموار شود، بلکه افق های روشن و نوینی در 
زمینه ها و قلمروهای گوناگون به ویژه تقویت بنیان های اقتصاد 

ملی گشوده شود.
رییس شورای اسلامی شهر اصفهان با بیان اینکه  به پشتوانه تایید 
نظر و آرای قاطع اعضای دوره چهارم شورای اسلامی شهر اصفهان 
از بین 45 نامزد واجد ش��رایطی که آماده پذیرش س��مت خطیر 
شهرداری اصفهان بودند و شماری از آنها مسوولیت های کلان در 
 سطوح کشوری را نیز تجربه کرده بودند، آقای دکتر مهدی جمالی نژاد

با  اکثیت قریب به اتفاق آرا به عنوان شهردار اصفهان برگزیده شد، 
عنوان کرد: امید است  ش��هردار اصفهان  در پرتو تجارب ارزنده در 
ابعاد مدیریت کلان استانی و شهری، اندوخته های علمی و تجربی 
موفقیت آمیز در زمینه برگزاری و مدیریت همایش های بین المللی، 
حرکتی نو و مبتنی بر دانش پیشرفته و کارآمد مدیریت روز را آغاز 
کند. توجه ویژه به مولفه های شهر اس��لامی در برنامه ریزی ها و 
اقدامات شهرداری، برنامه ریزی جامع، دقیق و علمی برای حرکت 
شهرداری در مسیر پیشرفت توام با توازن و عدالت، توجه خاص و 
جدی به فرهنگ دینی با محوریت مس��اجد به عنوان پایگاه های 
اصیل تمدن اسلامی، افزایش نشاط اجتماعی با ارتقای کمی و کیفی 
برنامه های فرهنگی تفریحی و ورزشی خصوصا برای بانوان و جوانان 
و دفاع جدی از حقوق شهر اصفهان در پایتخت و حرکت در مسیر 
حذف اصفهان گریزی و اصفهان ستیزی و توجه خاص به موضوعات 
زیست محیطی و توسعه کمی و کیفی ناوگان حمل و نقل عمومی،  
خصوصا طرح بزرگ قطار ش��هری از انتظارات شورای اسلامی از 

شهردار اصفهان بودند که امینی به آنها اشاره کرد. 

    حاکمی�ت ن�گاه ش�هروند محور ب�ه ج�ای رویکرد
 شهرداری محور

 ش��هردار اصفهان گفت که پذیرش مس��وولیت خطیر شهرداری 
کلانش��هر اصفهان با آن هم��ه ویژگی های برجس��ته و منحصر 
به فرد افتخاری بس بزرگ اس��ت، ش��هری که در ابعاد فرهنگی، 
اجتماعی، تاریخی، اقتصادی و سیاسی دارای ویژگی های شاخص و 
ارزشمندی است که آن را پایتخت فرهنگی جهان اسلام و پایتخت 

فرهنگ و تمدن ایران اسلامی معرفی کرده  است.
دکتر مهدی جمالی نژاد  گفت که  امروز ما به عنوان مدیران حوزه 
مدیریت شهري میراث دار جوانمردان و شیرزناني هستیم که در 
طول سال هاي متمادي گذشته از کهن ش��هر اصفهان به خوبي 
حراست و پاسداري کرده و در توسعه آن از هیچ کوششي فروگذار 

نکرده اند.
شهردار اصفهان تاکید کرد: اصفهان دیگر طاقت این همه آلودگي، 
ترافیک، خشکسالي، تراکم و آلاینده و بي حوصلگي شهروندان را 
ندارد و باید  به سرعت قطار شهري به ویژه خط شمال به جنوب به 
بهره برداري برسد تا بخشي از مشکلات آلودگي، ترافیک، ازدحام 
و عدم نشاط شهروندان حل شود  و رویکرد توسعه عادلانه و دانایي 

محور در  شهر در پیش گرفته شود.
وی گفت که شهردار اصفهان نباید تردید داشته باشد که اگر پیشه 
وران، هنرمندان فریخته، ورزش��کاران پرتلاش، ادیب��ان فرزانه، 
نویسندگان و خبرنگاران صادق و عرفاي گمنام این شهر را فراموش 
کند و هواي تازه اي در اتمسفر فرهنگي و اجتماعي شهر نوزد و اگر 
جوانان با نشاط و نخبه شهر را درک نکند، دین خود را به پایتخت 

فرهنگي جهان اسلام به درستي ادا نکرده است.
شهردار اصفهان گفت که روحیه خلاقیت، خلوص نیت، صداقت 
و اخلاق مداری در محیط کار باید برخصلت های ناپسند و مزموم 
همچون چاپلوس��ی و بس��یاری از آس��یب های خلقی و رفتاری 
دیگرغلبه کند. دکتر جمالی نژاد با اشاره به اهمیت نقد منصفانه 
عنوان کرد: کس��ی  که روحیه نقدپذیری نداشته باشد خواسته یا 
ناخواسته عبارتی را در درون تاریک خود فریاد می زند که » انا ولا 
غیر« و چنین فردی در حصار تنگ تحجر به بند کشیده شده و خود 

شیفتگی باعث در هم شکستن او می شود.
شهردار اصفهان تاکید کرد: حاکمیت نگاه شهروند محور به جای 
رویکرد شهرداری محور در دستورکار قرار خواهد گرفت و برای ایجاد 
شهرداری شیشه ای و شفاف سازی ضوابط و مقررات و ایجاد محیط 
سالم اداری بیش از گذشته تلاش می ش��ود تا  دیوار بی اعتمادی 

کوتاه و کوتاه تر شود.

در آیین معارفه شهردار اصفهان تاکید شد؛ 

مدیریت شهری، میدان خدمت بی منت است  �ی
دان�

 یز
�لا

لی�

  اگر روحیه تشکر در کس�ی نباشد، نمی تواند از خدا 
تشکر کند 

نماینده ولی فقیه در اس��تان با تاکید بر اینک��ه در پایان دوره 
مسوولیت باید از افراد تش��کر کرد، افزود: اسلام دستور تشکر 
 داده است و کسی که روحیه تشکر در وی نباشد از خداوند نیز 

نمی تواند تشکر کند. 
  گوشه ای ننشستم که از جایی خبر نداشته باشم  

امام جمعه اصفهان گفت که در 13 س��الی که در اصفهان در 
خدمت مردم هستم ، فعالیت مسوولان شهرداری و دیگر دستگاه ها 
را رصد کرده ام ، اینگونه نیست که گوشه ای بنشینم و از جایی 

خبر نداشته باشم . 
  دکتر جمالی نژاد انسانی سالم، متدین، زرنگ، با فضل 

و کاری است 
نماینده ولی فقیه در استان بابیان اینکه در سال های گذشته 
فعالیت شهرداری و اس��تانداری را رصد می کردم، عنوان کرد: 
دکتر جمالی نژاد انسانی سالم، متدین، زرنگ، با فضل و کاری 

است.
  شهردار اصفهان پشت و پناه سیاسی ندارد 

آیت الله طباطبایی نژاد گفت که ویژگی کاری بودن در پیشرفت 
ایشان موثر است و وی پشت و پناه سیاسی نداشته و تنها لیاقتش 

وی را به این مرحله رسانده است. 
  شورای اسلامی شهر بهترین را برگزید 

امام جمعه اصفهان عنوان کرد: ش��ورای اسلامی شهراصفهان 
از میان 45 گزینه ای که افراد بس��یارخوبی نی��ز در آن بودند، 

بهترین را برگزید.
  من هم اگر بای�د رای می دادم، به دکت�ر جمالی نژاد 

رای می دادم 
 آیت الله طباطبایی نژاد گفت که من هم اگر باید رای می دادم،
 به دکتر جمالی نژاد رای می دادم وخداوند به ایشان توفیق دهد،

راه گذشتگان را ادامه دهند. 
   کارهای خوبی که پایه گذاری شده، رها نشود 

امام جمعه اصفهان از شهردار اصفهان خواست کارهای خوبی 
که در س��ال های گذشته پایه گذاری شده اس��ت، رها نشود و 

تداوم یابد. 
  تکمیل سه پروژه مرکز همایش های بین المللی،  فاز 
سوم میدان امام علی )ع(، قطار شهری و حلقه چهارم 

ترافیکی 
آیت الله طباطبایی نژاد گفت که مرکز همایش های بین المللی 
اصفهان اگر تکمیل شود از افتخارات اصفهان خواهد بود و افتخار 
شخصی خواص نیست و دکتر سقائیان نژاد با زرنگی این پروژه را 

آغاز کردند و دکتر جمالی نژاد این پروژه را تکمیل کنند.
امام جمعه اصفهان تاکید کرد: اگر جلو خان مسجد جامع تکمیل 
نشود، دو فاز اجرا شده پروژه احیای میدان امام علی )ع(خود را 
نشان نمی دهد و باید توجه داشت کار زحمت دار و دشوار در این 
پروژه انجام شده است و معامله با 1000کاسب در این محدوده، 
بدون تردید کار دشواری بوده است که باید از تلاش های  نجفی 
مدیرمنطقه 3 اصفهان تشکر کرد. وی با بیان اینکه خط دوم قطار 
شهری اصفهان از اهمیت بر خوردار است، عنوان کرد: یونسکو 
اجازه داده است این خط از خیابان حافظ بگذرد و به خیابان سپه 
برود و اجرای آن باید پیگیری شود. نماینده ولی فقیه در استان  
احداث حلقه چهارم ترافیکی شهر اصفهان را از دیگر مواردی 

دانست که باید تداوم یابد.  
  پس از واگذاری مس�وولیت به فردی نباید برای وی 

تعیین تکلیف کرد
نماینده ولی فقیه تاکید کرد: زمانی که یک  مس��وولیتی را به 
فردی واگذار می کنند، نباید برای وی تعیین تکلیف کنند که 
چه کس��ی را برای همکاری انتخاب کند، بلکه باید تنها به وی 
کمک کنند. اگر دنبال نام ها باشیم، نمی توانیم، کار انجام دهیم.
   اعتقاد دکتر جمالی نژاد به تعامل، به این معنی نیست 

هرچه گفتند انجام دهد

آیت الله طباطبایی نژاد گفت که دکت��ر جمالی نژاد به تعامل 
اعتقاد دارد اما این به این معنی نیس��ت که هرچه گفتند وی 

انجام دهد. 
  شهردار اصفهان مشورت کند، ولی دنباله رو نباشد

وی از شهردار اصفهان خواست با اعضای شورای اسلامی شهر 
اصفهان و افراد نخبه مشورت کند ولی دنباله رو نباشد.

   اینکه چه کسی معاون یا رییس دفتر شهردار باشد 
باید به خود وی واگذار شود

امام جمعه اصفهان  گفت که نباید به شهردار اصفهان گفت چه 
کسی را بردار و چه کس��ی را بگذار، بلکه شورای اسلامی شهر 
اصفهان باید مانند مجلس شورای اسلامی مباحث را تصویب 
کنند و اینکه چه کسی معاون یا رییس دفتر شهردار باشد را به 

خود وی واگذار کنند. 
   به شهردار اصفهان فشار وارد نکنید 

آیت الله طباطبایی نژادتاکید کرد: در زمینه انتخاب همکاران به 
شهردار اصفهان مشورت بدهید، ولی فشار وارد نکنید. 

  درزمینه اشکالات موجود در مناطق سر وصدا نکنید 
مشکلات را برای شهردار مطرح کنید 

امام جمعه اصفه��ان  گفت که در زمینه اش��کالات موجود در 
مناطق سر و صدا نکنید، مشکلات را برای شهردار مطرح کنید.

   ابهت شهردار از دست نرود 
نماینده ولی فقیه  در استان تاکید کرد: شهردار پس از استاندار 
بالاترین مقام استان است و نباید ابهت شهردار از دست برود و 

نباید کاری کرد که به آبروی شهردار لطمه بخورد. 
  مسوولان دلسوز و فعال شهرداری بر کنار نشوند 

آیت الله طباطبایی نژادتاکید کرد: بسیاری از مسوولان شهرداری 
و مدیران مناطق ش��هرداری اصفهان فعال، دلس��وز و مردمی 
هستند و نباید این افرادی که موثر هستند، بر کنار شوند. اگر 
کسی کار بلد نیست باید از کار بر کنار شود، اما نباید کسی به 
دلیل اختلاف سلیقه بر کنار شود؛ زیرا زمان را از دست خواهیم 

داد. 
  در 20 ماه باقیمانده نباید افراد جدیدی آورد  که صفر 

هستند 
وی خطاب به شهردار اصفهان گفت: در مدت 20 ماه باقیمانده 
تا پایان فعالیت دوره چهارم شورای اسلامی شهر اصفهان نباید 
افراد جدیدی آورد که می خواهند از صفر شروع کنند، اگر خود 

شما نیز صفر بودید من قبول نداشتم. 
  شهردار اصفهان بدون واسطه با شهروندان در ارتباط 

باشد 
آیت الله طباطبای��ی نژاد از ش��هردار اصفهان خواس��ت که از 
روسایی نباش��د که پرده دار دارند و بدون واسطه با شهروندان 

ارتباط داشته باشد. 
  از شهردار اصفهان حمایت می کنم 

نماینده ولی فقیه  در استان تاکید کرد: در حد توان از شهردار 
اصفهان حمایت می کنم و همه باید به شهردار اصفهان کمک 

کنیم تا اصفهان شهری زیبا و آباد شود. 
  چقدر زیبا بود در این مراس�م دکتر سقائیان نژاد  در 

کنار ما بود 
اس��تاندار اصفهان گفت که چقدر زیبا بود در این مراسم دکتر 
سقائیان نژاد  در کنار ما بودتا از همه زحمات و خدمات طولانی 
وی در همه مس��وولیت های قبلی به ویژه شهرداری اصفهان 

تشکر می کردیم. 
   از اقدامات ماندگار دکتر سقائیان نژاد  کم نمی شود 

 دکتر زرگر پور با تشکر از خدمات دکتر سقائیان نژاد عنوان کرد:
نحوه کنا رفتن دکتر سقائیان نژاد  از خدمت، چیزی از اقدامات 

ماندگار ایشان کم نمی کند.
  همدلی و هم زبانی ش�ورا و شهردار امکان  خدمت را 

فراهم می کند 
اس��تاندار اصفهان گفت که آنچه از تجربیات دو سال گذشته 
اصفهان، باید آموخت این اس��ت که ش��ورای اسلامی شهر و 

شهرداری در فضای همدلی، هم زبانی و هماهنگی و باور یکدیگر 
است که امکان ارائه خدمات به شهروندان پیدا می کنند و توسعه 

و عمران را برای شهر به ارمغان می آورند. 
  مدیریت فرسایشی جز خسارت حاصلی ندارد

دکتر زرگر پور تاکید کرد: ظهور مدیریت فر سایشی جز خسارت  
برای شهروندان و مدیریت شهر حاصلی ندارد.

   امیدوارم تجربه دو سال گذش�ته در اصفهان تکرار 
نشود 

اس��تاندار اصفهان گفت که  امیدوارم تجربه دو س��ال گذشته  
مدیریت شهری  در اصفهان تکرار نشود.

   مدیریت ش�هری میدان خدمت اس�ت ن�ه میدان 
سیاست 

دکتر زرگر پور تاکید کرد که مدیریت شهری تنها میدان خدمت 
بی منت است و هر زمان عناصر دیگری مانند سیاست به این 
میدان وارد شد، جا برای خدمت تنگ می شود و باید از ورود هر 

عنصر دیگری به این میدان جلو گیری کرد.
   اصفه�ان هنوز هم پایتخ�ت ایران اس�ت؛پایتخت 

فرهنگ، هنر و ادب ایرانی اسلامی
وی با بیان اینکه در حضور هیاتی60 نفره از متفکران فرانسوی 
 از قدمت پنج هزار س��اله و چهار بار پایتختی اصفهان س��خن 
می گفتم که این متفکر در پاسخ به نکته ای ظریف اشاره کرد 
 و گفت اصفهان هنوز هم پایتخت ایران است؛پایتخت فرهنگ،

هنر و ادب ایرانی اسلامی. 
  ما میراث داران ش�هر تاریخی اصفهان هس�تیم نه 

میراث خواران آن
ش��هردار اصفهان با بیان اینکه در فرآیند توسعه پایداری که با 
محوریت عدالت گستری و توزیع عادلانه خدمات و امکانات در 
صدد تحقق آن هستیم باید دور دست ها و آینده را موشکافانه 
و پژوهشگرانه بنگریم، عنوان کرد: ما میراث داران شهر تاریخی 
اصفهان هستیم نه میراث خواران آن و شدیدا معتقدیم صیانت 
از این میراث بزرگ بشری یک تکلیف ملی و دینی است؛ زیرا 

تعلق به آیندگان هم دارد.
   نگاه�ی نوب�ه چش�م بین�ای ش�هرداری،آتش 

کشمکش های شهری را خاموش می کند
ش��هردار اصفهان تاکید کرد: نگاهی نو و در خور به رسانه های 
شهر به عنوان یار دوازدهم و چشم بینای شهرداری، می تواند 
تب التهابات ش��هری را کاهش و آتش کشمکش های شهری 

را خاموش کند.
  اجرای سرود شهر زیبای خدا

 در آیین معارفه شهردار اصفهان، سرود شهر زیبای خدا توسط 
گروه سرود آوای مهر اجرا شد.

  یادی از شهرداران پیشین اصفهان با عکس های آنان 
پس از اجرای سرود شهر زیبای خدا توس��ط گروه سرود آوای 
مهر، اعضای این گروه تصاویر شهرداران پیشین اصفهان را در 
دس��ت گرفتند تا با ذکر یاد آنها از خدمات انجام ش��ده توسط 

آنها تشکر شود.
   اصفهانی هایی که از انتظارات خود از شهردار گفتند 

کلیپی در مراسم پخش شد که گزارشی بود از اصفهانی هایی که 
آغاز فعالیت شهردار اصفهان را تبریک می گفتند و انتظارات خود 

به عنوان شهروند اصفهان از وی را بیان می کردند.  
افزایش جاذب��ه های توریس��تی اصفهان، ایج��اد مکان های 
تفریحی، حضور شهردار اصفهان در مناطق شهرداری،تکمیل 
پروژه ه��ای نیمه تمام و رس��یدگی به وضعیت تاکس��یرانان 
از خواسته های ش��هروندانی بود که در این گزارش با شهردار 
اصفهان س��خن گفته بودند. حکم انتصاب شهردار کلانشهر 
اصفهان با حض��ور دکتر زرگرپور اس��تاندار اصفهان، مهندس 
امیني رییس شوراي اسلامي ش��هر، مقتدایي نماینده مردم 
اصفه��ان در مجلس و کفی��ل فرماندار  اصفهان توس��ط مادر 
 بزرگوار س��ه ش��هید والا مقام ) ش��هیدان امینی نور( به دکتر

 مهدی جمالی نژاد تقدیم شد .

در حاشیه 
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  آس�یب هایی ک�ه بدحجابی ب�رای افراد 
بدحجاب دارد

مس�اله بدحجابی امروز ب�ه عنوان یک 
 معضل در جامع�ه مطرح اس�ت. به نظر 
می رسد که با وجود همه تاکیداتی که در 
این زمینه صورت گرفته است، اما هنوز 
مساله بدحجابی و آسیب ها و معضلاتی 
که ب�رای جامعه ب�ه وجود م�ی آورد، به 
صورت صحیح تبیین نش�ده است. نظر 
شما در این مورد چیست؟ بدحجابی چه 
آسیب ها و معضلاتی را در جامعه ایجاد 

می کند؟ 
 من اساس��ا ب��ا واژه بدحجاب��ی مخالف��م و درواقع

بی حجابی داری��م، اما بدحجاب ن��ه. حجاب یک 
واجب ش��رعی مانند نماز و روزه اس��ت، به خاطر 
همین بدحجابی نمی توانیم داش��ته باش��یم؛ کما 
اینکه نماز نمی تواند بد باش��د. ما بی نماز داریم و 
نمازخوان، روزه خوار داری��م و روزه دار. به همین 
خاطر کسی که مو و حجم بدن را با توجه به مسائل 
شرعی بپوشاند و طوری رفتار کند که جلب توجه 
جنس��ی نکند، این از لحاظ دینی باحجاب اس��ت. 
خلاف این موضوع حتی غیر از این باشد بی حجاب 
است. بدحجابی واژه جعلی، غیرحقوقی و غیر فقهی 
است که در زمان وزارت کشوری آقای عبدالله نوری 
باب ش��د، برای اینکه بی حجابی موجود در جامعه 
با این واژه تخفیف پیدا کند. ب��رای همین حجاب 
یک واجب شرعی است و واجب نمی شود بد باشد.

بی حجابی چند پیام��د دارد. جامعه ما یک جامعه 
خانواده محور اس��ت و بی حجابی منجر به افزایش 
خیانت بین زوجین و فروپاش��ی خانواده ها شود. 
بی حجابی مردها را تش��ویق به بی وفایی می کند 
و به فروپاش��ی خانواده ها و در پی آن به فروپاشی 

اجتماعی منجر خواهد داشت. 
دومین مشکلی که ترویج بی حجابی جامعه ایجاد 

می کند، این است که نظام ما یک نظام دینی است؛ 
یعنی نظام ما بر پایه اعتقادات مردم اس��توار شده 
 اس��ت. ترویج بی حجابی در جامعه منجر به ترویج 
بی دینی و لاابالی گ��ری و بی اعتنای��ی به احکام 
 ش��رعی می ش��ود و وقت��ی در جامعه دی��ن مورد

بی اعتنایی قرار گیرد، درواق��ع پایه های حکومت 
دینی سس��ت می ش��ود و حتی حکومت دینی در 
معرض فروپاش��ی قرار می گیرد. سومین مشکلی 
که بی حجابی دارد، این است که توجه افراد جامعه 
از امور جدی مانند معنویت، تولید، عدالت خواهی 
و س��ازندگی معطوف به مصرف گرایی، مدپرستی 
و امور تفننی می ش��ود؛ یعنی بخ��ش عظیمی از 
جامعه که نیروی جوان هستند به جای اینکه وقت 
خودش��ان را صرف تفکر، عقلانیت و تولید در همه 
عرصه ها بکنند، وقت، توان و سرمایه خود را صرف 

شهوت می کنند. 

برای فردی که با پوش�ش نامناس�ب در 
جامعه حضور م�ی یاب�د، بدحجابی چه 

آسیب هایی دارد؟ 
برای خود فردی که بی حجاب اس��ت، بی حجابی 
باعث می شود که از ارزش های انسانی خالی بشود. 
کس��ی که با بی حجابی می خواهد خود را مطرح 
کند، درواقع با جسمش می خواهد خودش را نشان 
دهد، به این معناست که این آدم فاقد ارزش های 
اسلامی و انسانی است. این آدم اگر ارزش قابل ارائه 
انس��انی مانند تخصص، عقلانیت، تفک��ر و دانش 
داشت، دیگر نیازی نبود که جسمش را عرضه کند 

تا مورد توجه قرار بگیرد. 
دختری که بی حجاب است، درواقع به طور علنی 
دارد این را فریاد می زند که من هیچ ارزش انسانی 
قابل عرضه ای ندارم و فقط جسم قابل عرضه دارم، 
لطفا به جسم من توجه کنید. این موضوع مصداق 
 آیه کریمه قرآن اس��ت ک��ه می فرمای��د بعضی از

انس��ان ها آنقدر تنزل پی��دا می کنند ک��ه مانند 

حیوانات و بلکه پایین تر و پست تر آنها می شوند.
بدترین توهین هم به یک زن این اس��ت که مردم 
نه به عنوان یک انس��ان، بلکه به عنوان یک سوژه 

جنسی به آن نگاه کنند. 

  دس�تگاه ه�ای فرهنگ�ی خ�ود م�روج 
بی حجابی در جامعه هستند 

عوامل�ی که س�بب ش�ده ب�ی حجابی 
 در جامعه ما گس�ترش یابد، چیس�ت؟ 

ریشه های بدحجابی در کجاست؟ 
بدحجابی ی��ا همان ب��ی حجابی در جامع��ه ما به 
علل گوناگون گس��ترش یافته اس��ت. یکی اینکه 
بی حجابی اصلا در جامعه ما تبیین نش��ده است. 
مضرات و پیامدهای منفی بی حجابی گفته نشده 
است. س��ازوکارهای جامعه به س��متی نرفتند که 
افراد را به حجاب تشویق کنند، بلکه بیشتر افراد را 
 به بی حجابی سوق داده اند. فشارهای بین المللی

هم هست. ما در تهاجم فرهنگی و پس از آن ناتوی 
فرهنگی و سپس در جنگ نرم با موج لجام گسیخته 
ای از تبلیغ��ات و تح��رکات خ��ارج از مرزها روبرو 
هستیم که جوانان کشور ما را بمباران می کنند و 
 جوانان کشورمان را به بی حجابی و برهنگی تشویق 
می کنن��د. کم کاری ش��دید مس��وولان فرهنگی 
کشور و رس��انه ها هم هس��ت که در مورد حجاب 
اطلاع رس��انی دقیق، هنرمندانه و عالمانه نکردند. 
در خصوص بی حجابی و مضرات آن اطلاع رسانی 
هنرمندانه و کارشناس��انه صورت نگرفته اس��ت و 
نتیجه آن، این ش��ده که در یک همکاری نانوشته 
اما واقعی میان مس��وولان غافل و بی تعهد داخلی 
و دش��من خارجی بخش قابل توجهی از جوانان ما 

قربانی بی حجابی شده اند. 

نقش کدام یک از دستگاه های کشور را 
در این زمینه بیشتر می دانید. آیا مدارس 

و سازمان های تربیتی پایه در این زمینه 
می توانند بیش�تر نقش آفرینی کنند یا 
دیگر عوامل نیز در سطوح دیگر باید در 

این زمینه کوشا باشند؟ 
همه دستگاه های کشور حتی دس��تگاه هایی که 
ممکن اس��ت به ظاهر ارتباطی با فرهنگ نداشته 
باشند، در خصوص مساله ای به نام پوشش درگیر 
هستند؛ یعنی از دستگاه هایی مثل وزارت صنعت 
و معدن و بازرگان��ی گرفته تا نی��روی انتظامی، تا 
دس��تگاه های فرهنگی اعم از آم��وزش و پرورش، 
دانشگاه ها و صدا و سیما و رسانه ها و حتی وزارت 
راه و شهرس��ازی همه اینها یا به طور مستقیم و یا 

غیرمستقیم درگیر این موضوع هستند. 

با وجود این باید یک نهاد هماهنگ کننده 
در این زمینه باشد تا همه دستگاه ها به 
طور هماهنگ در این حوزه حرکت کنند. 
بل��ه؛ در این مورد ی��ک مصوبه را ش��ورای انقلاب 
فرهنگی در سال ۸۳ آماده کرد که متاسفانه هنوز 
که هنوز اس��ت این مصوبه را آقای رییس جمهور 
ابلاغ نکرده اس��ت. مصوبه ای که ب��رای اولین بار 
۲۶ دس��تگاه در جمهوری اسلامی را ملزم می کرد 
که نس��بت به تروج حجاب اقدام کنند که اگر این 
مصوبه از طریق رییس جمهور در سال ۸۴ پیگیری 
و ابلاغ ش��ده بود، وضع ما با واقعی��ت امروز خیلی 
فرق می کرد. متاس��فانه این فرصت هفت ساله را 
آقای احمدی نژاد ضایع ک��رد و نه تنها این فرصت 
 ضایع ش��د، بلکه زیرمجموعه های ایشان به ترویج 
بی حجابی در جامعه کمک کردند. به همان صورتی 
 که در دولت اصلاحات و س��ازندگی به گس��ترش 
بی حجابی در جامعه کمک ش��د. به همین خاطر 
همه نظام درگیر این موضوع است. فقط دستگاه های 
فرهنگی و آموزشی نیس��تند، همه دستگاه ها باید 
کار کنند تا ما بتوانیم پوش��ش را مطابق با س��بک 

زندگی دینی خودمان اصلاح کنیم. 

  محرومی�ت ه�ای اجتماع�ی جایگزی�ن 
مجازات های نق�دی در مقابله ب�ا بی حجابی 

شود 

بحث مدگرایی که ام�روز در بخش هایی 
از مراکز فرهنگی بدان اش�اره می ش�ود 
تا چه اندازه می تواند در تشویق جوانان 
 به حج�اب کمک کند؟ آیا م�ا به طور کل 
مساله ای به نام مد اسلامی داریم که بتوان 
بر روی آن از این حیث سرمایه گذاری کرد؟ 
مدگرایی اصلا با فرهنگ دینی ما س��ازگار نیست. 
فرهنگ دینی ما می گوید ک��ه مصرف باید در حد 
معقول و در چارچوب مبانی دینی باشد. مدگرایی به 
طور کل مصرف گرایی را ترویج می کند. مدگرایی 
در واقع نیاز واقعی را حذف و نیاز کاذب را جایگزین 
می کند و یک بخشی از سبک زندگی غربی است. 
به همین خاطر ما نمی توانیم حجاب را در حوزه مد 
قرار بدهیم. البته حجاب به عنوان یک گزینه دینی 
یک منطقه الفراغی هم دارد؛ یعنی واقعیت زندگی 
مرد در حجاب از طرف دین به رس��میت شناخته 

شده است. 
به هر حال زنی که در یک منطقه سردسیر زندگی 
می کند باید با زن��ی که در یک منطقه گرمس��یر 
زندگی می کند، پوش��ش متفاوتی داش��ته باشد. 
اسلام ضوابط و چارچوب های خودش را بیان کرده 
اس��ت. یک زمانی در ایران ۲۰۰ سال پیش تقریبا 
همه زن��ان ایران��ی محجبه بودند، ام��ا حجاب زن 
گیلانی با حجاب زن مازندرانی و بوشهری متفاوت 
بود، اما همگی محجبه بودند و هر کدام از این زن ها 
ویژگی های اجتماعی و بومی خودشان را در حجاب 
داشتند. این نکته اشکالی ندارد، اما این با مدگرایی 

خیلی فرق می کند. 

 خ�وب مس�اله ای ک�ه در اینج�ا مطرح 
می ش�ود بحث برخورد با بدحجابی و از 

طرف دیگر تش�ویق برای حجاب است. 
در این زمین�ه باید به چه ص�ورت عمل 
کرد؟ کما اینکه در ای�ن زمینه انتقادات 
فراوانی هم به طور مثال از نحوه برخورد 
با بدحجاب ها در جامعه از س�وی نیروی 
انتظامی می شود. نظر شما در این رابطه 

چیست؟ 
ما برای اینکه پوش��ش جامعه را اصلاح بکنیم هم 
باید پوشش مورد نظر دین را ترویج دهیم و هم باید 
جامعه را به س��مت حجاب و پوشش دینی تشویق 
کنیم که این مس��اله از طرفی با آگاهی دادن و کار 
فرهنگی و هنری با الگوسازی بایستی همراه باشد 
و هم اینکه در نقطه مقابل باید بدانیم که در جامعه 
ما به عنوان یک جامعه دینی عدم رعایت پوش��ش 
شرعی چه از س��وی زنان و چه از س��وی مردان و 
 عدم رعای��ت عفت عمومی یک اق��دام ضدامنیتی

 است.  قبلا هم عرض کردم که بی حجابی در جامعه 
هم موجب فروپاشی خانواده ها و متعاقب آن جامعه 
می شود و هم سس��ت ش��دن پایه های اعتقادی 
نظام و فروریختن نظام را در پی خواهد داش��ت و 
همین موضوع س��بب می ش��ود که بی حجابی را 
داخل در مس��ائل امنیتی ببینیم. به همین خاطر 
طبق قانون زن یا مردی که حجاب پوش��ش دینی 
و عفت عمومی را رعایت نکند باید مجازات بشود؛ 
زیرا جرم مرتکب شده است. طبیعی است که این 
به عنوان قانون در جامعه ما وجود دارد. مجازات های 
فعلی اصلا بازدارنده نیستند. باید به طور جدی در 
 این زمینه فک��ری صورت گیری��د و مجازات های
  محرومیت های اجتماعی جایگزین مجازات های

 نق��دی بش��ود؛ زی��را جریم��ه نق��دی و ش��لاق 
مج��ازات های کاریکات��وری و مج��ازات های غیر 
قابل اجرایی هس��تند. اما در کنارش ما باید جامعه 
 را به س��مت پوش��ش مناس��ب و حجاب از طریق 
روشی هایی مانند اقناع فرهنگی، هنری و عمومی 

تشویق کنیم.

ب��دح��ج��اب��ی اص���ط���اح غ��ل��ط��ی اس��ت
کس�ی که مو و حجم بدن را با توجه به مسائل شرعی بپوش�اند و طوری رفتار 
کند که جلب توجه جنسی نکند، این از لحاظ دینی باحجاب است. خلاف این 
موضوع حتی غیر از این باشد بی حجاب اس�ت.نوع پوشش، به خصوص برای 
خانم ها مساله ای است که در فرهنگ کشورمان بسیار اهمیت داشته و دارد، 
اما به نظر می رسد که چندی اس�ت با بی توجهی به این مساله، فرهنگ اصیل 

ایرانی در زمینه پوش�ش دستخوش تغییرات ناخوش�ایند شده است. پوشش 
نامناسب برخی از دختران و پسران که به دنبال تبلیغات غربی در کشور مرسوم 
شده است، آسیب هایی را در جامعه هم برای افراد بدپوشش و هم دیگر افراد 
جامعه به وجود آورده است. متاسفانه مدیریت مقطعی این مساله مهم که گاها 
در اوایل فصول گرم پیگیری و پس از آن با کم کاری مواجه می ش�ود نیز سبب 

تشدید این جریان ضد فرهنگی در کشور شده است. جهت آشکار شدن آسیب 
ها و نحوه برخورد با مس�اله بدحجابی در جامعه به س�راغ دکتر محمد صادق 
کوشکی، استاد دانشگاه تهران رفتیم تا نظر وی را درباره علل بروز بدحجابی 
 در جامعه و آس�یب ها و راهکارهای مقابله با آن جویا ش�ویم ک�ه حاصل این 

گفت و گو را در ادامه می خوانید: 

هیچ باغباني را سرزنش نمي کنند که چرا دور باغ خود حصار و پرچین کشیده 
است؛ چون باغ بي دیوار، از آسیب مصون نیست و میوه و محصولي براي باغبان 
نمي ماند.هیچ کس هم با نام و بهان��ه »آزادي« دیوار خانه خود را بر نمي دارد 

و شب ها در حیاطش را باز نمي گذارد؛ چون خطر رخنه دزد، جدي است.
هیچ صاحب گنج و گوهري هم، جواهرات خود را بدون حفاظ، در معرض دید 
رهگذران نمي گذارد تا بدرخشد، جلوه کند و چش��م و دل برباید؛ چون خود 

جواهر ربوده مي شود.
هر چیز که قیمتي تر باشد، درصد مراقبت از آن بالاتر مي رود.

هر چه که نفیس تر باشد، بیم ربودن و غارت بیشتر است و مواظبت لازم تر.
مگر نه اینکه آثار نفیس خطي را در موزه ها و ویترین ها مي گذارند تا با لمس 

دست هاي این و آن، خراب نشود و از ارزش نیفتد؟!
اینها همه، فرمان عقل است و اقتضاي تجربه. اگر در شیشه عطر را باز بگذاري، 
عطرش مي پرد. اگر رش��ته مروارید را در کمد و صندوق نگ��ذاري و در آن را 
نبندي، گم مي شود. اگر در مقابل پنجره خانه ات، توري نزني، از نیش پشه ها 

و مزاحمت مگس ها در امان نخواهي بود.
وقتي راه ورود پشه ها را مي بندي، خود را »مصون« ساخته اي، نه »محدود« 

و زنداني.

وقتي در خانه را مي بندي، یا پشت پنجره اتاقت پرده مي آویزي، خانه خود را از 
ورود بیگانه و نگاه هاي مزاحم در پناه قرار داده اي، نه که خود را در قید و بند و 

حصار افکنده باشي. این را هم عقل و تجربه ات فرمان مي دهد.
قرآن هم مي گوید: زنان خودآرایي و خودنمایي و عش��وه گري نکنند، تا مورد 
آزار بیماردلان قرار نگیرند. )ر.ك: »فَلا تخَضَعنَ باِلقَولِ فَیَطمَعَ الذّي في قلبهِ 

مرضٌ« )احزاب، آیه ۳۲ و ۳۳ ؛ نیز نور آیه ۳۰ و ۳1(
اگر براي ایمني از خطرها و آسودگي از مزاحمان خود را بپوشانیم، نه کسي ایراد 
مي گیرد و نه اگر هم ایراد بگیرد، اعتنا مي کني؛ چرا که سخنش را بي منطق و 

ناآگاهانه مي داني و مي بیني.
اینکه: »دل باید پاك باش��د«، بهانه اي براي گریز جاهلانه از همین مصونیت 
است و آویختن به شاخه »لاقیدي«، وگرنه از دل پاك هم نباید جز نگاه و رفتار 

پاك برخیزد.
ظاهر، آیینه باطن است و ... »از کوزه همان برون تراود که در اوست«.

زن به خاطر ارزش و کرامتي که دارد، باید محفوظ بماند و خود را حراج نکند 
و در بازار سوداگران شهوت خود را به بهاي چند نامه و نگاه و لبخند، نفروشد.

زن به خاطر لطافتي که دارد، نباید در دست هاي خشن کامجویان دیوسیرت، 
که نقاب مهرباني و عش��ق ب��ه چهره دارند، پژمرده ش��ود و پ��س از آنکه گل 

عصمتش را چیدند او را دور اندازند یا زیر پایش له کنند.
زن به خاطر عصمتي که دارد و میراث دارِ پاکي مریم است، نباید بازیچه هوس 

و آلوده به ویروس گناه شود.
گوهر عفاف و پاکي، ک��م ارزش تر از طلا و پول و محصول باغ و وس��ایل خانه 

نیست.
دزدان ایمان و غارتگران شرف نیز فراوانند.

سادگي و خامي اس��ت که کس��ي خود را در معرض دید و تماشاي نگاه هاي 
مسموم و چشم هاي ناپاك قرار دهد و به دلبري و جلوه گري بپردازد و خیال 
کند بیماردلان و رهزنان عفاف را به وسوسه نمی اندازد و از زهر نگاه ها و نیش 

پشه هاي شهوت در امان مي ماند.

هر شاخه که از باغ برون آرد/ سر در میوه آن طمع کند راهگذر
 بعضي از »نگاه«ها، ویروس »گناه« منتشر مي کنند و بعضي از چهره ها حشره 

مزاحمت جمع مي کنند.
تاریخچه اندلس و شکست مسلمانان و سقوط تمدن اسلامي در اسپانیا، مگر 

جز به خاطر هجوم فساد غربي به کانون عفاف و تقوي مسلمانان بود؟!
 خراب ک��ردن همه دیواره��ا و برداش��تن همه پ��رده ها و بازگذاش��تن همه 

پنجره ها نشانه تیره اندیشي است، نه روش��ن فکري! علامت جاهلیت است، 
نه تمدن.

مي گویي نه؟ به طومار کساني نگاه کن که پس از رس��وایي و بي آبرویي با دو 
دست پشیماني بر سر غفلت خویش مي زنند و بر جهالت خود لعنتمي فرستند.

کسي که از »جماعت رسوا« نگریزد »رسواي جماعت« مي شود!
 آنکه ایمان را به لقمه اي نان مي فروشد، آنکه یوس��ف زیبایي را با چند سکه 
قلب عوض مي کند،  آنکه »کودك عفاف« را جلوي صدها گرگ گرس��نه مي 
برد و به تماش��ا مي گذارد، روزي هم »پش��ت دیوار ندامت«، اش��ک حسرت 
 بر دامن پش��یماني خواه��د ریخت، در آخرت ه��م به آتش ب��ي پروایي خود 

خواهد سوخت.
از اول که جامه عفاف، سفید و شفاف اس��ت، نباید گذاشت چرك آبه گناه بر 
آن بپاشد. از اول باید مواظب بود این کاسه چیني نش��کند و این جام بلورین 

ترََك برندارد.
از اول نباید به پاي بیگانه، اجازه ورود به مزرعه نجابت داد، که بوته هاي نورس 
عصمت را لگدمال کند. ولي ... گریه بي حاصل اس��ت و بي ثمر، وقتي ش��اخه 

شکست و گل چیده شد!
به نقل از کتاب »از همدلي تا همراهي«

»مورس��ایلین پیرزادا« اگر چه مس��لمان زاده  بود، اما اعتقادات 
ضعیفی داش��ت و اهل انجام مناس��ک دینی نب��ود. بزرگ ترین 
آرزوی او ستاره شدن در بالیوود و سرگرمی اش خرید از پاساژهای 
 گران قیم��ت دوبی بود تا اینکه... »مورس��ایلین پی��رزادا« دختر 
۲۳ ساله کشمیری که آرزویش ستاره شدن در سینمای بالیوود 
بود، ولی مرگ »یاش چوپرا« کارگردان مشهور بالیوود به قدری او 
را متحول می کند که او با وجود اینکه یک مسلمان زاده غیرمعتقد 
است، پس از مطالعه و تحقیق بسیار به اسلام روی آورده و محجبه 

می شود. اکنون او یک دختر مسلمان محجبه و معتقد است.

  و اما شرح ماجرا...
»مورسایلین پیرزادا«، دختر »فیروز پیرزادا«، یکی از پولدارترین 
و مشهورترین تاجران کشمیر است. زندگی روزانه او با پوشیدن 
لباس هایی از معروف ترین برندها و خرید از گران ترین پاس��اژها 
سپری می شود. سرگرمی او این است که ماهی چند بار به همراه 

دوستانش برای یک خرید کلی به دوبی مسافرت کند.
ول��ی بزرگ تری��ن آرزوی ای��ن دختر ۲۳ س��اله ک��ه در بمبئی 
متولد شده، ستاره ش��دن در س��ینمای بالیوود اس��ت. البته او 

چند س��ال پی��ش از آن در فیلم »زمان��ی آنجا یک بب��ر بود« به 
عنوان دس��تیار کبیر خان)فیلمس��از بالیوودی( کار کرده، ولی 
او بلندپروازت��ر از این حرف  هاس��ت. پدر »مورس��ایلین« یکی از 
دوس��تان قدیمی »یاش چوپرا«، فیلمساز مشهور سینمای هند، 
مشهور به سلطان فیلم های رمانتیک است و به واسطه این آشنایی 
»مورسایلین« که هنوز یک سال از تحصیلات دانشگاهش مانده، 
 قرار است در آینده ای نزدیک در چند پروژه مهم سینمایی حضور

داشته باشد. 
تا آنکه یک حادثه همه چیز را برهم می زند. سی ام مهرماه 1۳۹1 
خبر غیرمنتظره مرگ »یاش چوپرا« در رسانه های سراسر جهان 
منتشر می شود: »یاش چوپرا، سلطان رمانس سینمای هند، در 
سن ۸۰ س��الگی در بیمارس��تانی در بمبئی درگذشت.« مابقی 

ماجرا از زبان »مورسایلین پیرزادا«...

  مرگ »یاش چوپرا« کل زندگی ام را دگرگون کرد
من خیل��ی به »یاش چوپ��را« نزدیک ب��ودم. او برای��م مثل یک 
پدربزرگ بود. مرگ او مرا ش��وکه کرد و به ط��ور کلی مرا در هم 
ریخت. شروع  کردم به فکر کردن درباره زندگی و قدرتی بزرگ و 
مافوق تصور که همه چیز را کنترل می کند. برای سه یا چهارماه 
دچار افسردگی خیلی شدید شدم و دست به هیچ کاری نمی زدم.

  سخنرانی مبلغان اسلامی مرا از خوابی طولانی بیدار کرد
زمانی که شروع کردم به جس��ت وجوی در اینترنت و سایت های 
مختلف، به ویدئوهای چند تن از سخنران ها و مبلغ های اسلامی 

برخوردم. وقتی که برای اولین بار این سخنان را شنیدم با خودم 
گفتم: اوه خ��دای من! مثل ای��ن می ماند که دارن��د با من حرف 

می زنند.

  زمانی که به اهمیت حجاب برای زنان پی بردم، محجبه 
شدم

من پیش از این تنها به اسم مسلمان بودم و در عمل هیچ خبری 
از مسلمان بودن نبود. ولی آن سخنان ارزشمند حقیقتا مرا بیدار 
کرد. از همان جا بود ش��روع کردم به نماز خواندن، دو بار در روز 
نماز می خواندم، ولی هنگام نماز خواندن از خدا می خواستم که 

مرا راهنمایی کند و راه درست را به من نشان دهد.
می دانید شاید به عقیده برخی اسلام دین سختگیری باشد، ولی 

من اسلام را بسیار راحت یافتم. در ماه های اولی که در حال تحقیق 
درباره اسلام بودم، روسری نمی پوشیدم و در مراکز اسلامی رفت 
و آمد می کردم، ولی هیچ کس م��را وادار به حجاب نکرد، تا آنکه 
خودم پس از مدتی با تمام وجود به اهمیت حجاب برای زنان پی 
بردم و از همان زمان محجبه شدم. از این تغییرم بسیار خوشحالم 
و از صمیم قلب دوس��ت دارم که بتوانم افراد زیادی را به س��مت 

خداوند راهنمایی کنم؛ چون تنها حقیقت همین است.

  جلوی دوربین احساس ناامنی و بی پناهی کردم
اگرچه روزی بزرگ ترین آرزویم س��تاره بالیوود شدن بود، ولی 
خوب به خاطر دارم که زمانی که 1۹ سال داشتم در فیلم »زمانی 
آنجا یک ببر بود« از من تست گریم گرفته شد و قرار بود که برای 
تس��ت بازیگری جلوی دوربی��ن بروم. زمانی که جل��وی دوربین 
رفتم، پروژکتورها به سمت من روشن بود و تمام چشم ها به من 
دوخته شده بود، احس��اس خیلی بدی داشتم؛ احساس ناامنی و 
بی پناهی. احساس می کردم به یک شیء تبدیل شده  ام که همه 
نگاه ها متوجه آن اس��ت. ناگهان بیرون دویدم و گفتم: نه این آن 

چیزی نیست که من می خواهم. 

گ�������ل ح�������ج�������اب؛ ع�����ط�����ر ع����ف����اف 

از آرزوی ستاره  شدن در بالیوود تا انتخاب حج�اب
روایتی از یک دختر مرفه هندی
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پرونده ویژه اصفهان زیبا برای فصل نقل و انتقالات

خبرسازی به سبک خریدهای سپاهان و ذوب آهن
از قهر کاپیتان تا سوپرخریدهایی که چشم بازار را کور کردند!

در فصل نقل و انتقالات لیگ پانزدهم هستیم و تیم های حاضر در رقابت های لیگ، پس از انتخاب سرمربی و نفر اول نیمکت های خود، به سراغ بازیکنان مورد نظرشان می روند و بازار رفت و 
آمد بازیکنان بین تیم ها حسابی داغ است. در روزهای گرم نقل و انتقالات، تصمیم گرفتیم نگاهی داشته باش�یم به خریدهای دو تیم سپاهان و ذوب آهن در لیگ برتر که هر کدام در مقطعی 

به دلیلی خبر ساز شدند.

 ویکتور گوازا 
) کلمبیایی- 

تیم ذوب آهن(
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محرم 
نویدکیا

) ایرانی – 
سپاهان(

قاسم 
دهنوی

) ایرانی- 
تیم 

سپاهان(

هوار ملا محمد
) عراقی- تیم 

ذوب آهن(

عماد محمدرضا
) عراقی- باشگاه 

سپاهان(

برونو سزار
) برزیلی- تیم 

سپاهان(

پیوستن ویکتور گوازا به باشگاه ذوب آهن را می توان یکی از اتفاقات عجیب و غریب 
در حوزه نقل و انتقالات فوتبال ایران دانست. زمانی که این مهاجم قد بلند به تیم 
ذوب آهن پیوست، گفته می شد در کلمبیا و ونزوئلا بازی کرده و با سر و صدای زیاد 

به تیم اصفهانی پیوست. گوازا با نظر مجتبی تقوی به ذوب آهن آمد تا در هفته 
های پایانی لیگ سیزدهم کمکی به حال این تیم در خط حمله باشد، اما بعدها که 
تقوی از مربیگری ذوب آهن کنار رفت و فیروز کریمی جانشین وی شد، اعلام 
کرد که این بازیکن اصلا فوتبالیست نبوده و در اصل بازیکن بسکتبال بوده است. 

این بازیکن با ذوبی ها قرارداد 13 ماهه داشت، اما یحیی گل محمدی این بازیکن را 
نخواست تا وی عملاً بابت سفر تفریحی به اصفهان، پول کلانی به جیب بزند و البته 

ذوبی ها هیچ گاه حاضر نشدند در مورد این خرید شاهکار توضیحی بدهند.

مجتبی جباری بعد از آنکه با امیر قلعه نویی به مشکل برخورد، از این تیم جدا شد 
و سپاهانی ها هم بنابر شنیده ها به واسطه مشاوره محرم نویدکیا این بازیکن را 
برای لیگ س�یزدهم جذب کردند تا در میانه میدان از وجود یک هافبک طراح و 
 خلاق بهره ببرند، اما همان طوری که پیش بینی می شد و از مدت ها قبل رسانه ها

به سپاهانی ها هش�دار داده بودند، دوران حضور جباری در سپاهان کوتاه تر 
از حد تصور بود.جباری هنوز چند هفته از ابتدای فصل سپری نشده بود که 

با کرانچار سرمربی سپاهان به مشکل برخورد و بعد از چند روز غیبت در 
تمرینات تازه یادش آمد که از فوتبال بازی کردن خسته شده است و 

خواستار جدایی از سپاهان شد، اما همین بازیکن خسته از فوتبال، 
 به محض اینکه پیشنهاد سنگین قطری ها را دریافت کرد، سریعاً 

علاقه مند به فوتبال ش�د و به یک تیم قطری پیوس�ت تا دوران 
حضور کوتاه مدتش در سپاهان، به خاطره ای تلخ برای هواداران 

این تیم تبدیل شود.

قاس�م دهنوی به طور رسمی هیچ گاه به عضویت تیم س�پاهان در نیامده است، 
با این حال ه�واداران س�پاهان از وی خاط�ره تلخی دارن�د. در روزه�ای نقل و 
انتقالات لیگ س�یزدهم، قاس�م دهنوی مورد توجه تیم س�پاهان قرار گرفت و 
با این تیم نی�ز به توافقات اولیه دس�ت پیدا کرد. دهنوی در تمرینات س�پاهانی 
ها حضور داش�ت و همگان وی را جزو خریدهای این تیم محس�وب می کردند، 
اما پیش�نهاد پرس�پولیس به این بازیکن موجب ش�د تا دهنوی تازه به صرافت 
بیفتد که از کودکی عاشق پرسپولیس بوده اس�ت و در یک اقدام غیرحرفه ای، 
س�پاهانی ها را قال گذاش�ت و به پرس�پولیس رفت.در ابتدای لیگ چهاردهم 
دهنوی این بار م�ورد توج�ه ذوب آهن قرار گرف�ت که تجربه خل�ف وعده وی 
موجب ش�ده بود تا اصفهانی ها تمایلی برای جذب این بازیکن نداش�ته باشند، 
 اما ذوبی ه�ا وی را به خدم�ت گرفتن�د و در طول فص�ل نیز تجرب�ه چند مورد 
بی انضباطی داشت تا در نهایت برای فصل جدید در لیست این تیم جای نداشته 

باشد و درست بودن انتقاد اصفهانی ها تایید شود.

صادقی در تیم ذوب آهن به فوتبال ایران معرفی شد و در حال حاضر نیز بازیکن تیم 
ذوب آهن محسوب می شود، اما پیوستن وی به تیم سپاهان و حاشیه های پیرامونی 
آن موجب شد تا وی نیز در لیست انتقالات پر س�ر و صدای فوتبال اصفهان قرار 
گیرد. در زمان مدیرعاملی علیرضا رحیمی در باشگاه سپاهان، زمانی که شهاب 
گردان از سپاهان جدا و راهی پرسپولیس شد، س�پاهانی ها روی صادقی دست 
گذاشته و این بازیکن را به خدمت گرفتند. رقم سنگین قرارداد صادقی و انتقال وی 
به تیم همشهری حاشیه های زیادی را به وجود آورد  و بسیاری از کارشناسان معتقد 
بودند صادقی خرید خوبی برای سپاهان نیس�ت. این اتفاق در عمل نیز رخ داد و 
صادقی به دروازه بانی نیمکت نشین در این تیم تبدیل شد و در نهایت در پایان فصل 
نیز از این تیم جدا و راهی تهران شد.صادقی در لیگ چهاردهم نیز ذخیره رشید 
مظاهری بود و در مقاطعی کنتاکت هایی را با کادر فنی و مدیریت باشگاه ایجاد کرد، 
با این حال نبود پیشنهاد خوب موجب شد تا وی همچنان در این تیم ماندنی شود.

قرار گرفتن نام محرم نویدکیا به عنوان اسطوره باش�گاه سپاهان در این لیست 
در نوع خود عجیب است، اما این بازیکن برای لیگ چهاردهم مشکلات زیادی با 
سپاهانی ها پیداکرد و حتی در مصاحبه ای تند و تیز مدیران باشگاه را تهدید به 

جدایی و پیوستن به تیم دیگری کرد.
در مورد ریشه اصلی مشکل نویدکیا و سپاهان گمانه زنی های زیادی وجود داشت 
اما به هرحال مشکل به وجود آمده آن قدر جدی بود که باعث شد نویدکیا تصمیم 
به جدایی از این تیم بگیرد . پس از اظهار نظر تند کاپیتان محرم، باشگاه سپاهان با 
صدور بیانیه ای تلاش کرد جلوی عمیق شدن این اختلاف را بگیرد و در شرایطی 
که برخی رسانه ها از جدایی نویدکیا خبر می دادند، وی در این تیم ماندنی شد تا در 
پایان لیگ چهاردهم، جام قهرمانی را بالای سر ببرد و صاحب رکورد ویژه ای شود.

هوار با تیم استقلال در فوتبال ایران به عنوان یک هافبک خوش فکر مطرح شد، اما 
در همان دوران حضورش در تیم آبی پوشان نیز، چندین مورد بی انضباطی داشت. 
با این حال معلوم نشد که منصور ابراهیم زاده روی چه حسابی تصمیم به جذب این 
بازیکن عراقی گرفت. هوار که قراردادی سه ساله و مبلغی معادل ۶۵۰ هزار دلار با 
تیم اصفهانی داشت، در مدت حضورش در ذوب آهن به اندازه یک بازیکن درجه 
پنجمی هم برای این تیم کارایی نداشت و در نهایت و پس از دریافت ۵۰ درصد از 

مبلغ فوق بدون هیچگونه عذر موجهی تمرینات ذوب آه�ن را ترک کرد و  به 
کشور خود برگشت و به یک تیم عراقی پیوس�ت.آخرین خبر در مورد هوار 
اینکه پیگیری پرونده وی با پرداخت پنج هزار فرانک سوئیس کلید خورد، اما 

به نظر نمی رسد نتیجه ای داشته باشد، با این حال می توان هوار را یکی 
از بزرگ ترین کلاه هایی دانست که روی سر ورزش اصفهان رفته است.

قرار داد عمادرضا با تیم سپاهان را می توان یکی از جنجالی ترین قراردادهای تاریخ 
فوتبال اصفهان عنوان کرد. عمادرضا مهاجم عراقی در طول دوران حضورش در 
سپاهان به یک مهره کلیدی در این تیم تبدیل شده بود و حاشیه خاصی برای این 
تیم نداش�ت، اما قهرمانی س�پاهانی ها در جام حذفی و با برد مقابل پرسپولیس 
موجب شد تا پرسپولیسی ها مدعی قرارداد غیر قانونی وی شوند.پرسپولیسی 
ها با این ادعا که مدتی فوتبال ایران را درگیر خود کرده بودند، خواستار پس گرفته 
شدن جام قهرمانی از سپاهان بودند، اما در نهایت اصفهانی های زرنگ سندی رو کردند 
که مشخص می کرد که عماد رضا در یک اتفاق عجیب و غریب در نیمه شب در هیات 
فوتبال اصفهان حاضر شده و با این تیم قرارداد امضا کرده است که این بحث نیز 
مورد قبول قرار گرفت و دست پرسپولیسی ها کوتاه ماند، اما این اتفاق به عنوان اوج 

هاهنگی یک باشگاه با هیات فوتبال برای رفع یک مشکل ثبت شد.

برونو س�زار مدت کوتاهی را برای تیم س�پاهان بازی کرد، اما در همین مدت نیز 
 توانس�ت با نمایش خوبی که داش�ت، به یکی از مهاجمان محب�وب فوتبال دیار
نصف جهان تبدیل شد.  خوروش سرپرست سپاهان در سفرش به برزیل این بازیکن 
را انتخاب کرد  و وی مهره موثری در کسب قهرمانی طلایی پوشان در جام حذفی 

اما مدیران باشگاه بود، با این حال با پایان یافتن لیگ دیگر خبری از سزار نشد، 
زودی در سپاهان تاکید داشتند که سزار بازیکن آنهاست و به 
تمرینات حاضر خواهد شد. در زمانی که بحث جدایی 

سزار داغ بود، سپاهان مدعی بود که باشگاه النصر بابت خرید 
این بازیکن باید به آنها پولی پرداخت کند، ولی اماراتی ها می گفتند 

بابت رضایتنامه او به باشگاه برزیلی پول داده اند و در نهایت نیز مقرر شد در جلسه 
کمیته انضباطی فیفا در این خصوص تصمیم گیری ش�ود که هنوز که هنوز است 
اصفهانی ها نمی دانند چه طور شد که سزار رفت و بالاخره غرامتی که سپاهانی ها تا 

مدت ها بر روی آن مانور می دادند، چه سرنوشتی پیدا کرد.

مهری مصور
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بالاترین دستمزد در سپاهان از آن کیست؟
باشگاه سپاهان مدعی است که بالاترین مبلغ قرارداد این تیم در فصل جاری 

به یک میلیارد و300 میلیون تومان بالغ می شود.
کش و قوس های فراوان احسان صفی با س��پاهان برای تمدید قرارداد هفته 
گذشته به شایعات زیادی درباره دستمزد نجومی این بازیکن ملی پوش دامن 
زد. در این میان، اصرار برخی رس��انه ها مبنی بر ق��رارداد یک میلیارد و700 
میلیون تومانی حاج صفی با سپاهان تا جایی پیش رفت که باشگاه اصفهانی 

را به واکنش وا داشت.
پس از تکذیب رسمی این شایعات، مدیرعامل س��پاهان هم با تاکید بر اینکه 
بازیکنانی مثل مح��رم نویدکیا، ه��ادی عقیلی، عبدالله کرم��ی، محمدرضا 
خلعتبری و رحمان احم��دی داوطلبان��ه از مبلغ قرارداد خ��ود کم کرده اند 
یادآور ش��د که تمامی قراردادهای این تیم در فصل ج��اری زیر یک میلیارد 
و300میلیون تومان است. هرچند مهرزاد خلیلیان صریحا از گرانقیمت ترین 
بازیکن این فصل سپاهان نام نبرد، اما با توجه به فعل و انفعالات هفته گذشته 

ناگفته پیداست که او کسی نیست جز احسان حاج صفی.
به این ترتیب، اگر ادعای س��پاهان ملاک قرار گیرد دستمزد حاج صفی 400 
میلیون کمتری از مبلغی است که برخی از رسانه ها در کشاکش تمدید قرارداد 

این بازیکن مدعی آن شده بودند.

گلر تراکتورسازی در راه پرسپولیس
حامد لک، دروزاه بان تراکتورسازی احتمالا به پرسپولیس خواهد پیوست.

حامد لک که پرسپولیسی اس��ت بعد از دو سال حضور در تراکتورسازی برای 
رقابت با سوشا مکانی که از رفقای قدیمی او هم هست به پرسپولیس می آید 
تا دوباره این تیم از دو گلر نسبت هم سطح س��ود ببرد. با توجه به محرومیت 
مکانی در اولین بازی پرسپولیس در لیگ در صورت توافق لک با قرمزپوشان او 

در بازی اول لیگ در دروازه پرسپولیس قرار خواهد گرفت.

انتقال نکونام به الشحانیه قطعی شد !
رییس باشگاه الش��حانیه اعلام کرد که انتقال جواد نکونام به این تیم قطعی 

شده است.
مناحی الشمری، رییس باشگاه الشحانیه در گفت وگویی خبری اعلام کرد که 

قرارداد تیمش با جواد نکونام قطعی شده است.
او در ای��ن رابطه گفت: جواد در فص��ل پیش رو برای ما ب��ازی خواهد کرد. او 
هافبکی جنگنده اس��ت و از س��تارگان تاریخی فوتبال در کشورش به شمار 

می رود. آرزو می کنم که به قدرت تیمم بیفزاید.
الشمری تاکید کرد: تمرینات تیمم هم اکنون ش��روع شده است. ما تا کنون 
مراحل خوبی را گذرانده ایم. کوش��یدیم که از تجربی��ات فصل های پیش به 
بهترین نحو استفاده کنیم. پیشنهادهایی بس��یار چشمگیر به چند بازیکنان 

داده ایم و منتظر پاسخ هستیم.
این روزنامه قط��ری درحالی این خبر را منتش��ر کرده که مدیرعامل س��ایپا 
 مدعی ش��ده نکونام یکش��نبه به تهران می آید و با س��ایپا قراردادش را امضا

 می کند.

اخبار کوتاه
عجب داستانی شده بود محسن مسلمان. بازیکنی که روزی که 
برای اولین بار زوران به او بازی داد، به خاطر تولد و رشدش در 
فوتبال ایران حسابی به او بالیدیم ولی سقف رویاهایش آنقدر 
بزرگ نبود که بتواند تا بهترین ها یکه تازی کند. مسلمان که 
بار دیگر داشت به خاطرشرایطش به مهره پرحاشیه فصل نقل 
و انتقالات بدل می شد به هر ترتیبی بود راهی پرسپولیس شد 
و نکته جالب اینکه در گفت وگویی اظهار داشت به خانه اش 
بازگشته اس��ت، خانه ای که کلا او بیش از چند ماهی در آن 
نبود نشان می دهد که نظر او در مورد خانه چقد موقتی است!

محسن مسلمان به پرس��پولیس بازگشت؛ این خبری بود که 
عصر جمعه روی خروجی خبرگزاری ه��ای مختلف رفت. در 
شرایطی که باشگاه ذوب آهن برای صدور رضایتنامه مسلمان 
صبح ش��نبه را با س��رخ ها قرار گذاش��ته بود، پرسپولیسی ها 
انتقال این بازیک��ن را قطعی دانس��تند و از او خواس��تند در 
تمرینات شرکت کند. حالا اگر این وسط داستانی مثل حکایت 
اس��تقلال و صبای قم با روزبه چش��می پیش نیاید، مسلمان 
قطعا سرخپوش خواهد شد و لیگ پانزدهم را زیر نظر برانکو 
توپ خواهد زد. این خبری اس��ت که خیلی از پرسپولیسی ها 
را خوش��حال کرده؛ آنها که تیم ش��ان در فصل نقل وانتقالات 
عملکرد پرفراز و نشیبی داشته و باعث نگرانی شده است. در 
شرایطی که محمد نوری نیز به تازگی پرسپولیس را ترک کرده، 
خریدن یک بازیکن شناخته شده در پست او اتفاق خوبی به نظر  
می رسد، هرچند که در این ماجرا برخی نقاط ابهام نیز وجود 

دارد که عیش هواداران را مکدر می کند. 
حداقل امروز محس��ن مس��لمان از نظر فنی بازیکنی نیست 
که بش��ود به خاطر انتقالش به یک تیم پایکوبی راه انداخت. 

بشمارید و ببینید او در طول دو س��ال گذشته از چشم چند 
مربی افتاده است؛ لوکا بوناچیچ، علی دایی، اسکوچیچ، یحیی 
گل محمدی و کارلوس کی روش؛ آیا کافی نیست؟ حتما این 
بازیکن مشکلات مهمی دارد که طی این مدت نتوانسته از بین 
این همه مربی با سلایق جورواجور، حداقل اعتماد کامل یک 
نفر را جلب کند. چطور می شود که علی دایی او را نیمکت نشین 
می کند و یحیی گل محمدی با وجود قرارداد داشتن مسلمان 
با ذوب آهن در دو مرحله ترجیح می دهد قید وی را بزند؟ چه 
خیال خامی اس��ت اینکه فکر کنیم تنها کج سلیقگی مربیان 
پیش��ین باعث خانه به دوشی مسلمان ش��ده و کلید طلایی 
موفقیت همچنان می تواند در جیب او باشد. این فوتبالیست 
در وضع امروزش و در ش��رایطی که همه کارنامه اش در فولاد 
تنها به یک پاس گل محدود می شود، تومنی صنار فاصله دارد 
با آن پسربچه مستعدی که یک روز سرمربی خارجی ذوب آهن 
در موردش گفت بهترین بازیکن آسیا خواهد شد. قطار مسلمان 
خیلی زود از ریل موفقیت خارج شد؛ اتفاقی که البته پی بردن 
به دلایلش کار چندان سختی هم نیست. می شود همین حالا 
اسم استاد را گوگل کرد و قصه زندگی اش را به روایت تصاویر 
دید؛ با همان عکس های »می بر کف« و »معشوق به کام« که 
قشنگ آدرس می دهند چطور می شود یک بچه 20 ساله را در 

تهران پرزرق و برق خراب کرد!
محسن مسلمان حالا با چنین احوال پریشانی به پرسپولیس 
 برگش��ته و البته از همه ش��گفت انگیزتر کلماتی است که در 

گفت وگو یا سایت ها پشت هم می چیند: » به خانه ام برگشتم« 
و برای پرس��پولیس بزرگ چه تحقیری بالاتر از این می تواند 
وجود داشته باش��د که یکی مثل مسلمان آن را خانه خودش 
بداند؟ چه تصور باطلی بود که فکر می کردیم پرسپولیس خانه 
احمدرضا عابدزاده است که با زانوی خراب از دروازه این تیم 
محافظت کرد، یا مجتبی محرمی که دار و ندارش را پای پرچم 
سرخ گذاشت، یا جواهری مثل مهدی مهدوی کیا که مادرش 
مرد، اما صبح روز بعد راهی رشت شد تا به تیمی دلگرمی بدهد 
که کوچک ترین جایی در آن نداشت. حالا اما مسلمان خودش 
را زیر این سقف جمع می بندد تا معلوم شود در هزاره آهن، واژه 
مقدسی مثل »خانه« هم می تواند مفهومش را از دست بدهد.

   تشکر پرسپولیس از ذوب آهن 
محسن مسلمان دیروز شنبه 

راهی اصفهان ش��د تا با 
توجه به همکاری باشگاه 
ذوب آهن ب��رای انتقال 

این بازیکن به پرسپولیس 
نسبت به ثبت رضایتنامه خود اقدام کرده و بعد از انجام مراحل 
اداری به تهران بازگردد. پندار خمارلو در گفت وگو با س��ایت 
رسمی باشگاه پرسپولیس افزود قبل از هر چیز جا دارد ابتدا 
از مساعدت آقای سعید آذری، مدیرعامل باشگاه ذوب آهن و 
دیگر مسوولان و مقام های این باشگاه به جهت حضور آقای 

محسن مسلمان در پرسپولیس تش��کر کنیم. به این ترتیب 
محسن دیروز برای آخرین بار به اصفهان آمد تا آماده حضور در 
پرسپولیس شود. برای خود مسلمان که نشان داده است خیلی 
قدرشناس نیست آرزو داریم یکی از آخرین فرصت هایی که 
در اختیارش قرار م��ی گیرد را 
قدر نهد و در پرس��پولیس 

فوق العاده باشد.

تیم فوتبال ذوب آهن تمرین پیش از دیدار تدارکاتی برابر فنرباغچه را با استفاده از 
دستگاه GPS برگزار کرد.

تیم فوتبال ذوب آهن اولین روز حضور در اردوی تدارکاتی ترکیه را پشت سر گذاشت. 
این تیم که در کمپ بلو مس��تقر اس��ت روز  تمرین پیش از مص��اف تدارکاتی برابر 
فنرباغچه را با استفاده از دستگاه GPS برگزار کرد. ذوب آهن عصر دیروز در اولین 
دیدار تدارکاتی خود در اردوی ترکیه به مصاف تیم مدعی و پرستاره فنرباغچه رفت.

محسن رفت که رفت

چقدر دیگه فوتبال بازی می کنی؟

تمرین ذوب آهن با GPS در آستانه بازی 
با  فنرباغچه

لژیونر نام��دار هندبال ایران که گفته می ش��د پس از اخذ 
تبعیت کش��ور مجارس��تان برای تیم ملی این کشور بازی 
خواهد کرد، رایزنی هایی را برای بازگش��ت ب��ه تیم ملی 

هندبال ایران انجام داده است. 
ایمان جمالی یکی از چهره ها شناخته شده و نامدار سال های 
اخیر هندبال ایران است. او به عنوان شاخص ترین لژیونر 

هندبال به باشگاه وسپرم مجارستان پیوست. در بی برنامگی 
و اختلاف های بازیکنان و فدراسیون هندبال در سال های 
قبل، جمال��ی معمولا به دلی��ل مصدومیت ی��ا حضور در 
مسابقات باشگاهی از حضور در اردوهای ملی امتناع کرد. 

اما حالا به تغییر مدیریت فدراسیون، ایمان جمالی به کشور 
بازگشته و جلساتی را با ابوالحسن مهدوی و سایر مسوولان 

فدراسیون داشته است.
گفته می ش��ود جمالی خواس��ته های غیرمادی را مطرح 

کرده و در صورت موافقت فدراس��یون به اردوی تیم ملی 
ایران ملحق می ش��ود. تیم مل��ی هندبال ای��ران زیر نظر 
 عرفان اسماعیلاگیچ برای مسابقات انتخابی المپیک آماده

 می کند. این در حالی است که پیش از این گمانه زنی هایی 
درمورد تابعیت مجاری گرفتن این بازیکن مطرح شده بود 

که از سوی برخی از افراد تکذیب شد.

بازگشت ایمان جمالی به هندبال ایران 

تیم مل��ی والیبال ای��ران در لی��گ جهانی 20۱۵ 
عملکردی مش��ابه س��ال گذشته داش��ت و فقط 

نتوانست پدیده باشد.
»تیم ملی والیبال ای��ران از صعود به مرحله نهایی 
لیگ جهان��ی 20۱۵ بازماند« این خبری اس��ت 
که ش��اید خیلی ها با دیدن آن از همان ابتدا زبان 
به انتقاد گش��ودند و خیلی از نکات ریز و درش��ت 
عملکرد کواچ و شاگردانش را ندیدند. والیبال ایران 
سال گذشته به مرحله نهایی صعود کرد و توانست 
در جایگاه چهارم ق��رار بگیرد؛ امس��ال هم ایران 
عملکرد خوبی داش��ت، اما فقط نتوانس��ت پدیده 
باشد و به گفته برخی از کارشناسان والیبال ایران 

هنوز » مغز پخت« نشده است!

   در اندیشه ماندن و رفتن تا مرز صعود
شاگردان کواچ در لیگ جهانی 20۱۵ عملکردی 
مانند س��ال گذش��ته داش��تند، یعنی از ۱2 بازی 
خود شش پیروزی و شش شکست کسب کردند؛ 
آنها امس��ال با ۱8 امتیاز در رده سوم گروه B قرار 

گرفتند و بالاتر از روسیه به کار خود پایان دادند.
 این اتفاق در حالی برای یاران معروف اتفاق افتاد 
که پیش از آغاز مسابقات، هرکسی به هم گروه های 
ایران ن��گاه می کرد کار را برای ملی پوش��ان ایران 

تمام شده می دانست و حرف از ماندن یا نماندن در 
سطح اول می زدند، اما تیم ملی والیبال ایران بدون 
ترس از حریفان به مصاف آنه��ا رفت و عملکردی 
مش��ابه از نظر نتیجه با سال گذش��ته داشت و تا 

آستانه صعود پیش رفت.

   حریفانی با کیفیت تر و نتایجی مشابه
هنوز از ی��اد نبرده ایم که ایران س��ال گذش��ته با 
تیم های ملی برزی��ل، ایتالیا و لهس��تان همگروه 
بود؛ حریفانی که هر کدام بنا به دلایلی از آمادگی 
۱00درصد دور بودند. شاگردان رزنده سال گذشته 
درگیر مش��کلات داخلی خود بودند و نش��انی از 
برزیل معروف نداش��تند، ایتالیایی ه��ا که میزبان 
مرحله نهایی در فلورانس بودند و در دور مقدماتی 
فش��ار زیادی به خود وارد نکردند و لهس��تانی که 
لیگ جهانی برایش مس��یری بود تا در رقابت های 
قهرمانی جهان موفق باش��د. به هر حال در س��ال 
20۱4 تیم ایران توانس��ت شش برد و شش باخت 

را در کارنامه خود ثبت کند و با کس��ب ۱9 امتیاز 
در رده دوم گروهش قرار بگی��رد، اما واقعیت این 
است که امسال هم ش��اگردان کواچ همین نتایج 
را کسب کردند آن هم مقابل تیم هایی به مراتب با 
کیفیت تر از سال گذشته و چه بسا اگر در بازی آخر 
انگیزه داشتند شاید بهتر از س��ال قبل هم نتیجه 

می گرفتند.

  یک قدم بد!
بوبان در نشست خبری آخرین بازی ایران در لیگ 
جهانی به نکته خوبی اش��اره کرد؛ وی گفت که ما 
عملکرد بسیار خوبی داشتیم و تنها یک قدم را بد 
برداش��تیم که آن هم مربوط به ب��ازی دوم مقابل 
لهس��تان در تهران بود. به نظر می رس��د واقعاً هم 
همینگونه باشد و می توان گفت که ایران حریفش 
را اشتباه گرفته بود و تمام نگاه ها به آمریکا بود در 
حالی که صع��ود آمریکا قطعی بود. بع��د از اینکه 
ایران توانست در دو مسابقه آمریکا را شکست دهد 

خیلی ها کار را تمام شده دانستند و به بخش های 
زیادی از اهداف روانی خود دست پیدا کردند. شاید 
اگر ایران در ب��ازی دوم مقابل لهس��تان عملکرد 
بهتری داشت نتایج و اتفاقات کاملًا عوض می شد 
و حالا باید خود را ب��رای حضور در برزیل و مرحله 

نهایی آماده می کردیم.

  عدالتی که برقرار نشد
در لیگ جهانی امسال عدالت برقرار نشد، چراکه 
در گروه مقاب��ل ایران تی��م های برزی��ل، ایتالیا، 
صربستان و اس��ترالیا حضور داش��تند که از بین 
این چهار تیم قرار بود س��ه تیم ب��ه مرحله نهایی 

صعود کنند. 
تقریباً پ��س از دور رفت تمام بازی ها تش��ریفاتی 
ش��ده بود، چراکه صعود برزیل به عن��وان میزبان 
مرحله نهایی قطعی ب��ود و عدم صعود اس��ترالیا 
هم مش��خص ش��ده ب��ود، ام��ا ش��رایط در گروه 
ایران کاملًا متف��اوت بود، چراک��ه از بین قهرمان 

جهان، قهرمان لیگ جهانی، قهرم��ان المپیک و 
 قهرمان آس��یا دو تیم باید به مرحله نهایی صعود

 می کردند. ش��اید اگر قرار بود عدالت برقرار شود 
حالا تیم ایران بج��ای یکی از تیم ه��ای ایتالیا یا 

صربستان باید به مرحله نهایی صعود می کرد.
 

   می شود با تو دل به دریا زد
برای حضور در لیگ جهانی 20۱۵ کواچ چهره های 
جدید را به تیم مل��ی والیبال ای��ران دعوت کرد؛ 
چهره هایی که نش��ان داد کواچ کام��لًا لیگ ایران 
را زیرنظ��ر گرفته اس��ت و البته ای��ن چهره های 
جدید به قدری عملکرد خوبی داش��تند که خیلی 
 از مخاطب��ان را به آین��ده والیبال ای��ران امیدوار

 کرد. عملکرد خوب و قابل دفاع ملی پوشان ایران 
و از همه مهم تر رضایتی که مردم از نتایج تیم ملی 
داشتند موجب می ش��ود تا همه به آینده امیدوار 
باشیم. داورزنی، رییس فدراسیون والیبال با بیان 
یک جمله شفاف سازی کرد و اظهار داشت: »لیگ 
جهانی برای ما هدف نیس��ت، بلکه مسیر است«؛ 

نکته ای که بارها اعلام شده است. 
والیبال ایران در اندیش��ه حضور و درخش��ش در 
المپیک است و با عملکردی که دارد می شود با این 

تیم دل به دریا زد و به آینده امیدوار بود.

فدراس��یون بین المللی فوتبال در پای��ان هر ماه میلادی 
تازه ترین رده بندی کشورها را منتشر می کند. با این حال 
بسیاری از علاقه مندان با این پرسش مواجه هستند که 

این رده بندی بر چه اساسی صورت می گیرد؟
تیم فوتبال ایران در تازه تری��ن رده بندی فیفا در جایگاه 
سی و هشتم قرار گرفته است. فوتبال ایران در حال حاضر 
برترین تیم آسیایی در رده بندی فیفاست. آرژانتین هم 
در این رده بندی موفق ش��ده بالاتر از آلمان قرار بگیرد و 
این به خاطر تعداد بازی ه��ای این تیم در کوپا آمه ریکا و 

البته اهمیت این بازی هاست.
اما فرمول محاسبه جایگاه تیم ها در این رده بندی به چه 

صورت است؟
این رده بندی از س��ال ۱992 در خصوص تیم های عضو 
فیفا اعمال می شود و تا به حال هفت تیم آرژانتین، برزیل، 
فرانسه، آلمان، ایتالیا، هلند و اس��پانیا موفق شده اند در 

صدر این رده بندی قرار بگیرند.
برزیل تیمی است که بیشتر از سایر تیم ها سابقه حضور در 
صدر جدول رده بندی را دارد. نحوه حضور این تیم ها در 
جدول بر اساس امتیازاتی است که تیم ها کسب می کنند. 
طبق این روش، عملکرد تیم ها در چهار س��ال گذش��ته 
مبنای محاسبه قرار می گیرد. ضمن اینکه مسابقات اخیر 
این تیم ه��ا و اهمیت بازی هایی که انج��ام می دهند در 
رده بندی اعمال می شود. در رده بندی گذشته، عملکرد 
 تیم ها در دوره هشت س��اله گذشته ش��ان مد نظر قرار 
می گرفت. این ن��وع رده بندی از ج��ام جهانی 200۶ به 
بعد مورد استفاده قرار می گیرد و اولین آن در ۱2 ژوییه 
سال 200۶ منتشر شد. تفاوت اصلی رده بندی جدید این 
است که نتایج تیم ها به جای هشت سال گذشته در چهار 
سال گذشته مورد توجه قرار می گیرد. ضمن اینکه در رده 
بندی قدیم، قدرت تیم هایی که با آنها دیدار دوستانه و یا 
رسمی برگزار می شود مورد توجه قرار نمی گرفت اما در 

رده بندی جدید، این موضوع به حساب می آید.
در رده بندی جدید همچنین تعداد گل های زده ش��ده 
 و اینک��ه آیا بازی ه��ا، خانگی ب��وده و یا خ��ارج از خانه،

 اهمیتی ندارد.

  نگاهی به عملکرد تیم ملی والیبال ایران در لیگ جهانی ۲۰۱۵

ایران؛ تیمی که باید » مغزپخت« شود
رده بندی تیم ها در فیفا چگونه محاسبه می شود؟

 حریفان اهمیت دارند
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بانوان
 

سرمربی تیم تکواندو بزرگسالان بانوان استان اصفهان 
گفت: رییس جدی��د هیات تکواندو دی��دگاه خوب و 
مثبتی برای پیشرفت تکواندو استان دارد که امیدوارم 
دوباره این رش��ته را همچون زمان گذشته در استان 

احیا کند.
زهرا حسینی اظهار کرد: سال 1391 که تیم تکواندو 
بانوان استان اصفهان با نام هیات استان برای آخرین 
بار در لیگ کش��وری حض��ور یافت، با س��ختی های 

بسیاری همراه بود.
وی تصریح کرد: در این س��ال در جمع هشت تیم به 

مقام پنجمی رسیدیم و به دلیل نظم و انضباط تیمی 
و اخ��اق بازیکنان کاپ اخ��اق را ب��رای اصفهان به 

ارمغان آوردیم.
س��رمربی تیم تکواندو جوانان و بزرگس��الان استان 
اصفه��ان ادامه داد: امس��ال و در دقیق��ه 90 ثبت نام 
فدراس��یون، توانس��تیم با حمایت محم��دی، مدیر 
نمایندگ��ی انحصاری دو برن��د مطرح خ��ودرو، تیم 
تکواندو جوانان و بزرگسالان اس��تان اصفهان را با نام 
تجاری این خودروها در رقابت های جام کوثر شرکت 
دهی��م، در ضم��ن مجتبی محم��دی ج��دا از هزینه 

ثبت نام، هزینه ای برای ثبت باش��گاه با نام نمایندگی 
پرداخت کرد که م��ا بتوانیم فعالیت ه��ای خود را در 
زمینه رش��ته تکواندو به میزبانی این باش��گاه داشته 
باشیم که برای نخستین بار است که این اتفاق می افتد.

وی بیان کرد: امسال به لطف خدا و حمایت محمدی با 
تاسیس باشگاه می توانیم بازیکنان خوب و مستعدی 
در آن پرورش دهی��م، اکنون فعالیت ورزش��ی  ما در 
موسسه علی  ابن ابیطالب اس��ت و محمدی به دنبال 

مکانی مناسب برای احداث دفتر باشگاه است.
حس��ینی پیرامون تمرین��ات تیم تکوان��دو جوانان و 

بزرگسالان استان اصفهان با بیان اینکه تمرینات تیم 
اس��فندماه 93 آغاز شده و ما س��خت به دنبال جذب 
اسپانس��ر بودیم، اظهار کرد: چند حامی شهرستانی 
داشتیم که متاسفانه با آنها به توافق نرسیدیم؛ چرا که 
تکواندو اصفهان مدتی ضعیف عم��ل کرده بود، اما ما 

با تمرینات مداوم امید برای جذب اسپانسر داشتیم.
وی به رقابت های کشوری جام کوثر اشاره کرد و گفت: 
این رقابت ها با حضور هشت تیم نامی کشور پس از ماه 
مبارک رمضان آغاز می شود و تا دی ماه ادامه دارد. به 
اسپانسر تیم هم حتی قول مقام آوری ندادیم، اما سعی 

بر کسب تجربه تکواندوکاران برای مسابقات دهه فجر، 
رقابت های آسیایی و بین المللی داریم.

س��رمربی تیم تکواندو جوانان و بزرگس��الان استان 
اصفهان افزود: از س��وی دیگر در مس��ابقات کشوری 
از هوگوی الکترونیکی اس��تفاده می شود که بچه های 
ما از هوگوی معمولی بهره می برن��د و تجربه هوگوی 
الکترونیکی را ندارند و این در نتیجه گیری تیم بی تاثیر 
نیس��ت و امیدوارم با توجه به تجربه شخصی خودم با 
آموزش تکنیک و ضرب��ه زدن بتوانیم نتیجه مطلوبی 

را کسب کنیم.

وی در پای��ان پیرامون انتخاب فرهاد رستم ش��یرازی 
به عنوان رییس هیات تکواندو اس��تان اصفهان اضافه 
کرد: به عقی��ده من وی دیدگاه خ��وب و مثبتی برای 
پیشرفت تکواندو استان دارد که امیدوارم دوباره این 
رش��ته را همچون زمان گذشته در اس��تان احیا کند. 
تکواندوکاران اصفهانی ت��اش و تمرین زیادی انجام 
می دهند ت��ا به تیم ملی برس��ند و پ��س از آن جذب 
تیم های تهرانی می شوند و یا به خاطر آسیب دیدگی 
از ورزش تکواندو کنار می روند ک��ه امیدوارم با آمدن 

رستم شیرازی شاهد احیای این رشته باشیم.     

سرمربی تیم تکواندو بزرگسالان بانوان استان اصفهان:
دقیقه 90 حامی مالی پیدا کردیم

با کاپیتان های لیگ برتر آشنا شوید
از بی��ن تیم ه��ای حاض��ر در لی��گ پانزده��م، کاپیتان ه��ای 11 تیم 
کاما مش��خص اس��ت و  پنج تی��م باقی مان��ده را بای��د تا پای��ان نقل 
و انتق��الات دنب��ال ک��رد ت��ا کاپیت��ان اول ش��ان را مش��اهده ک��رد. 
تی��م ه��ای نف��ت، س��پاهان، ذوب آهن، ف��ولاد، مل��وان، گس��ترش، 
 پدی��ده و س��ایپا از کاپیت��ان ه��ای اول لیگ گذش��ته خود اس��تفاده 
می کنند، استقال و س��یاه جامگان از بازیکنان قدیمی و مجددا به تیم 
پیوسته خود استفاده خواهند کرد و پرس��پولیس نیز در صورت جدایی 
کاپیتانش، از نفر دوم خود در این سمت استفاده خواهد کرد. مابقی تیم ها 

هنوز کاپیتان های خود را نشناخته اند.

تیم هایی با پرچم دار
  سپاهان: محرم نویدکیا

قهرمان فصل گذشته لیگ برتر از جمله تیم هایی 
اس��ت که حالاحالاها دغدغه کاپیتانی نخواهد 
داشت؛ چرا که به غیر از محرم نویدکیا، 
هادی عقیلی، احسان حاج صفی، 
رحمان احمدی، حسین پاپی و 
شهاب گردان از باسابقه های 
این تیم محسوب می شوند 
که می توانند بازوبند را به 

بازو ببندند.

  نف�ت ته�ران: علی 
عزتی

نفتی ها نیز امسال توانستند 
رضای��ت کاپیت��ان خ��ود را به 
دست بیاورند و با وی به تمدید 
 قرارداد بپردازند، هرچند وحید 
حمدی نژاد، ایمان مبعلی)در 
ص��ورت تمدی��د( و علیرضا 
ن��د  نو ا بیر
ن��ی  یکنا ز با
ک��ه  هس��تند 
 بع��د از عزت��ی 
توانن��د  م��ی 
بازوبند را بر بازو 

ببندند.

  ذوب آهن:  مهدی رجب زاده
یکی از باسابقه ترین بازیکنان حاضر در لیگ برتر، در لیگ پانزدهم نیز 
بازوبند سرگروهی سبزپوشان اصفهانی را خواهد بست، البته پس از او 
قاسم حدادی فر، اسماعیل فرهادی)در صورت حضور در میدان( نیز از 

بازیکنان با سابقه ذوبی ها خواهند بود.

  فولاد خوزستان: مهرداد جماعتی
با به توافق رسیدن دفاع چپ باسابقه فولادی ها، کاپیتان سال گذشته 

این تیم، یعنی مهرداد جماعتی در تیم حفظ خواهد شد، ضمن 
اینکه اسماعیل شریفات نیز قرارداد خود را با سرخپوشان اهوازی 

تمدید کرده است و کاپیتان دوم این تیم خواهد بود.

  اس�تقلال ته�ران: س�یدمهدی 
رحمتی

با توافق دوباره رحمتی و اس��تقالی ها، 
این تیم به طور یقین کاپیتان اول خود 
را شناخته است، البته پس از وی خسرو 

 حیدری را می توان کاپیتان دوم
آبی ها دانست. در این فصل 

و ب��ا جدای��ی صادقی، 
عنایتی و ... م��ی توان 
گف��ت اس��تقالی ها  
کاپیت��ان ه��ای فصل 
خ��ود را ب��ه هم��راه 

نخواهند داشت.
  س�ایپا: ابراهی�م 

صادقی
س��ایپا نیز از دیگ��ر تیم های 

حاضر در لیگ برتر اس��ت که هرگز 
نگران��ی س��ردرگمی در تعیی��ن 

کاپیتان را نخواهد داشت؛ چرا که از چندین بازیکن باسابقه در ترکیب 
خود اس��تفاده می کند. ابراهیم صادقی، کاپیتان اول خودروسازان به 
مانند چند سال اخیر است، پس از وی می توان از مجید ایوبی، محسن 
ارزانی)در ص��ورت حضور در ترکیب(، ابراهیم ش��کوری، روزبه ش��اه 

علیدوست و ... نام برد.

  پرس�پولیس: محمد ن�وری )در صورت تواف�ق(، هادی 
نوروزی

در ص��ورت جدایی محمد ن��وری، کاپیت��ان فصل پیش 
سرخپوش��ان، هادی نوروزی با تمدید قرارداد خود، قطعا 
کاپیتان اول سرخپوشان خواهد بود، ضمن اینکه محسن 
بنگر را نیز می توان کاپیتان دوم سرخپوش��ان در لیگ 

پانزدهم قلمداد کرد.

  پدیده: مجتبی روشنگر
این تیم که هن��وز کادر مربیان خود را به 

طور کامل نشناخته است، با تمدید 
قرارداد گل��ر اول این تیم، یعنی 

محسن روشنگر به نوعی کاپیتان 
فصل آینده خود را مشخص کرده است.

  گسترش فولاد تبریز: مرتضی اسدی
مرتضی اسدی، مدافع آبی پوشان تبریزی، با تمدید 

قرارداد خود، س��ال آینده نیز می تواند به عنوان کاپیتان اول 
گسترشی ها، در ترکیب این تیم حضور پیدا کند، البته با پیوستن 
محمد نصرت��ی به این تیم می ت��وان وی را به نوع��ی به عنوان 

کاپیتان دوم این تیم دانست.

  ملوان بندرانزلی: پژمان نوری
پژمان نوری را می توان امس��ال هم کاپیتان اول بندرنشینان 

دانس��ت، البته بازیکنان با س��ابقه دیگری نیز در جمع ملوانان حضور 
دارند که در صورت تمدید قرارداد می توانند سرگروه های دیگر این تیم 
باشند. مازیار زارع، سیدجال رافخایی و سعید یوسف زاده از جمله این 

بازیکنان هستند.

  سیاه جامگان: رضا عنایتی
مش��هدی های تاره به لیگ برتر پیوس��ته، با اولین خرید رسمی خود، 
 بازیک��ن دارای بازوبن��د را در ترکی��ب این تی��م برای لی��گ پانزدهم 

مشخص کرد.
 رضا عنایتی، یقینا سرگروه سیه جامگان در مسابقات 

لیگ برتر خواهد بود.

ترکیب های بی سرگروه
  تراکتورسازی تبریز

حتم��ی  جدای��ی  از  پ��س 
مه��دی کیان��ی و آندرانی��ک 
 تیموری��ان، تراکتورس��ازان 
کاپیت��ان ه��ای اول و دوم 
خ��ود را از دس��ت دادند 
و از بی��ن بازیکن��ان 
حاضر، ش��اید بتوان 
محمد ایرانپوریان را 
کاپیتان فعلی آنها 

دانست.
پای��ان  ت��ا  ام��ا    
زم��ان نق��ل و انتق��الات 
و البت��ه تعیی��ن س��رمربی ای��ن تیم 
صبر ک��رد ت��ا تکلی��ف س��رگروهی 
تبری��زی مش��خص   سرخپوش��ان 

شود.

  صبا قم
قمی ه��ا که هن��وز تکلیف تیم خ��ود را نم��ی دانند، کم��ی غیرمعمول 
 اس��ت که تکلیف کاپیتانی خود را بدانند، بنابراین باید صب��ر کرد و دید 
وضعیت به چه صورت پیش خواهد رفت و چه بازیکنانی با این تیم تمدید 

خواهند کرد و یا به عضویت صبایی ها درخواهند آمد.

  استقلال خوزستان
تیمی که در فصل گذش��ته س��ه کاپیتان به 

نام ه��ای عبدالهادی خنیف��ر، محمدرضا 
مهدوی و سیدمهدی سیدصالحی داشت، 
هن��وز از وضعی��ت بازیکنان خ��ود خبر 
 ن��دارد و بنابراین نمی ت��وان تصور کرد که 

بازوبن��د س��رگروهی ای��ن تیم 
 را ک��دام بازیک��ن ب��ر ب��ازو 

خواهد بست.

  پیکان
پس از جدایی س��یدمهدی 

و محم��د  رحمت��ی 
ای��ن  از  نصرت��ی 
تیم، پیکان��ی های 
احتم��الا ت��ازه ب��ه 

لیگ برگش��ته، هنوز کاپیتان 
خ��ود را نش��ناخته ان��د و باید 
 ت��ا تعیی��ن تکلی��ف وضعیت

نهایی این تیم صبر کرد.

  استقلال اهواز
آبی پوش��ان قدیمی اه��واز که 
احتم��الا با نهایی ش��دن خرید 
سهمیه فولادنوین پس از سال ها 
به لیگ برتر پا خواهند گذاشت 
هنوز هیچ ردی از کاپیتان سال 
آینده خود نشان نداده اند؛ چرا 
که از نظر اس��تفاده از بازیکنان، 
آنها یقینا دچار تغییر و تحولات 

گسترده ای خواهند شد.

مجموعه ورزشی آزادی که ۲۵۸ هکتار از اراضی آن مستندسازی 
شده، ۸00 پاک معارض دارد؛ یعنی ۸00 نفر که با داشتن سند 
مدعی مالکیت هس��تند. تملک کردن هر یک از این پاک ها در 

مجموع اعتبار 1000 میلیاردی می طلبد.
»صدور سند برای مجموعه ورزشی آزادی«؛ این موضوع یکی از 
بخش های مهم نشست خبری مصطفی مدبر، مدیرعامل شرکت 
توس��عه و نگهداری اماکن ورزش��ی بود که حدود یک ماه پیش 
برگزار شد و البته برخی از شرکت کنندگان در نشست هم از آن 
برداشت متفاوتی داش��تند، به گونه ای که  این خبر را به »گرفته 
شدن مجموعه آزادی از دولت« تعبیر کردند، اما واقعیت این بود 
که ۲۵۸ هکتار از اراضی مجموعه ورزشی آزادی به نام دولت و با 
نمایندگی وزارت ورزش و جوانان - ش��رکت توس��عه و نگهداری 
 اماکن ورزشی مستندس��ازی شده اس��ت، آن هم بعد از گذشت

۴3 سال از احداث این مجموعه.
اصل خبر و اینکه برای بزرگ ترین مجموعه ملی ایران بعد ازگذشت 
حدود نیم قرن از زمان احداثش )مجموعه ورزش��ی آزادی سال 
13۵1 احداث و سال 13۵3 افتتاح ش��د( در دوره مدیریت مدبر 
در شرکت توس��عه و نگهداری اماکن ورزشی س��ند صادر شده، 
بسیار حائز اهمیت است؛ چراکه طی سال های گذشته و با وجود 
تصویب نامه سال 13۸1 هیات وزیران مبنی بر جدایی مجموعه 
ورزشی آزادی از سازمان تربیت بدنی وقت و واگذاری آن به شرکت 
توسعه و نگهداری اماکن ورزشی، هیچ اقدام موثر و نتیجه بخشی 
برای مستند س��ازی این مجموعه نش��ده بود، اما از آذرماه سال 
گذشته استارت جدی کار برای این مهم زده و پیگیری های متوالی 
طی هفت ماه گذشته در نهایت منجر به نتیجه گیری شد. بر این 
اساس، وزارت امور اقتصاد و دارایی ۲۴ خردادماه گذشته با صدور 
گواهی به نام سازمان ثبت اس��ناد و اماک کشور - اداره کل امور 
اماک دولتی، اعام کرد که نسبت به اصاح و صدور سند مالکیت 
تفکیکی تک برگی پاک ثبتی دو قطعه مجموعه ورزشی آزادی 
به نام دولت جمهوری اسامی ایران به عنوان مالک و با نمایندگی 
وزارت ورزش و جوانان - شرکت توسعه و نگهداری اماکن ورزشی 
با قید عبارت » فروش و هرگونه واگذاری به تغییر بهره بردار منوط 

به تصویب هیات وزیران خواهد بود« اقدام شود.
با صدور این گواهی، تکلیف ۲۵۸ هکتار از اراضی مجموعه ورزشی 
آزادی مشخص شد، اما این مجموعه 330 هکتار است و این یعنی 
باتکلیفی ۷۲ هکت��ار دیگر از اراضی مجموعه ورزش��ی؛ البته از 
این میزان هکت��ار، حدود 30 هکتار به نام دول��ت و به نمایندگی 
وزارت راه و شهرس��ازی اس��ت. فقط کافی اس��ت در کمیسیون 
مستندسازی برای تغییر نام بهره بردار اقدام شود، اما مستندسازی 

 بخش باقی مانده دیگر به چه صورت اس��ت و چ��را تاکنون انجام 
نشده است؟

ریحانه خسروش��اهی، مدیر حقوق و امور اماک شرکت توسعه 
و نگهداری اماکن ورزش��ی که با پیگیری های متوالی وی پس از 
مدت ها ۲۵۸ هکتار از اراضی مجموعه ورزشی آزادی مستندسازی 
شد، برای صدور س��ند بخش باقی مانده اراضی این مجموعه نیز 
اقداماتی انجام داده و پیگیر نتایج آن است، اما ظاهرا تعیین تکلیف 
این بخش که حدود ۴0 تا ۵0 هکت��ار از اراضی مجموعه آزادی را 
شامل می شود س��خت تر از ۲۵۸ هکتاری است که مستندسازی 

شده است!

  ۸00 نفر سند مالکیت مجموعه ورزشی آزادی را دارند!
به گفته مدیر حقوقی و امور اماک شرکت توسعه و نگهداری اماکن 
ورزشی، مجموعه ورزشی آزادی ۸00 پاک معارض دارد؛ یعنی 
۸00 نفر هستند که با داشتن س��ند مدعی مالکیت این پاک ها 
هستند. این افراد ظاهرا مردم عادی هستند؛ چرا که محدوده ثبتی 
مجموعه ورزشی آزادی مربوط به اداره ثبت کن می شود. این اداره 
چند سال پیش دچار آتش سوزی شد که طی آن بخش زیادی از 
اس��ناد موجود در آن از بین رفت. بنابراین به طور دقیق نمی توان 

گفت مدعیان طرف مقابل چه کسانی هستند.

  برداش�ت های میلیاردی معارضین از حس�اب وزارت 
ورزش یا شرکت توسعه

از میان مدعیان ۸00 پاک ۵0۴ متری در مجموعه آزادی، هنوز 
همه افراد برای اثبات ادعای خود پا پیش نگذاش��ته اند، اما بنا به 
گفته ریحانه خسروشاهی از این ۸00 نفر تاکنون سی،چهل نفر 
طی سال های گذشته با ارائه سند، طرح دعوی کرده و رای دادگاه را 
هم به نفع خود و مبنی بر برداشت چند ده میلیونی از حساب وزارت 
ورزش یا شرکت توسعه و نگهداری اماکن ورزشی گرفته و اقدام 
به این کار هم کرده اند. البته در این زمینه آرای جدیدی هم صادر 
شده که قطعیت پیدا کرده و اجرایی هم شده است و به زودی منجر 
به برداش��ت ۴چهار میلیاردی، دو میلیاردی و ... از حساب وزارت 

ورزش یا شرکت توسعه خواهد شد. 

  اعتبار ۱000 میلیاردتومانی برای پرداخت به معارضین 
مجموعه آزادی

۸00 پاک معارض در مجموعه ورزش��ی آزادی حدود ۴0 تا ۵0 
هکتار از اراضی این مجموعه را ش��امل می ش��ود و تملک کردن 

این بخش توسط دستگاه ورزش )وزارت ورزش- شرکت توسعه 
و نگهداری اماکن ورزش��ی( هزینه س��نگینی را ب��ه دوش دولت 
می گذارد. مدیر حقوقی و امور اماک ش��رکت توسعه و نگهداری 
اماکن ورزش��ی در این زمینه گفت: اگر حکمی ک��ه دادگاه برای 
یکی از پاک های معارضین صادر کرده را به تمام پاک ها بس��ط 
 دهیم، رقم سنگینی را برای مان ایجاد می کند؛ یعنی اگر بخواهیم 
تک تک ۸00 پاک مع��ارض را تملک کنیم ب��ه اعتباری بالغ بر 
1000 میلیارد تومان پول نیاز داری��م تا پول هر یک از مدعیان را 
داده و سند را به نام دولت منتقل کنیم. به واقع وجود این معارضین 

باعث باتکلیفی شده و ما را با عده ای طلبکار مواجه کرده است.

  قانونی که تردیدساز شده است
آنچه در مورد ۸00 پ��اک معارض در مجموعه ورزش��ی آزادی 
ما را دچار تردید کرده، این اس��ت که برحس��ب اطاعات واصله 
حدود 100 پاک از ای��ن ۸00 پاک ۵0۴ متری ب��ه نام وزارت 
راه و شهرس��ازی است. س��ال 13۵1 که مجموعه ورزشی آزادی 
کلنگ زنی شد، طبق قانون، وزارت آبادانی و مسکن وقت مکلف 
بوده اراضی محدوده اجرای پروژه آزادی را تملک کند و به سازمان 
ورزش و تفریحات س��الم وقت تحوی��ل دهد. بر همین اس��اس 

معتقدیم وزارت راه و شهرسازی فعلی این قسمت از اراضی آزادی 
را تملک کرده و حقوق مالکان اشخاص را پرداخت کرده است. در 
 این صورت پرداخت دوباره ب��ه مدعیان مالکیت از پول بیت المال 

صحیح نیست.
ریحانه خسروش��اهی تاکید دارد که برای ش��فاف س��ازی و حل 
مش��کل ۸00 پاک مع��ارض مجموع��ه ورزش��ی آزادی نیاز به 
عزمی س��ه جانبه میان وزارت ورزش و جوانان و ش��رکت توسعه 
 و نگهداری اماکن ورزش��ی به عن��وان دس��تگاه ورزش با وزارت 
 راه و شهرس��ازی و س��ازمان ثب��ت اس��ناد و ام��اک کش��ور

است. باید در این زمینه کارگروهی با عضویت کارشناسان خبره 
تشکیل شود تا طی زمان معین، موضوع تملک یا عدم تملک ۸00 
پاک معارض تعیین تکلیف شود تا اگر پیش از این بابت حق تملک 
پولی پرداخت شده، دوباره حکمی برای برداشت از حساب دولت 
)وزارت ورزش یا شرکت توس��عه و نگهداری اماکن ورزشی( داده 
نشود. اما اگر مشخص شود که وزارت راه و شهرسازی این قسمت 
از اراضی را تملک نکرده، دولت بای��د تمام هم و غم و خود را برای 
تامین اعتبار لازم و پرداخت حقوق مالکان این اش��خاص به کار 
گیرد. در کل باید مشخص شود که دولت این ۴0 هکتار معارض را 

پیش از این خریده یا نه.  

  تاخیر در اعلام نتیجه یک استعلام تاثیرگذار
برای برطرف ش��دن ابهامات مربوط به ۸00 پ��اک معارض در 
مجموعه ورزشی آزادی دو اقدام اساسی توسط مدیر حقوقی و امور 
اماک شرکت توسعه و نگهداری اماکن ورزشی انجام شده است؛ 
اول اینکه طبق استعام از اداره کل منابع طبیعی استان تهران این 
اطمینان حاصل شده که این ۴0 هکتار جزو مستثنیات است؛ یعنی 

متعلق به اراضی دولتی نیست. 
دوم اینکه با پیگیری های وی از طرف وزیر ورزش و جوانان و طی 
مکاتبه با وزیر راه و شهرسازی استعامی گرفته شد مبنی بر اینکه 
اگر در مورد این ۴0 هکتار اراضی آزادی، سابقه تملک توسط آن 
وزارتخانه وجود دارد به طور رسمی اعام شود. البته هنوز وزارت 
راه و شهرسازی پاسخ این استعام را نداده، اما در هر صورت نتیجه 

این استعام تعیین کننده چگونگی ادامه کار است. 
اگر وزارت راه و شهرسازی در پاسخ به این استعام اعام کند که 
سابقه تملک به نام دولت دارد، مشکل به نوعی حل است، اما اگر 
این پاسخ منفی باش��د باید دولت هزینه لازم برای این کار یعنی 
همان رقم حدود 1000 میلیارد تومان را تامین کند تا مش��کل 
مستندسازی بخش باقی مانده از اراضی مجموعه ورزشی آزادی 

حل شود.

        

مشکلات بزرگ ترین مجموعه ورزشی کشور

آزادی ۸۰۰ پلاک، معارض دارد!
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اس��تاندار اصفهان با حضور در محل پروژه مصلی 
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اصفهان از روند اجرای پروژه و آماده کردن آن برای 
اقامه نماز عید فطر امسال در این محل بازدید کرد. 
رسول زرگرپور با تاکید بر اینکه در مقایسه با بازدید 
قبل تغییرات چشمگیری در اجرای پروژه رخ داده 
است، گفت: اگر نماز عید فطر در مصلی اصفهان برگزار 
شود، مردم اصفهان به این باور خواهند رسید که این پروژه 

بعد از 20 سال اجرایی می شود. 
وی با اظهار تاسف از اینکه پروژه مصلای اصفهان یکی از 
پروژه هایی است که سبب شرمندگی استان است، تصریح 
کرد: این پروژه  باید در طول سه تا چهار سال تمام می شد 
و آن زمان وضعیت مدیریتی اس��تان ب��ه نحوی بود که 
می شد زودتر تمام شود، اما درگیر یک سری از مسائل شد 
و به تاخیر افتاد و امروز با گذشت 20 سال از آغاز ساخت 

پروژه  در شأن مردم اصفهان با این تعداد شهید، ایثارگر و 
فداکاری  نیست که مصلی نداشته باشند و به همین منظور 
از دو سال قبل تصمیم جدی گرفته شد که مصلی فعال 
شود. استاندار اصفهان با یادآوری این مهم که این پروژه 
از آغاز ساخت با س��ه مشکل اساسی شخصیت حقوقی، 
معماری و بودجه رو به رو بوده، افزود: خوشبختانه مشکل 
نخست رفع شده است و در خصوص معماری آن نیز به 
جمع بندی کلی رس��یده ایم. زرگرپور خاطر نشان کرد: 
کمبود بودجه نیز از مش��کلات مصلی اصفهان است و از 
100 میلیارد تومان اعتبار مورد نیاز فاز نخست تاکنون 40 
میلیارد  تومان آن تخصیص یافته است. استاندار اصفهان 
با تاکید بر اینکه مسائل مالی و اعتباری و تامین منابع حل 
شده است گفت: با هدف گذاری که صورت گرفته، امسال 
بنا داریم با عنایت امام جمعه اصفهان، نماز عید فطر را در 

مصلی برگزار کنیم. زرگرپور افزود: پس از تکمیل سقف 
قسمت اعظم مصلی، این مکان برای اقامه نماز30 هزار 
نمازگزار آماده خواهد بود هر چند مسوولان باید تلاش 
کنند تا تسهیلاتی برای نمازگزاران ایجاد کنند که مردم 
زیر آفتاب نبوده و دسترسی به سرویس های بهداشتی و 

پارک  خودرو داشته باشند.
 استاندار اصفهان تصمیم نهایی در خصوص برگزاری نماز 
عید فطر در مصلی اصفهان را بر عهده نماینده ولی فقیه 
در استان و امام جمعه اصفهان دانسته و اظهار داشت: در 
آینده ای نزدیک ایشان نیز از مصلی بازدید و نظر خود را در 
خصوص برگزاری نماز عید فطر در مصلی اصفهان اعلام 
می کند. وی برگزاری نمازعید فطر در مصلی را موجب 
امیدواری مردم دانسته و گفت: این موضوع به شهروندان 
نشان می دهد مسوولان به طور جدی پیگیر تکمیل مصلی 

هستند؛ زیرا بهره برداری نهایی از این مکان از مطالبات به 
حق مردم اصفهان است.استاندار اصفهان همچنین در 
خصوص آخرین وضعیت متروی اصفه��ان گفت:  تا دو 

ماه آینده بخش قابل توجهی از مترو راه اندازی می شود.

   تکمیل مصلای اصفه�ان 100 میلیارد تومان 
بودجه نیاز دارد

مدیرعامل مصلای اصفهان گفت: تکمیل و بهره برداری 
از پروژه بزرگ مصلای اصفهان ب��ه 100 میلیارد تومان 
اعتبار نیاز دارد. ابراهیم پرچمی در اصفهان با اشاره به یکی 
از پروژه های مهم اصفهان اظه��ار کرد: مصلای اصفهان 
به عنوان طرح ملی استانی اس��ت. وی به برگزاری نماز 
عید فطر در مصلای اصفهان اش��اره کرد و ادامه داد: فاز 
نخست مصلای اصفهان برای اقامه نماز عید فطر اصفهان 
در صحن اصل��ی برای 30 هزار نفر آماده ش��ده اس��ت. 
مدیرعامل مصلای اصفهان با بیان اینکه در حال حاضر 
صحن اصلی مصلی حدود 70 درصد پیشرفت فیزیکی 
داشته است، تصریح کرد: پروژه مصلای اصفهان طی سه 
فاز تقسیم بندی شده است. وی با تاکید بر اینکه فاز دوم 
این پروژه تا مهر ماه سال جاری تکمیل می شود، اضافه 
کرد: تاکنون 40 میلیارد تومان اعتبار برای پروژه مصلی 
هزینه شده و تکمیل و بهره برداری از پروژه بزرگ مصلای 

اصفهان به 100 میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد.
پرچمی با اشاره به اینکه تکمیل فاز سوم مصلای اصفهان 
به بودجه هایی که به این پروژه اختصاص داده می شود، 
بستگی دارد، تاکید کرد: در سال جاری دو میلیارد تومان 
اعتبار دولتی برای پروژه مصلای اصفهان پیش بینی شده 
است. وی با بیان اینکه البته میزان تخصیص این بودجه 
مشخص نیست، افزود: مقداری بودجه  از سوی دولت به 
این پروژه اختصاص داده می شود، اما پاسخگوی این طرح 
بزرگ نیست. مترو هم افتتاح و تا پایان سال، سه الی چهار 

ابَرَطرح باقی مانده 30 ساله به بهره برداری می رسد. 

   اس�تاندار از حضور پرش�کوه مردم اصفهان
 در راهپیمایی روز قدس قدردانی کرد

زرگرپور به روز جهانی قدس اشاره و خاطرنشان کرد: یکی 
از تدابیر ماندگار حضرت ام��ام )ره( اعلام جمعه آخرماه 

رمضان به عنوان روز قدس اس��ت که تجلی فریاد مردم 
جهان علیه رژیم صهیونیس��تی اس��ت. در این روز همه 
مردم خشم خود را از رژیم اسرائیل نش��ان دادند و رژیم 
صهیونیستی فهمید که مرم فلسطین در مبارزات خود 
تنها نیستند. استاندار اصفهان در پیامی از مردم انقلابی و 
شهید پرور استان به خاطر حضور پرشکوه در راهپیمایی 

روز جهانی قدس تقدیر و تشکر کرد.
رس��ول زرگرپور در این پیام آورده اس��ت: در روز قدس، 
مردم همیشه در صحنه اصفهان فریاد بلند خود را علیه 
شش دهه زورگویی و ظلم و ستم استکبار جهانی علیه 
امت اسلامی سردادند و وحدت، یکپارچگی وهمدلی و 
همزبانی خود را در مساله فلسطین متجلی ساختند و بر 
جهانیان ثابت کردند که ملت های مسلمان ریشه های 
فاسد صهیونیست را خواهند خشکاند و اجازه نخواهند 
داد فریاد مظلومانه ملت فلس��طین در گلو خفه ش��ود. 
استاندار اصفهان با عرض درود بر مردم ولایتمدار و افتخار 
آفرین اصفهان اضافه کرد: مردم اصفهان بار دیگر هم نوا با 
تمامی مردم ایران و جهان اسلام پس از درک ایام و لیالی 
نورانی قدر به صحنه آمدید و با حضور حماسی و گسترده 
خود ضمن لبیک به ندای تاریخی بنیانگذار کبیر انقلاب 
اسلامی حضرت امام خمینی )ره( و در راستای پیروی از 
منویات مقام عظمای ولایت حضرت امام خامنه ای، برگ 
زرین دیگری را در تاریخ سراسر حماسه و ایثار و افتخار 

این خطه مقدس، به ثبت رساندند. 
وی از آحاد مردم متدی��ن، فهیم، ولایتم��دار و انقلابی 
 استان اصفهان به خصوص علما و روحانیون، خانواده های

معظم شهدا و ایثارگران، اس��اتید و فرهنگیان، اصناف و 
بازاریان، اصحاب رسانه و خبرنگاران، تقدیر و تشکر کرده و 
از درگاه ایزد منان، عزت، اقتدار و پایندگی روزافزون اسلام 
و مسلمین و پیروزی نهایی مردم سرزمین قدس شریف 

را خواستار شده است. 
مردم اصفهان روز گذش��ته در آخرین جمعه ماه مبارک 
رمضان همگام ب��ا س��ایر هموطن��ان و آزادی خواهان 
س��ایر کش��ورها با ش��رکت در راهپیمایی روز جهانی 
قدس حمایت خود از مردم مظلوم فلس��طین را اعلام و 
 جنایات رژیم صهیونیستی در سرزمین های اشغالی را 

محکوم کردند. 

 رییس دانشکده فنی و حرفه ای شاهین شهر:
 دانشکده فنی و حرفه ای

 شاهین شهر متناسب با نیاز 
شهرستان دانشجو تربیت می کند

دانشکده فنی شاهین شهر بنا به نیاز و ضرورت شهرستان که همان 
وجود صنایع بزرگ و کوچک در اطراف شهراس��ت دانشجو تربیت 
می کند. رییس دانشکده فنی و حرفه ای ش��اهین شهربا اعلام این 
خبرگفت: باتوجه به وجودصنایع مختلف بزرگ وکوچک و همچنین 
جوانان با اس��تعداد در شهرس��تان و با پیگیری ه��ای مجدانه همه 
مس��وولان به خصوص نماینده محترم شهرس��تان دانشکده فنی 
وحرفه ای ش��اهین ش��هردر بهمن ماه 93 با دو رشته برق صنعتی 
و تاسیسات الکتریکی با ظرفیت 60 نفر دانش��جو شروع به فعالیت 
کرد. وی افزود: با توجه به اینکه دانشکده  در کنار اداره آموزش فنی 
و  حرفه ای قرار گرفته و به دلیل همکاری و مس��اعدت بسیار خوب 
اداره مذکور که از امکانات کارگاهی و آزمایشگاهی مناسبی برخوردار 
است دانشجویان اوقات فراغت خود را در کارگاه ها مشغول به کار می 
شوندکه خود می تواند درارتقای سطح مهارت آنان موثر باشد. علی 
ضامن مس��عودی افزود:پذیرش دانش��جو در این دانشکده از طریق 
کنکور سراسری و از بین فارغ التحصیلان هنرستان هاست که توسط 
سازمان سنجش برگزار می شود و هدف اصلی این دانشکده تربیت 
تکنسین هایی است که بتوانند در صنایع نقش اساسی داشته باشند. 
رییس دانشکده فنی و حرفه ای شاهین شهراظهارداشت: امسال در 
کنکور دانشگاه فنی و حرفه ای در دو نوبت مهر و بهمن حدود 160 
نفر دانشجو در همین دو رشته و با اولویت هنرجویان بومی شهرستان 
پذیرش می شوند و برای سال تحصیلی بعد نیز به دنبال اخذ مجوز 
برای رش��ته های ابزار دقیق، فناوری اطلاعات و مکاترونیک با توجه 
به امکانات موجود هستیم. مسعودی تصریح کرد: چشم انداز آینده 
 دانش��کده به دلیل وجود پتانسیل مناسب و همچنین حمایت های

همه جانبه مسوولان بسیار روشن اس��ت. وی افزود: در حال حاضر 
پیگیر حدود 9000 مترمربع زمین جهت احداث ساختمان دانشکده 
از مسکن و شهرسازی هستم که قول مس��اعد دادند در سال جاری 
زمین را تحویل دهند؛همچنی��ن  فرماندار که خ��ود رییس هیات 
موسس دانشکده اس��ت قول مس��اعد دادند در بودجه های عمرانی 
امسال مبلغی را جهت شروع ساختمان دانشکده اختصاص دهند که 
امیدواریم امسال با مساعدت مسوولان بتوانیم کلنگ ساختمان اصلی 
آموزشکده را بزنیم و به عنوان یک کار ماندگار و اساسی برای جذب 
و ادامه تحصیل جوانان شهرستان قدمی برداریم. مسعودی درپایان 
ازمساعدت مسوولان شهرستان شاهین ش��هرومیمه درراه اندازی 

دانشکده تشکرکرد.

اعلام آمادگی برای ارائه خدمات 
درمانی به مصدومان ذوب آهن

مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی به دنبال وقوع حادثه در شرکت 
ذوب آه��ن اصفهان با ص��دور اطلاعیه ای ضمن اب��راز همدردی با 
خانواده کشته ش��دگان و آرزوی ش��فای عاجل برای مجروحان بر 
آمادگی این س��ازمان برای ارائه خدمات درمان��ی به مصدومان این 
حادثه تاکید کرد. به نقل از سازمان تامین اجتماعی، در این اطلاعیه 
که از سوی سیدتقی نوربخش صادر شده آمده است: در روز بیست 
 و دوم ماه مب��ارک رمضان و در ایامی که تعلق ب��ه مولی الموحدین

 امیرالمومنین )ع( دارد؛ ش��اهد حادثه مولمه و غیرقابل پیش بینی 
انفجار در کارخانه ذوب آهن اصفهان بودیم. با کمال تاسف و تاثر سه 
 نفر از کارگران مخلص  خداجوی عرصه تولید در این حادثه فاجعه بار

جان به جان آفرین تسلیم کردند و شش تن نیز با سوختگی و جراحت 
مواجه شدند.دراین اطلاعیه می افزاید: سازمان تامین اجتماعی به 
عنوان یک نهاد عمومی خدمتگزار به قش��ر عزی��ز و مخلص کارگر؛ 
این حادثه را به محضر خانواده معزز این سه کارگر مرحوم و قاطبه 
کارگران عزیز و مدیریت کارخانه ذوب آهن اصفهان، این تلاشگران 

عرصه تولید تسلیت عرض می نماید.

اخبار کوتاه
استاندار اصفهان در بازدید از پروژه مصلی:

عید فطر  مردم  اصفهان نماز  را در مصلی اقامه می کنند 
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مدیرعامل شرکت آبفا استان اصفهان گفت: هم اکنون مس��اله کم آبی در استان 
بسیار جدی اس��ت. دبی چاه های فلمن از دو هزار و 500 لیتر به هزار و 100 لیتر 
کاهش یافته و از سویی دمای هوا هم افزایش داشته، به طوری که در روزهای اخیر 
دمای هوا به بیش از 39 الی 40 درجه رسید. همچنین پیک مصرف هم در ایام ماه 
مبارک رمضان تغییر یافته؛ بنابراین در چنین ش��رایطی مدیریت مصرف ضروری 
به نظر می رسد. مهندس هاشم امینی با اش��اره به نقش شرکت آب و فاضلاب در 
تامین و توزیع آب شرب مش��ترکان اعلام کرد: وظیفه ذاتی شرکت آب و فاضلاب 
تامین و توزیع آب شرب مشترکان است و به رغم چالش های موجود در این زمینه 
 انتظارات بر مبنای تامین پایدار آب شرب مش��ترکان در تمام روزهای سال است. 
بدین ترتیب فعالان در صنعت آبفا استان اصفهان باید با تلاش مضاعف و دقت همه 

جانبه در صدد انجام این وظیفه خطیر برآیند.وی غلبه بر چالش کم آبی را اجرای 
سند جامع تامین، توزیع و مصرف آب دانست و اعلام کرد: شورای مدیریت بحران 
استانداری و شخص استاندار تاکید بر عملیاتی شدن سند راهبردی تامین ، توزیع 
و مصرف آب در استان دارند و شرکت آب و فاضلاب هم با در دستور کار قرار دادن 

سرفصل های این سند در صدد تامین و توزیع عادلانه آب شرب در استان است.
رییس هیات مدیره و مدیرعامل شرکت آبفا استان اصفهان با بیان اینکه هم اکنون 

هیچ گونه چاهی که ام��کان تامین آب را دارد نباید از مدار خارج ش��ود، افزود: در 
حال حاضر به منظور تامین آب ش��رب مش��ترکان باید از تمام ظرفیت چاه های 
موجود که از لحاظ کمی و کیفی مورد تایید هس��تند اس��تفاده شود و در صورتی 
 که چاه های موجود جوابگوی نیاز آبی ما در تابستان نبود چاره ای جز استفاده از 

چاه های اجاره ای نداریم.
مهندس هاشم امینی هماهنگی میان سامانه 122 و سامانه نجما را حائز اهمیت 

 دانست و خاطرنشان س��اخت: اطلاعاتی که س��امانه 122 پیرامون وقوع حوادث 
می دهد باید به سرعت مورد تجزیه و تحلیل قرار گیرد و حوادث در کمترین زمان 
ممکن با بهره گیری از تکنولوژی روز انجام گیرد تا میزان هدررفت آب در هنگام 
بروز حوادث به حداقل برس��د، همچنین س��امانه نجما باید با رصد کردن شبکه 
آبرسانی نقاطی که با افت فشار مواجه هس��تند را شناسایی و تدابیری جهت رفع 

این مشکل صورت گیرد. 
وی با تاکید بر تلاش بیش��تر گروه مروجین در فصل تابس��تان اع��لام کرد: گروه 
مروجین باید با تلاش بیش از پیش شناسایی مشترکان پرمصرف وکشف انشعابات 
غیرمجاز را در دستور کار قرار دهند و با آموزش لازم به گروه های هدف در سطح 

جامعه مصرف بهینه آب را ترویج دهند.

سند راهبردی تامین و توزیع و مصرف آب باید عملیاتي شود
مدیرعامل شرکت آبفا استان اصفهان :

مدیر رواب��ط عمومی ش��رکت ذوب آهن اصفهان 
گفت: علت دقیق وقوع انفجار در کنورتور ش��ماره 
2 فولادس��ازی این ش��رکت تا آخ��ر هفته جاری 

اعلام می شود.
حمیدرضا کجب��اف افزود: معاونت به��ره برداری 
و کمیسیون س��وانح ش��رکت ذوب آهن اصفهان 
با بررس��ی های کارشناس��ی و جمع بندی موارد 

مربوط به علت بروز این حادثه، تا آخر هفته جاری 
دلیل اصل��ی و جزئیات وقوع این انفج��ار را اعلام 

خواهند کرد.
وی همچنین از انتقال یکی از س��انحه دیدگان به 
بیمارستان تخصصی سوانح سوختگی تهران خبر 
داد و گفت: اکبر خداپرست که در این انفجار دچار 
40 درصد سوختگی شده اس��ت، پس از مداوای 

اولیه برای درمان تکمیلی به تهران انتقال یافت.
مدیر رواب��ط عمومی ش��رکت ذوب آهن اصفهان 
با اشاره به اینکه مجید بابایی و غلامعلی خاشعی 
دیگر حادثه دیدگان این انفجار نیز به تهران انتقال 
خواهند یاف��ت، اضافه ک��رد: این اف��راد که دچار 
سوختگی 30 تا 40 درصدی هستندکه در روزهای 
آینده برای تکمیل درمان به بیمارس��تان سوانح 

سوختگی تهران منتقل خواهند شد.
به گفته وی، عباس حیدری، محمد کاظم طالبی 
و روح الله حاج حیدری که در این انفجار دچار موج 
گرفتگی ش��ده بودند، پس از درمان از بیمارستان 

شهید مطهری فولادشهر مرخص شدند.
بر اثر انفجار بامداد پنجش��نبه هفته گذش��ته در 
کنورتور شماره 2 ش��رکت ذوب آهن اصفهان سه 

نفر از کارکنان این شرکت جان باختند و شش تن 
مصدوم شدند.

ذوب آهن اصفهان در 30 کیلومتری غرب اصفهان 
قرار دارد.شرکت ذوب آهن اصفهان، تولید کننده 
محصولات فولادی از جمله آهن، تیرآهن، مفتول، 
میلگرد و محص��ولات ش��یمیایی از جمله کک و 

سولفات آمونیم است.

مدیر روابط عمومی شرکت ذوب آهن اصفهان:

علت انفجار در ذوب آهن اصفهان تا آخر هفته جاری اعلام می شود

معاون وزیر نیرو با نگران کننده خواندن وضعیت منابع 
آب در برخی اس��تان های جنوب شرقی کشور، گفت: 
فعلا مجوزی برای افزایش قیم��ت آب نداریم. رحیم 
میدانی اظهار داش��ت: در س��ال 94 این رقم به 400 
میلیارد تومان افزایش یافته اس��ت.  معاون وزیر نیرو 
در امور آب و آبفا اظهارداشت: با توجه به اینکه بخش 
خصوصی سالانه قیمت آب را افزایش می دهد، خرید 
تضمینی آن برای این وزارتخانه دشوار است. وی ادامه 

داد: اگر بخواهیم کمبودهای اعتباری موجود در حوزه 
آب جبران ش��ود و از محل آن پروژه های نیمه تمام را 
به انجام برسانیم، باید همانند سایر کشورها به تدریج 
به سمتی حرکت کنیم که مشترکان قیمت تمام شده 

آب را پرداخ��ت و در ازای آن خدم��ات دریافت کنند.  
معاون وزیر نیرو در امور آب و آبف��ا تاکید کرد: این به 
معنای افرایش قیمت آب نیس��ت و ما هم اینک هیچ 
مجوزی در این زمینه نداریم.  وی بیان داش��ت: یکی 

 از کارهایی که این وزارتخانه برای به انجام رس��اندن 
پروژه های ح��وزه آب و آبف��ا انجام داده، اس��تفاده از 
اعتبارات عمومی، بهره گیری از تس��هیلات داخلی، 
استفاده از تسهیلات خارجی میان مدت )فاینانس( و 

فروش اوراق مشارکت است.  معاون وزیر نیرو در امور 
آب و آبفا  اضافه کرد: با توجه ب��ه کاهش بارندگی ها، 
وضعیت منابع آب در برخی از استان های جنوب شرقی 
کشور بسیار نگران کننده است و در شرایط کنونی برای 
این موضوع نمی توان کاری کرد؛ مگر اینکه از طریق 
مدیریت اصولی و صرفه جویی در مصرف آب به کاهش 
مشکلات ناشی از این معضل کمک کنیم تا مشکلی 

برای تامین آب آشامیدنی مردم به وجود نیاید.

معاون وزیر نیرو هشدار داد:

وضعیت آب برخی استان ها قرمز شد
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اصفهان از روند اجرای پروژه و آماده کردن آن برای 
اقامه نماز عید فطر امسال در این محل بازدید کرد. 
رسول زرگرپور با تاکید بر اینکه در مقایسه با بازدید 
قبل تغییرات چشمگیری در اجرای پروژه رخ داده 
اس��ت گفت: اگر نماز عید فطر در مصلی اصفهان برگزار 
شود، مردم اصفهان به این باور خواهند رسید که این پروژه 

بعد از 20 سال اجرایی می شود. 
وی با اظهار تاسف از اینکه پروژه مصلای اصفهان یکی از 
پروژه هایی است که سبب شرمندگی استان است تصریح 
کرد: این پروژه  باید در طول سه تا چهار سال تمام می شد 
و آن زمان وضعیت مدیریتی اس��تان ب��ه نحوی بود که 
می شد زودتر تمام شود اما درگیر یک سری از مسائل شد 
و به تاخیر افتاد و امروز با گذشت 20 سال از آغاز ساخت 

پروژه  در شأن مردم اصفهان با این تعداد شهید، ایثارگر و 
فداکاری  نیست که مصلی نداشته باشند و به همین منظور 
از دو سال قبل تصمیم جدی گرفته شد که مصلی فعال 
شود.استاندار اصفهان با یادآوری این مهم که این پروژه 
از آغاز ساخت با س��ه مشکل اساسی شخصیت حقوقی، 
معماری و بودجه رو به رو بوده افزود: خوشبختانه مشکل 
نخست رفع شده است و در خصوص معماری آن نیز به 
جمع بندی کلی رس��یده ایم زرگرپور خاطر نشان کرد: 
کمبود بودجه نیز از مش��کلات مصلی اصفهان است و از 
100 میلیارد تومان اعتبار مورد نیاز فاز نخست تاکنون 40 
میلیارد  تومان آن تخصیص یافته است.استاندار اصفهان 
با تاکید بر اینکه مسائل مالی و اعتباری و تامین منابع حل 
شده است گفت: با هدف گذاری که صورت گرفته، امسال 
بنا داریم با عنایت امام جمعه اصفهان، نماز عید فطر را در 

مصلی برگزار کنیم.زرگرپور افزود: پس از تکمیل سقف 
قسمت اعظم مصلی، این مکان برای اقامه نماز 30 هزار 
نمازگزار آماده خواهد بود هر چند مسئولان باید تلاش 
کنند تا تسهیلاتی برای نمازگزاران ایجاد کنند که مردم 
زیر آفتاب نبوده و دسترسی به سرویس های بهداشتی و 
پارک  خودرو داشته باشند.استناندار اصفهان تصمیم نهایی 
در خصوص برگزاری نماز عید فطر در مصلی اصفهان را بر 
عهده نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه اصفهان 
دانس��ته و اظهار داش��ت: در آینده ای نزدیک ایشان نیز 
از مصلی بازدید و نظر خ��ود را در خصوص برگزاری نماز 
عید فطر در مصلی اصفهان اعلام می کند. وی برگزاری 
نمازعید فطر در مصلی را موجب امیدواری مردم دانسته و 
گفت: این موضوع به شهروندان نشان می دهد مسؤولان 
به طور جدی پیگیر تکمیل مصلی هستند زیرا بهره برداری 

نهایی از این مکان از مطالبات به حق مردم اصفهان است.
استاندار اصفهان همچنین در خصوص آخرین وضعیت 
متروی اصفهان گفت:  تا دو ماه آینده بخش قابل توجهی 

از دیرعامل مصلای اصفهان:

   تکمیل مصلای اصفه�ان 100 میلیارد تومان 
بودجه نیاز دارد

مدیرعامل مصلای اصفهان گفت: تکمیل و بهره برداری 
از پروژه بزرگ مصلای اصفهان ب��ه 100 میلیارد تومان 
اعتبار نیاز دارد.ابراهیم پرچمی در اصفهان با اشاره به یکی 
از پروژه های مهم اصفهان اظه��ار کرد: مصلای اصفهان 
به عنوان طرح ملی استانی اس��ت. وی به برگزاری نماز 
عید فطر در مصلای اصفهان اش��اره کرد و ادامه داد: فاز 
نخست مصلای اصفهان برای اقامه نماز عید فطر اصفهان 
در صحن اصل��ی برای 30 هزار نفر آماده ش��ده اس��ت. 
مدیرعامل مصلای اصفهان با بیان اینکه در حال حاضر 
صحن اصلی مصلی حدود 70 درصد پیشرفت فیزیکی 
داشته است، تصریح کرد: پروژه مصلای اصفهان طی سه 
فاز تقسیم بندی شده است. وی با تاکید بر اینکه فاز دوم 
این پروژه تا مهر ماه سال جاری تکمیل می شود، اضافه 
کرد: تاکنون 40 میلیارد تومان اعتبار برای پروژه مصلی 
هزینه شده و تکمیل و بهره برداری از پروژه بزرگ مصلای 

اصفهان به 100 میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد.
پرچمی با اشاره به اینکه تکمیل فاز سوم مصلای اصفهان 
به بودجه هایی که به این پروژه اختصاص داده می شود، 
بستگی دارد، تاکید کرد: در سال جاری دو میلیارد تومان 
اعتبار دولتی برای پروژه مصلای اصفهان پیش بینی شده 
است. وی با بیان اینکه البته میزان تخصیص این بودجه 
مشخص نیست، افزود: مقداری بودجه  از سوی دولت به 
این پروژه اختصاص داده می شود اما پاسخگوی این طرح 
بزرگ نیست.مترو هم افتتاح و تا پایان سال، سه الی چهار 

ابَرَطرح باقی مانده 30 ساله به بهره برداری می رسد. 

   استاندار از حضور پرشکوه مردم اصفهان در 
راهپیمایی روز قدس قدردانی کرد

زرگرپور به روز جهانی قدس اشاره و خاطرنشان کرد: یکی 
از تدابیر ماندگار حضرت ام��ام )ره( اعلام جمعه آخرماه 

رمضان به عنوان روز قدس اس��ت که تجلی فریاد مردم 
جهان علیه رژیم صهیونیس��تی اس��ت. در این روز همه 
مردم خشم خود را از رژیم اسرائیل نش��ان دادند و رژیم 
صهیونیستی فهمید که مرم فلسطین در مبارزات خود 
تنها نیستند. استاندار اصفهان در پیامی از مردم انقلابی 
و شهید پرور استان بخاطر حضور پرشکوه در راهپیمایی 

روز جهانی قدس تقدیر و تشکر کرد.
رس��ول زرگرپور در این پیام آورده اس��ت: در روز قدس، 
مردم همیشه در صحنه اصفهان فریاد بلند خود را علیه 
شش دهه زورگویی و ظلم و ستم استکبار جهانی علیه 
امت اسلامی سردادند و وحدت، یکپارچگی وهمدلی و 
همزبانی خود را در مسئله فلسطین متجلی ساختند و 
بر جهانیان ثابت کردند که ملت های مسلمان ریشه های 
فاسد صهیونیست را خواهند خشکاند و اجازه نخواهند داد 
فریاد مظلومانه ملت فلسطین در گلو خفه شود. استاندار 
اصفهان با عرض درود بر مردم ولایتمدار و افتخار آفرین 
اصفهان اضافه کرد: مردم اصفهان بار دیگر هم نوا با تمامی 
مردم ایران و جهان اسلام پس از درک ایام و لیالی نورانی 
قدر به صحنه آمدید و با حضور حماسی و گسترده خود 
ضمن لبیک به ن��دای تاریخی بنیانگ��ذار کبیر انقلاب 
اسلامی حضرت امام خمینی )ره( و در راستای پیروی از 
منویات مقام عظمای ولایت حضرت امام خامنه ای ، برگ 
زرین دیگری را در تاریخ سراسر حماسه و ایثار و افتخار 

این خطه مقدس، به ثبت رساندند. 
وی از آحاد مردم متدی��ن، فهیم، ولایتم��دار و انقلابی 
اس��تان اصفهان به خصوص علما و روحانیون، خانواده 
های معظم ش��هدا و ایثارگ��ران ،اس��اتید و فرهنگیان، 
اصناف و بازاریان، اصحاب رس��انه و خبرنگاران ، تقدیر 
و تش��کر ک��رده و از درگاه ایزد من��ان، ع��زت، اقتدار و 
پایندگی روزافزون اسلام و مس��لمین و پیروزی نهایی 
مردم س��رزمین قدس ش��ریف را خواستار ش��ده است. 
مردم اصفهان روز گذش��ته در آخرین جمعه ماه مبارک 
رمضان همگام با س��ایر هموطنان و آزادایخواهان سایر 
کش��ورها با ش��رکت در راهپیمای��ی روز جهانی قدس 
حمایت خود از مردم مظلوم فلسطین را اعلام و جنایات 
 رژیم صهیونیستی در س��رزمین های اشغالی را محکوم

 کردند. 

علت انفجار در ذوب آهن اصفهان تا 
آخر هفته جاری اعلام می شود

مدیر روابط عمومی شرکت ذوب آهن اصفهان گفت: علت دقیق 
وقوع انفجار در کنورتور شماره 2 فولاد سازی این شرکت تا آخر 

هفته جاری اعلام می شود.
حمیدرضا کجباف اف��زود: معاونت بهره برداری و کمیس��یون 
سوانح ش��رکت ذوب آهن اصفهان با بررس��ی های کارشناسی 
و جمع بن��دی موارد مربوط ب��ه علت بروز این حادث��ه، تا آخر 
هفته جاری دلیل اصل��ی و جزئیات وقوع ای��ن انفجار را اعلام 

خواهند کرد.
وی همچنین از انتقال یکی از س��انحه دیدگان به بیمارستان 
تخصصی س��وانح س��وختگی تهران خب��ر داد و گف��ت: اکبر 
خداپرس��ت که در این انفجار دچار 40 درصد سوختگی شده 
اس��ت، پس از م��داوای اولیه ب��رای درمان تکمیل��ی به تهران 

انتقال یافت.
مدیر روابط عمومی شرکت ذوب آهن اصفهان با اشاره به اینکه 
مجید بابایی و غلامعلی خاشعی دیگر حادثه دیدگان این انفجار 
نیز به تهران انتقال خواهند یافت اضافه کرد: این افراد که دچار 
سوختگی 30 تا 40 درصدی هس��تند در روزهای آینده برای 
تکمیل درمان به بیمارس��تان سوانح س��وختگی تهران منتقل 

خواهند شد.
به گفته وی، عباس حیدری، محمد کاظم طالبی و روح الله حاج 
حیدری که در این انفجار دچار موج گرفتگی شده بودند، پس 
از درمان از بیمارستان شهید مطهری فولادشهر مرخص شدند.

بر اثر انفجار بامداد پنجشنبه هفته گذشته در کنورتور شماره 2 
شرکت ذوب آهن اصفهان سه نفر از کارکنان این شرکت جان 

باختند و 6 تن مصدوم شدند.
ذوب آهن اصفهان در 30 کیلومتری غرب اصفهان قرار دارد.

شرکت ذوب آهن اصفهان، تولید کننده محصولات فولادی از 
جمله آهن، تیرآهن، مفتول، میلگرد و محصولات شیمیایی از 

جمله کک و سولفات آمونیم است.

اعلام آمادگی سازمان تامین 
اجتماعی برای ارائه خدمات درمانی به 

مصدومان شرکت ذوب آهن
 مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی به دنبال وقوع حادثه در شرکت 
ذوب آه��ن اصفهان با ص��دور اطلاعیه ای ضمن اب��راز همدردی با 
خانواده کشته ش��دگان و آرزوی ش��فای عاجل برای مجروحان بر 
آمادگی این س��ازمان برای ارائه خدمات درمان��ی به مصدومان این 
حادثه تاکید کرد. به نقل از سازمان تامین اجتماعی، در این اطلاعیه 
که از سوی س��یدتقی نوربخش صادر شده آمده است:در روز بیست 
و دوم ماه مب��ارک رمضان و در ایامی که تعلق ب��ه مولی الموحدین 
امیرالمومنین )ع( دارد؛ ش��اهد حادثه مولمه و غیرقابل پیش بینی 
انفجار در کارخانه ذوب آهن اصفهان بودیم. با کمال تاسف و تاثر سه 
نفر از کارگران مخلص و خداجوی عرصه تولید در این حادثه فاجعه 
بار جان به جان آفرین تسلیم کردند و ش��ش تن نیز با سوختگی و 

جراحت مواجه شدند.
این اطلاعیه می افزاید: سازمان تامین اجتماعی به عنوان یک نهاد 
عمومی خدمتگزار به قش��ر عزیز و مخلص کارگر؛ ای��ن حادثه را به 
محضر خانواده معزز این س��ه کارگر مرحوم و قاطبه کارگران عزیز 
و مدیریت کارخانه ذوب آهن اصفهان، این تلاش��گران عرصه تولید 

تسلیت عرض می نماید.
همچنین در این اطلاعیه آمده است: سازمان تأمین اجتماعی ضمن 
همدلی و همدردی مجدد با خانواده درگذشتگان، تمام تلاش خود را 
در جهت بهبود و سلامت مجروحان این حادثه مبذول خواهد داشت 
و در این شب عزیز که ش��ب تنفیذ مقدرات امت اسلامی و سومین 
شب قدر می باشد، برای درگذش��تگان آمرزش واسعه الهی و برای 

بازماندگان صبر جمیل مسئلت می نماید.

اخبار کوتاه
استاندار اصفهان در بازدید از پروژه مصلی:

عید فطر،  مردم اصفهان نماز را در مصلی اقامه می کنند 
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مدیرعامل شرکت آبفا اس��تان اصفهان گفت: هم اکنون مساله کم آبی در استان 
بسیار جدی اس��ت. دبی چاه های فلمن از دو هزار و 500 لیتر به هزار و 100 لیتر 
کاهش یافته و از سویی دمای هوا هم افزایش داشته، به طوری که در روزهای اخیر 
دمای هوا به بیش از 39 الی 40 درجه رسید. همچنین پیک مصرف هم در ایام ماه 
مبارک رمضان تغییر یافته؛ بنابراین در چنین شرایطی مدیریت مصرف ضروری 
به نظر می رسد. مهندس هاشم امینی با اش��اره به نقش شرکت آب و فاضلاب در 
تامین و توزیع آب شرب مشترکان اعلام کرد: وظیفه ذاتی شرکت آب و فاضلاب 
تامین و توزیع آب شرب مشترکان است و به رغم چالش های موجود در این زمینه 
 انتظارات بر مبنای تامین پایدار آب شرب مشترکان در تمام روزهای سال است. 
بدین ترتیب فعالان در صنعت آبفا استان اصفهان باید با تلاش مضاعف و دقت همه 

جانبه در صدد انجام این وظیفه خطیر برآیند.
وی غلبه بر چالش کم آبی را اجرای سند جامع تامین، توزیع و مصرف آب دانست و 
اعلام کرد: شورای مدیریت بحران استانداری و شخص استاندار تاکید بر عملیاتی 
شدن سند راهبردی تامین ، توزیع و مصرف آب در اس��تان دارند و شرکت آب و 
فاضلاب هم با در دستور کار قرار دادن س��رفصل های این سند در صدد تامین و 

توزیع عادلانه آب شرب در استان است.

رییس هیات مدیره و مدیرعامل شرکت آبفا استان اصفهان با بیان اینکه هم اکنون 
هیچ گونه چاهی که امکان تامین آب را دارد نباید از مدار خارج ش��ود، افزود: در 
حال حاضر به منظور تامین آب ش��رب مش��ترکان باید از تمام ظرفیت چاه های 
موجود که از لحاظ کمی و کیفی مورد تایید هستند اس��تفاده شود و در صورتی 
 که چاه های موجود جوابگوی نیاز آبی ما در تابستان نبود چاره ای جز استفاده از 

چاه های اجاره ای نداریم.

مهندس هاشم امینی هماهنگی میان سامانه 122 و سامانه نجما را حائز اهمیت 
 دانست و خاطرنشان س��اخت: اطلاعاتی که س��امانه 122 پیرامون وقوع حوادث 
می دهد باید به سرعت مورد تجزیه و تحلیل قرار گیرد و حوادث در کمترین زمان 
ممکن با بهره گیری از تکنولوژی روز انجام گیرد تا میزان هدررفت آب در هنگام 
بروز حوادث به حداقل برس��د، همچنین س��امانه نجما باید با رصد کردن شبکه 
آبرسانی نقاطی که با افت فشار مواجه هستند را شناسایی و تدابیری جهت رفع این 
مشکل صورت گیرد. وی با تاکید بر تلاش بیشتر گروه مروجین در فصل تابستان 
اعلام کرد: گروه مروجین باید با تلاش بیش از پیش شناسایی مشترکان پرمصرف 
وکشف انشعابات غیرمجاز را در دستور کار قرار دهند و با آموزش لازم به گروه های 

هدف در سطح جامعه مصرف بهینه آب را ترویج دهند.

سند راهبردی تامین و توزیع و مصرف آب باید عملیاتي شود
مدیرعامل شرکت آبفا استان اصفهان :

دانش��کده فنی ش��اهین ش��هر بنا به نیاز و ضرورت 
شهرس��تان که همان وجود صنایع بزرگ و کوچک 
در اطرافشهراست دانش��جوتربیت می کند.  رییس 
دانش��کده فنی حرفه ای ش��اهین ش��هربااعلام این 
خبرگفت: باتوجه ب��ه وجودصنای��ع مختلف بزرگ 
وکوچک و همچنین جوانان با استعداد در شهرستان 
و با پیگیری های مجدانه همه مس��ئولین بخصوص 
نماینده محترم شهرستان دانشکده فنی وحرفه ای 
شاهین شهردر بهمن ماه 93 با دو رشته برق صنعتی و 

تاسیسات الکتریکی با ظرفیت 60 نفر دانشجو شروع 
به فعالیت کرد.وی افزود: با توجه به اینکه دانشکده  در 
کنار اداره آموزش فنی و  حرفه ای قرار گرفته و به دلیل 
همکاری و مساعدت بس��یار خوب اداره مذکور که از 
امکانات کارگاهی و آزمایشگاهی مناسبی برخوردار 
می باشد دانشجویان اوقات فراغت خود را در کارگاه 
ها مشغول به کار می شوندکه خودمی توانددرارتقای 
سطح مهارت آنان موثرباش��د. علی ضامن مسعودی 
افزود:پذیرش دانشجو در این دانشکده از طریق کنکور 

سراسری و از بین فارغ التحصیلان هنرستانها می باشد 
که توسط سازمان س��نجش برگزار می شود و هدف 
اصلی این دانشکده تربیت تکنس��ین هایی است که 
بتوانند در صنایع نقش اساسی داشته باشند. رییس 
دانشکده فنی حرفه ای شاهین شهربااشاره به ظرفیت 
پذیرش دانشجودراین دانشکده اظهارداشت: امسال 
در کنکور دانشگاه فنی و  حرفه ای در دو نوبت مهر و 
بهمن حدود 160 نفر دانشجو در همین دو رشته و با 
اولویت هنرجویان بومی شهرستان پذیرش می شوند 

و برای سال تحصیلی بعد نیزبه دنبال اخذ مجوز برای 
رشته های ابزاردقیق، فناوری اطلاعات ومکاترونیک با 
توجه به امکانات موجود هستیم. وی بااشاره به جشم 
اندازآینده این دانشکده تصریح کرد:چشم انداز آینده 
دانشکده به دلیل وجود پتانسیل مناسب و همچنین 
حمایت های همه جانبه مسئولین بسیار روشن است.

وی افزود: در حال حاضر پیگیر حدود 9000 مترمربع 
زمین جهت احداث س��اختمان دانشکده از مسکن و 
شهرسازی هستم که قول مساعد دادند در سال جاری 

زمین را تحویل نمایند ؛همچنی��ن  فرماندار که خود 
رئیس هیئت مؤسس دانشکده است قول مساعد دادند 
در بودجه های عمرانی امسال مبلغی را جهت شروع 
ساختمان دانش��کده اختصاص دهند که امیدواریم 
امسال با مساعدت مسؤلین بتوانیم کلنگ ساختمان 
اصلی آموزشکده را بزنیم و به عنوان یک کار ماندگار و 
اساسی برای جذب و ادامه تحصیل جوانان شهرستان 
قدمی برداریم.مسعودی درپایان ازمساعدت مسوولان 
شهرستان شاهین شهرومیمه درراه اندازی دانشکده 

 رییس دانشکده فنی حرفه ای شاهین شهر:

دانشکده فنی و  حرفه ای شاهین شهر متناسب با نیاز شهرستان دانشجو تربیت می کند

معاون وزیر نیرو هشدار داد:
وضعیت آب برخی استان ها 

قرمز شد
معاون وزیر نیرو با نگران کننده خواندن وضعیت منابع 
آب در برخی استان های جنوب شرقی کشور، گفت: 
فعلا مجوزی برای افزایش قیم��ت آب نداریم. رحیم 

میدانی با اشاره به اینکه در سال 93 مبلغ قرارداد خرید 
تضمینی آب از بخش خصوصی 110 میلیارد تومان 
بود، اظهار داشت: در سال 94 این رقم به 400 میلیارد 
تومان افزایش یافته است.  معاون وزیر نیرو در امور آب 
و آبفا اظهارداشت: با توجه به اینکه بخش خصوصی 
سالانه قیمت آب را افزایش می دهد، خرید تضمینی 
آن برای این وزارتخانه دشوار است.  این مقام مسئول در 

وزارت نیرو ادامه داد: اگر بخواهیم کمبودهای اعتباری 
موجود در حوزه آب جبران شود و از محل آن پروژه های 
نیمه تمام را به انجام برسانیم، باید همانند سایر کشورها 
به تدریج به سمتی حرکت کنیم که مشترکان قیمت 
تمام شده آب را پرداخت و در ازای آن خدمات دریافت 
کنند.  معاون وزیر نیرو در امور آب و آبفا تاکید کرد: این 
به معنای افرایش قیمت آب نیست و ما هم اینک هیچ 

مجوزی در این زمینه نداریم.  وی بیان داشت: یکی از 
کارهایی که این وزارتخانه برای به انجام رساندن پروژه 
های حوزه آب و آبفا انجام داده، اس��تفاده از اعتبارات 
عمومی، بهره گیری از تس��هیلات داخلی، استفاده از 
تس��هیلات خارجی میان مدت )فاینانس( و فروش 
اوراق مشارکت است.  میدانی گفت: در سال 94 - 93 
میانگین بارندگی در کشور نس��بت به درازمدت 26 

درصد و نسبت به س��ال 93 رقمی معادل 14 درصد 
کاهش داشته است.  وی اضافه کرد: با توجه به کاهش 
بارندگی ها، وضعیت منابع آب در برخی از استان های 
جنوب شرقی کشور بس��یار نگران کننده است و در 
شرایط کنونی برای این موضوع نمی توان کاری کرد؛ 
مگر اینکه از طریق مدیریت اصولی و صرفه جویی در 
مصرف آب به کاهش مش��کلات ناشی از این معضل 

آگهی مناقصه عمومیآگهی تجدید مزایده)نوبت دوم(  

اصفهان سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری شهرداری  اصفهان  شهرداری  ارتباطات  و  اطلاعات  فناوری  سازمان 

س�ازمان میادین میوه و تره بار و س�اماندهی مشاغل ش�هری ش�هرداری اصفهان در نظر دارد بهره برداری از چایخانه 
محوطه سبزی میدان مرکزی میوه و تره بار خود را از طریق مزایده به اشخاص حقیقی یا حقوقی واجد صلاحیت واگذار 
نماید. متقاضیان می توانند از تاریخ 1394/04/14 تا پایان وقت اداری مورخه 1394/04/31 با ارایه اسناد و سوابق کاری مرتبط 
به امور واگذاری میدان مرکزی میوه و تره بار سازمان واقع در کیلومتر شش جاده اصفهان – نایین، ساختمان اداری میدان 
مرکزی میوه و تره بار مراجعه نموده و پس از اخذ تاییدیه نسبت به واریز مبلغ 500/000 ریال بابت هزینه تهیه اسناد مزایده 
در وجه حس�اب جاری شماره 3100003041007 نزد بانک ملی ایران شعبه اصفهان )قابل پرداخت در کلیه شعب بانک ملی( 

اقدام نموده و اسناد مزایده را دریافت نمایند. تلفن تماس: 35727072-3
1-متقاضیان بایستی: 

-دارای عدم سوء پیشینه کیفری و مالی باشند. 
-دارای حسن سابقه، توان مالی و اجرایی مناسب در این  زمینه   باشند. 

-دارای پروانه کسب یا هرگونه مجوز یا  تاییدیه یا گواهینامه معتبر یا سابقه کار معتبر در زمینه کاربری چایخانه   باشند. 
2-ارایه سپرده شرکت در مزایده طی فیش پرداختی الزامی است. 

3-مدت قرارداد دوازده ماه شمسی و در صورت تمایل طرفین قابل تمدید می باشد. 
4-مهلت ارسال پیشنهادات تا ساعت 13 مورخه 1394/05/01 می باشد.

5-پیشنهادات در تاریخ 1394/05/03 بازگشایی می شود. 
6-سازمان در رد یا قبول پیشنهادات مختار می باشد. 
7-هزینه انتشار آگهی به عهده برنده مزایده است. 

با توجه به اینکه شهرداری اصفهان در نظر دارد» خرید تصاویر ماهواره ای سال 94 شهر 
اصفه�ان« را از طری�ق مناقصه عمومی و به ش�رح مندرج در اس�ناد مناقصه عمومی به 
پیمانکار واجد ش�رایط واگذار نماید؛ لذا در صورت تمایل می توانید با واریز مبلغ 500/000 
ریال به حساب جاری سیبا به شماره 0103347072002 در وجه سازمان فناوری اطلاعات و 
ارتباطات ش�هرداری اصفهان و تحویل رس�ید آن حداکثر تا تاریخ 1394/05/01 به سازمان 
فن�اوری اطلاعات و ارتباطات ش�هرداری اصفهان، مدارک مناقص�ه را دریافت و پس از 
تکمیل حداکثر تا پایان وقت اداری مورخ 1394/05/08 به نشانی اصفهان، بلوار آیینه خانه، 

ابتدای بن بست سپیده، سازمان فاوا شهرداری اصفهان واحد دبیرخانه تحویل نمایید. 
برای کسب اطلاعات بیشتر می توانید به درگاه الکترونیکی سازمان فاوا شهرداری اصفهان 
به نش�انی ict.isfahan.ir)قسمت مناقصات( مراجعه و یا با ش�ماره 031-36617325-7 

داخلی های 217 و 260 تماس بگیرید.

ش�����ه�����رداری اص��ف��ه��ان 



»کارگاه شعر« عنوان دوره آموزشی است که 

هنر
گ و

هن
 فر

وه
مرکز آفرینش های ادبی قلمس��تان تابستان گر

امسال در روزهای پنجشنبه و در دو رده سنی 
بزرگس��ال و نوجوان برگزار می کن��د. مرکز 
آفرینش های ادبی قلمستان که در سال 82 با 
هدف کشف و پرورش استعدادهای نوجوان و 
جوان در زمینه های ادبیات متعهد تاس��یس ش��د؛ 
اکنون کارنامه پرباری دارد. پنجش��نبه گذش��ته به 
کارگاه ش��عر نوجوانان س��ر زدیم تا چن��د و چون 

برگزاری این دوره را جویا شویم.
مدرس پانت��ه آ صفای��ی بروجنی، ش��اعر و صاحب 
مجموعه اش��عار دفتین، آویش��ن و ان��دوه، از ماه تا 

ماهی و روزهای آخر آبان است. در ابتدای جلسه به 
شعرآموزان می گوید س��عی کنید هرچه در توانتان 
است روی کاغذ بیاورید. اگر از قبل شعر می گفتید؛ 
درس هایی ک��ه در کلاس می آموزید در ش��عرهای 
خودتان وارد کنید. سپس از ش��اگردان می خواهد 
تمریناتی که هفته قبل به آنها خواسته؛ بخوانند. سه 
تکلیف داشتند. اول چند جمله عادی را به جملات 

شاعرانه تبدیل کنند. 
تمرین دوم بیتی از شاعران بزرگ را بردارند و جای 
چند کلمه آن را تغییر دهند و تمرین س��وم نوشتن 
متنی که خیال انگیز باشد. بچه ها که تمریناتشان را 
خواندند؛ نوبت به مدرس رسید تا عنصر خیال را در 

شعر برای آنها تعریف کند. تخیل دو نوع دارد. تخیل 
اولیه، تصویری است که با شنیدن یک واژه در ذهن 
شکل می گیرد. شما کلمه پرتقال را که می شنوید؛ 
ش��کل آن را در ذهن می آورید. تخیل اولیه شاعرانه 
نیست. تخیل ثانویه شاعرانه است و کارش بازآفرینی 
آن چیزی است که در ذهن بوده است. با اتمام کلاس 

نزد پانته آ صفایی می روم تا سوالاتم را بپرسم.
تبلیغات این کلاس ها »شعرخوانی« بود 
که با محتوای کلاس ف�رق دارد. دقیقا با 

چه هدفی برگزار شده اند؟
هدف این بوده که بچه ها نوشتن را یاد بگیرند؛ فرق 
شعر را با بقیه نوشته ها تش��خیص بدهند و بفهمند 

چطور می توانند نوشته هایش��ان را به شعر نزدیک 
کنند. می فهمند ش��عر چیست. شعر ش��اخه ای از 
هنر اس��ت و تخلیه عاطفی در پ��ی دارد. بچه ها در 
این جلس��ات می توانند حرفش��ان را بزنن��د و ابراز 

وجود کنند.
 همین که هرکس درباره خ��ودش حرف می زند. نه 
تنها در شعر نوش��تن بلکه در هر نوع نوشتنی قوی 
می ش��وند و جرات پیدا می کنند و ب��ه توانایی های 
خودش��ان آگاه می ش��وند. همچنین کس��انی که 
استعداد ویژه دارند، شناخته می ش��وند تا از طریق 
مرکز آفرینش های ادبی قلمستان و... حمایت شوند.
برای رسیدن به این هدف، سرفصل های 

تدریس شما چیست؟
در هر جلس��ه یک طرح درس داریم که در جلس��ه 
اول ش��عر را تعریف کردیم. فاکتورهایی که در شعر 
مهم تر است؛ مثل خیال، احس��اس، تصویر را برای 
آنها تبیین می کنیم. بعد از آن این فاکتورها را یکی 
یکی به آنها یاد می دهیم مثلا انواع صور خیال، انواع 
تشبیه و استعاره، پارادکس، استعاره را در هر جلسه 

آموزش می دهیم.
 متناسب با درسی که در آن جلس��ه داده می شود؛ 
تمریناتی به بچه ها می دهیم تا آنچه یاد گرفتند، در 

نوشته هایشان به کار گیرند تا به شعر نزدیک شود.
یک�ی از بحث های مهم س�رودن ش�عر، 
جوششی یا کوشش�ی بودن شعر است؛ 
این آموزش ها؛ یعنی ش�ما طرفدار شعر 

کوششی هستید؟
شعر کوششی نه! ش��عر باید جوشش��ی باشد. ولی 
در صورتی شعر جوشش��ی خوب درمی آید که فرد 
تکنیک های شعر دستش باش��د و آنها را یاد گرفته 
باش��د. برای برگ��زاری این کلاس ها، هی��چ آزمون 
ورودی گرفته نش��د و هر کس��ی که به شعر نوشتن 

علاقه داشت و شعر را دوس��ت داشت؛ برای ثبت نام 
آزاد بود. س��ن بچه ها و معلومات آنها متفاوت است. 
بعضی بچه ها حتی نمی دانند ش��عر چی هس��ت و 

بعضی ها هنوز تکنیک های آن را نمی دانند.
ش�ما خودتان هم شاعر هس�تید؛ موقع 
س�رودن اولی�ن ش�عرتان، تکنیک های 

شعری را می دانستید؟
نمی شود به اولین چیزهایی که نوشتی؛ شعر بگویی. 
آدم یک چیزهایی می نویسد که فکر می کند صرف 
اینکه آهنگ و وزن و موسیقی دارند، شعر هستند اما 
شعر نیستند، چون شعر علاوه بر موسیقی مولفه های 

دیگری هم دارد.
 به علاوه اینکه هر کاری نیاز به کوش��ش دارد. یک 
نفر نمی تواند ده سال بنشیند تا یک شعر از درونش 
جوشش کند؛ چون گاهی شعری به وجود نمی آید. 

هیچ کدام به تنهایی کافی نیست.
از خانم شاعر تشکر می کنم و از شعرآموزان نوجوان 
می خواهم شعرهایش��ان را برای چاپ در روزنامه به 

من بسپارند. 
»حدیث احمدی« که ش��انزده ساله اس��ت؛ از این 

پیشنهاد استقبال می کند. 
شعر او چنین است:»راه پر پیچ و خمی است / همه جا 
پر ز درخت / قاصدک هایی ک��ه / تا خود صبح همه 
می رقصند / گل ه��ا می ش��نوند / راز صحراها را / در 
بلندای زمین / تکه ابر خوشحال است / سرو پیدا شده 
است / بید، مجنون شده اس��ت/ بلبلان می خوانند / 
همه جا پر نور است / پرتو های خورشید / میهمانی 
دارند/  ب��اد در اندوهی س��ت / از نبود گل س��رخ / و 
زمین دست نوازش به سرم هدیه کند / همه جا پر ز 
خوشی ست / همه چی زیبا هست / و فقط مانده / که 
تو / راهی اینجا شی / تا دگر تکمیل باشد / راز زیبایی 

این راه بلند...«

افشین ذی نوری/ مهر: هم اکنون دوبله سریال »امپراتوری چین« را بر عهده دارم 
 و به جای ش��خصیت اصلی این س��ریال ؛یعنی امپراطور چین که با مدیریت دوبلاژ 

آقای اکبر منانی انجام می شود گویندگی می کنم.
 همذات پنداری با این شخصیت ها بسیار سخت است و حتی نسبت به آثار کره ای و یا 
ژاپنی زبان سخت تری دارند. به این دلیل که چینی ها به شکل آوایی سخن می گویند 
و همچنین بدون احساس بازی می کنند و شما نمی دانید به جای شخصیت هایی که 

حس و حالتی ندارند چگونه باید سخن بگویید. 

معمولا این سریال ها به دلیل دوبله ایرانی است که با اقبال بیشتری مواجه می شود 
چرا که در دوبله به بازی و گفتار آنها احساس اضافه می شود.

 علاقمندان به عرصه دوبله بهتر است از راه درست به میدان وارد شوند در حال حاضر 
بسیاری از این افراد دور هم جمع شده اند و تنها ادای گویندگان را درمی آورند تا اینکه 
بخواهند کاری را دوبله کنند. همه علاقمندان به این حرفه باید بدانند اگر استعداد 
داشته باشند کسی نمی تواند جلوی آنها را بگیرد و مانع کارشان شود اما حتما باید از 

راه درست به این حرفه وارد شوند.

عباسعلی براتی پور/مهر: ش��عرای بزرگ ما گاهی ۵ تا ۱۰ سال طول می کشد تا 
یک مجموعه شعر از خود منتشر کنند. این یعنی در فاصله انتشار دو دفتر شعرشان 
مشغول کار و مطالعه بودند، اما در مقابل شاعران جوان ما عادت کرده اند در طول یک 

سال از آنها دو دفتر شعر بیرون بیاید.
 این اتفاق نتیجه ای جز گس��ترش بازی با کلمات ندارد. امسال به واسطه سرداوری 
جایزه ادبی قلم زرین، مجموعه ش��عرهای زیادی را مطالعه کردم و متاس��فانه تنها 
چیزی که دیدم لفاظی بود. مایه های ادبی و عقیدتی از اش��عار رخت بربس��ته است. 

شاعران جوان ما صرفا به سراغ غزل رفته اند و در این قالب نیز تنها بازی با کلمات را یاد 
گرفته اند. طبیعی است که چنین شعری عاری از نکات ناب مذهبی و قرآنی و انسانی 
خواهد بود و حکمت در آن یافت نمی شود. شعرا باید دوره تفسیر قرآن را برای کارشان 
بخوانند و از آن چیزهایی زیادی برای پخته شدن شعرهایشان دریافت کنند. چیزی 
که ما امروز می بینیم صرفا حضور عبارات و کلماتی اس��ت که کارشان تنها پر کردن 
خلأ وزنی شعر است و معنای خاصی ندارند. سرمایه ادبی و دینی غنی ما باید بیشتر 

از پیش مورد توجه شاعران قرار بگیرد.

کارگردان سریال پایتخت:
»پایتخت« فرزند دردانه من است

کارگردان سریال پایتخت در پاسخ به این س��والی که تا چه اندازه 
موافق هستید که پایتخت تجربه متفاوتی نسبت به دیگر آثارتان 
است، اظهار کرد: پایتخت در مجموعه کارهایم مانند فرزند دردانه 
است که از همه بیشتر دوس��تش دارم، چون ویژگی های خاصی 
دارد، باهوش تر، بااستعدادتر، ش��یرین تر و بامزه تر از دیگر فرزندان 
است. مقدم درباره توجه به مقوله زمین خواری در سریال پایتخت 
با بیان اینکه طی چند س��الی که برای تولید س��ریال پایتخت به 
مازندران آمدیم و رفتیم هر بار در انتخاب لوکیشن ها دیدیم جنگل 
به شدت تخریب شده و ویلاسازی صورت گرفته، شالیزارها نابود و 
آپارتمان سازی شده و این مس��اله خیلی ما را اذیت می کند. وجود 
زباله در کنار جاده و... باعث ش��د پایتخت چه��ار را با این مضمون 
آغاز کنیم که استان زیبایی مانند مازندران با این طبیعت بکر و زیبا 
اگر مورد توجه قرار نگیرد و قانون و سیاسیون به دادش نرسند، این 
مازندران تبدیل به کویر پر از آپارتمان بدون آب و سبزه می شود و در 
سالیان آینده به عنوان ریه تنفسی شهرهای دیگر، مازندران را دیگر 
هرگز سرس��بز نمی بینیم. مقدم درباره نظر برخی منتقدان مبنی 
بر اینکه لهجه و فرهنگ مردم مازندران در س��ریال پایتخت مورد 
تمسخر قرار گرفته است، افزود: من متوجه این حرف نمی شوم چون 
برعکس این نظر هم وجود دارد، خیلی ها می گویند تنابنده و مهران فر 
مازندرانی هستند چون خوب لهجه مردم این استان را ادا می کنند.

همکاری رسانه ملی با هنرمندان 
هنجارشکن قطع می شود

 ش��ورای نظارت بر صداوس��یما درباره  قطع همکاری رسانه ملی با 
هنرمندان هنجارشکن در شبکه های اجتماعی مصوبه ای را ارائه کرد. 
به گزارش ایسنا، ش��ورای نظارت بر صداوسیما بر اساس مصوبه ای، 
رسانه ملی را موظف کرد تا با هنرمندانی که شئونات اخلاقی و رسانه ای 

را در شبکه های اجتماعی رعایت نمی کنند قطع همکاری کند. 
سایت شورای نظارت بر صداوس��یما در ادامه نوشته است: براساس 
مصوبه اخیر شورای نظارت بر سازمان صداوسیمای جمهوری اسلامی 
ایران با عنایت به حضور کارمندان و هنرمندان متعهد و پاک سیرت در 
رسانه ملی، متاسفانه تعداد قلیلی از هنرمندان با حضور هنجارشکنانه 
خود در این شبکه ها و با انتشار تصاویر نامناس��بی از خود، شئونات 
اخلاقی و ضوابط س��ازمانی را رعایت نکرده ان��د و موجبات دلخوری  
هنرمندان متعهد و اهالی فرهنگ و هنر را فراهم آورده اند. از این رو و 
بر اساس این مصوبه سازمان صدا و سیما موظف شد تا با هنرمندانی 
که در این شبکه ها خلاف شئونات حاضر شده اند قطع همکاری کند. 

علی قطبی:

مردم برای بوم یا کاغذ پول نمی دهند
بزرگ ترین مشکل هنرمندان نقاش نبود خریدارست، مردم اصفهان 
پولی را که برای یک اثر هنری می دهند برای لذت بردن از آن نیست 
بلکه برای سرمایه گذاری است. علی قطبی در گفت وگو با ایسنا اظهار 
کرد: بزرگ ترین مشکل هنرمندان نقاش نبود خریدار برای آثار هنری 
است نقاش ها کار می کنند اما توان فروش آن را ندارند چون مردم این 
شهر برای بوم یا کاغذ پول نمی دهند. این نقاش اضافه کرد: نداشتن 
اطلاعات کافی از دیگر رشته های هنری باعث شده که مردم بیشتر 
سمت فرش و یا از این قبیل اجناس بروند و به آثار نقاشی توجه زیادی 
نکنند مردم اصفهان پولی را که برای ی��ک اثر هنری می دهند برای 
لذت بردن از آن نیست بلکه برای س��رمایه گذاری است و کسی که 
می خواهد یک اثر هنری را خریداری کند سمت آثاری مثل قلم زنی یا 
فرش می رود. قطبی تصریح کرد: در عرصه هنر هم مانند هر جای دیگر 
آدم های متفاوت وجود دارند گاهی می بینیم که در گروه های دوستانه 
هنرمندان باهم کارهای یکدیگر را بدون هیچ مشکلی نقد می کنند ولی 
متاسفانه بعضی ها هم دوست ندارند رشددیگران را ببینند . هنرمندانی 

را دیدم که بعد از دیدن یک کار هنری لذت می برند.

 سبد خبر
گزارشیازآنچهدر»کارگاهآموزششعر«میگذرد

شعر باید جوششی باشد؛ به شرط یادگیری تکنیک های شعری

دوبلور صدا و سیما:

همذات پنداری با چینی ها در دوبله سخت است
شاعر پیشکسوت انقلاب:

مایه های ادبی و عقیدتی از اشعار رخت بربسته است
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هنرمند اصفهانی که موفق به ساخت بزرگ ترین 
گلدان فیروزه کوبی جهان شده است، جزئیاتی از 
چگونگی ساخت این اثر فاخر هنری را بیان کرد. 
به گزارش فارس اعزامی به استانبول، جواد خیری 
هنرمند اصفهانی حاضر در نمایشگاه از »فرش تا 
عرش« درباره اثر خود در این نمایش��گاه توضیح 
داد: من سال های زیادی است در هنر کار می کنم 
اما سه سال است که به صورت ملموس وارد عرصه 
فیروزه کوبی شده ام. وی افزود: بنده در این زمینه 
استاد ندیدم و با توجه به اس��تعداد ذاتی، با نگاه 
کردن توانستم این هنر را فرا بگیرم. خیری افزود: 
گلدانی که برای ارائه در این نمایشگاه ساخته ام، 
حدود ۱7۰ س��انتی متر ارتفاع دارد و هر گلدان 

حدود 7 کیلوگرم نگین فی��روزه دارد. یعنی این 
نگین ها به هیچ وجه تراش نخورده اند و به صورت 
طبیعی در معدن وجود داش��ته اند. این هنرمند 
فیروزه کار اظهار داشت: از هر ۱۰ تن خاک، یک 
تن س��نگ در می آید. در میان مقدار، ۱۰۰ کیلو 
س��نگ فیروزه اس��ت و در این یکصد کیلو، فقط 
۱۰۰ گرم سنگ فیروزه بدین شکل وجود دارد، به 
همین دلیل بسیار خاص است. وی درباره تعداد 

نگین های کارشده در این اثر گفت: تعداد دقیقی 
نمی توان گفت، اما می توان بین 2۵۰۰ تا 3۰۰۰ 

نگین را تخمین زد. 
هر یک از این نگین ها فیروزه نیشابور است و اگر 
س��اب بخورد، هر نگین بین ۱۵۰ تا 2۰۰ تومان 
قیمت خواهد داش��ت. خی��ری در پای��ان اظهار 
داش��ت: این گلدان منحصر به فرد اس��ت و برای 
نمایش��گاه های بعدی چنین اثری ارئه نخواهیم 

کرد، چون کاری به این حج��م و چنین کیفیتی 
� لااقل تا این س��اعت � منحصر به فرد اس��ت. ما 
در واقع با ساخت این گلدان، بیشتر قصد معرفی 
هنر فیروزه کوبی را داش��تیم. ب��ه گزارش فارس، 
نمایش��گاه از »فرش تا عرش« به مدیریت س��ید 
رفیع الدی��ن رضوی تا امروز یکش��نبه 2۱ تیر در 
مرکز فرهنگی »جمال رشید ری« واقع در منطقه 

مرکزی استانبول برپاست. 

نمایشگاه مذکور در اواخر تیرماه، در دبی برگزار 
 می ش��ود و س��پس در تهران نیز برپا خواهد شد. 
» از ف��رش تا عرش« در ش��ش بخش برپا ش��ده 
است؛ بخش اول با نام فیروزه کوبی شامل نمایش 
22 گلدان، تنگ، جعبه نفیس قرآن و ... اس��ت. 
بخش دوم نمایشگاه نقاشی روی گچ، بخش سوم 
ارائه 2۰ کار فاخر فلزکاری روی فولاد دست ساز 
و بخش چهارم ش��امل 3۵ اثر نگارگ��ری ایرانی 
ش��امل آیات قرآنی، روایات خیام،  غزلیات حافظ 
و ... است. بخش پنجم هم ۱۱۵ تخته فرش ویژه 
ریزبافت س��بک اصفهان و قم را شامل می شود و 
بخش ششم، اصلی ترین بخش نمایشگاه نوآوری 
در هنر قلمکاری یعنی خطاطی روی پاچه است.

گروه فرهنگ

هنرمنداصفهانیعنوانکرد؛

جزئیاتی از نحوه ساخت بزرگ ترین گلدان فیروزه کوبی جهان

 نگارخانه
وحید عالم مرتضوی

نگارخانه شماره ۱ کتابخانه مرکزی این هفته میزبان 
نمایش��گاه نقاش��ی جمعی از هنرجویان هنرستان 
معتمد است.پروانه تاجمیرریاحی، شقایق نصر و مریم 
پوستین دوست 3 هنرمند این نمایشگاه هستند که از 
روز شنبه آثار خود را به مدت یک هفته در معرض دید 
علاقه مندان گذاشته اند. در این نمایشگاه گروهی، 
مجموعا 43 اث��ر در ابعاد گوناگ��ون و در طرح های 
مختلف به همراه موضوع��ات آزاد از این 3 هنرمند 

جوان به نمایش گذاشته شده اس��ت.رنگ و روغن، 
آبرنگ، گواش و حجم های س��فالی و گچی از جمله 
تکنیک های به کار رفته در آثار این نمایشگاه است. 
همچنین تکنیک های عام پسندتری که موضوعات 

آنها بیشتر گل و طبیعت است در کنار یک سری کار 
چاپ از دیگر تکینک های نقاشی های این 3 هنرجو 
است. از کارهایی که با سبک های امپرسیونیسم کار 

شده نیز چند نمونه به چشم می خورد. 

کارهایی که با تکنیک گواش کار ش��ده است بیشتر 
متوجه موضوع زندگی است و در کنار نقاشی هایی با 
موضوع آدم وحوا، یک سری طرح های ترکیبی نیز به 
چشم می خورد. لازم به ذکر است این نمایشگاه اولین 

تجربه این سه هنرجو در برگزاری مشترک نمایشگاه 
آثارشان است و اجرای این نقاشی ها مجموعا 9 ماه 

زمان برده است.
جهت بازدید از این نمایشگاه می توانید تا پنجشنبه 
2۵ تیرم��اه، هرروز صبح ه��ا از س��اعت 9 الي ۱3 و 
بعدازظهرها از ساعت ۱4 الي ۱9 به نگارخانه کتابخانه 
مرکزي اصفهان واقع در خیابان باغ گلدسته، روبروی 

پارک شهید رجایی مراجعه کنید. 

در نگارخانه شماره یک کتابخانه ببینید؛
نقاشی های سه هنرمند جوان
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یک سبد تازه های کتاب
گروه فرهنگ

گروه فرهنگ

آگهی مناقصه 
سازمان آرامستان های شهرداری اصفهان )باغ رضوان( در نظر دارد خدمات حمل متوفی را از طریق منا قصه تعیین پیمانکار نماید.

شماره 
مناقصه

مدت انجام نوبتشرح مناقصه
کار

سپرده شرکت برآورد اولیه
در مناقصه 

)ریال(

خدمات حمل متوفی از سطح شهر 94/3
اصفهان به آرامستان باغ رضوان

122/800/000/000140/000/000 ماهدوم 

آگهی مناقصه )نوبت دوم(

س�ازمان آرامس�تان ه�ای ش�هرداری اصفه�ان )ب�اغ رض�وان(س����ازم����ان ع����م����ران ش�����ه�����رداری اص��ف��ه��ان 

سازمان عمران شهرداری اصفهان در نظر دارد عملیات ذیل را از طریق مناقصه عمومی واگذار نماید 
1-عملیات حمل آسفالت به محل های پخش آسفالت به صورت دستی در مناطق 15 گانه شهرداری 

اصفهان از محل مجتمع تولیدی صفه واقع در منطقه گردنه زینل و کارخانه شهروند سپاهان. 
2-عملیات آسفالت تراشی با ماشین مخصوص آسفالت تراش به ضخامت 7 سانتیمتر و جمع آوری 
و حمل نخاله حاصله به گردنه زینل و عملیات پخش آس�فالت جایگزین با فینیش�ر و تراکم آس�فالت 
 توسط غلتکهای موتوری سنگین چرخ لاستیکی و آهنی در محل های آسفالت تراشی شده در مناطق 

پانزده گانه شهرداری اصفهان 
متقاضیان ش�رکت در مناقصه می توانند با ارایه رزومه کاری متناسب، جهت دریافت اسناد از تاریخ 
نش�ر آگهی لغایت 94/4/29 به س�ازمان عمران ش�هرداری اصفهان واقع در خیابان 22 بهمن،  مجموعه 
اداری امیرکبیر مراجعه و پیشنهادهای خود را تا پایان وقت اداری مورخ 94/4/30 به دبیرخانه سازمان 

تحویل نمایند. 
تلفن: 031-32670813

www.Isfahan.ir/sazmanomran :وب سایت

تذکرات
 شرکت کنندگان در مناقصه می بایستی توانایی تامین سپرده شرکت در تجدید مناقصه را به صورت نقد یا ضمانتنامه بانکی داشته باشد. 

 پیمانکار می بایستی حداقل دارای سوابق کاری مرتبط و مناسب جهت شرکت در مناقصه را داشته باشد. 
 واجدین شرایط می توانند از تاریخ نشر این آگهی تا تاریخ سی و یک تیرماه سال جاری همه روزه به جز روزهای تعطیل به امور اداری سازمان واقع 

در کیلومتر 12 جاده اصفهان – نایین مراجعه و با ارایه مدارک لازم نسبت به تهیه اسناد مناقصه اقدام نمایند.
 آخرین مهلت ارسال پیشنهاد قیمت ساعت 12 روز 5 شنبه مورخ یکم مردادماه سال نود و چهار می باشد. 

 سازمان آرامستان های شهرداری اصفهان در قبول یا رد هریک از پیشنهادات مختار است.
 هزینه چاپ آگهی بعهده برنده مناقصه می باشد. 

 آدرس پایگاه اینترنتی )www.isfahan.ir/farakhan( می باشد. 



 سازمان بهداشت جهانی اعلام کرده است 50 
تا 80درصد داروهای عرضه ش��ده در اینترنت  
تقلبی هستند. قیمت داروها در اینترنت بسیار 
ارزان تر است و در بیشتر موارد داروهای فروخته 
شده تقلبی است و این به بهای به خطر انداختن 

سلامت خریداران تمام می شود. 
همچنین براساس اطلاعات اینترپل بیش از 10درصد 
از داروهای موجود در بازارهای جهان تقلبی اس��ت. 
این نوع خرید و فروش سالانه 58میلیارد یورو به نفع 
فروشندگان آن درآمد دارد به عبارتی تجارت داروهای 

تقلبی حتی از تجارت مواد مخدر نیز سودآورتر است.
داروهای بدنس��ازی، مکمل های غذایی، اکستازی و 
ترامادول و داروهای ویژه متاه��لان و ترک اعتیاد که 
جوانان بیشترین مصرف کننده آن هستند، بیشترین 
س��هم قاچاق دارویی را به خود اختصاص می دهند. 
تحقیقات وزارت بهداشت نش��ان میدهد که معمولا 
ترکیبات درج شده برروی قوطی محتوی مکمل های 
غذایی غیرمجاز با ترکیبات داخلی آن تطابق ندارد و 
حاوی مواد ش��یمیایی،هورمون و مواد مخدری است  
که درصورت مصرف، عوارض جانبی شدیدی به دنبال 

خواهد داشت.
متاسفانه در حال حاضر انواع لنزهای فانتزی چشمی، 
پروتزهای زیبایی و بعضی از تجهیزات پزش��کی نیز 
به لیست داروهای قاچاق افزوده ش��ده که نه تنها در 
ماهواره و اینترنت که در کوچه و خیابان، عطاری ها و 

حتی بعضی از سوپرها به فروش می رسد.

   تجارت زیر زمینی
  WHO مطابق تعریف س��ازمان بهداش��ت جهانی
داروهای تقلبی ب��ه داروهایی گفته می ش��ود که به 
صورت عمدی دارای برچسب اش��تباه هستند. باید 
گفت بسیاری از داروهای قاچاق، تقلبی هستند و در 
داخل کشور یا در کشورهای همسایه با کپی کردن جلد 

و بروشور داروی اصلی تهیه می شوند. 
 دستفروش��ی ها، فروش��گاه ه��ا، س��وپرمارکت ها، 
داروخانه ها و انبارهای مخفی می توانند محل فروش 
داروهای تقلبی باشند. این داروها مجوز بهداشت ندارند 

و فروش آنها در داروخانه های کشور ممنوع است. 
در مورد ش��یوه تش��خیص داروی قاچاق و تقلبی از 
داروهای مورد تایید وزارت بهداشت باید به این نکته 

توجه داش��ت که داروهای وارداتی مجاز و مورد تایید 
وزارت بهداش��ت، درم��ان و آموزش پزش��کی  دارای 
برچسب اصالت داروست. این برچسبفارسی نویس، 
حاوی مش��خصات نام محصول، نام تجاری محصول،  
شماره مجوز ورود وزارت بهداشت، موارد مصرف، نام 
کشور و شرکت سازنده، نام شرکت واردکننده، تاریخ 
اولیه، انقضا و شماره سری ساخت است. ضمن اینکه 
مراجعه به سایت سازمان غذا و دارو و وارد کردن بارکد 
روی جعبه دارو و تایید شدن آن در سایت هم می تواند 

در تشخیص داروهای تقلبی کمک کننده باشد.
توجه به این نکته ضروریست که هر دارویی که مجوز 
وزارت بهداشت را دریافت نکرده باشد قاچاق محسوب 
می شود. این مواد ش��یمیایی و به اصطلاح عوام، دارو 
میتواند در کشور تولید و یا اینکه به صورت غیرقانونی 

از مرزهای کشور وارد  شده باشد. 
این گونه داروها غیرمعتبر بوده و هیچ گونه تاییدیه ای از 
مراکز ذیصلاح کشور ندارند. در تبلیغات این نوع کالاها 
اطلاعاتی از جمله کشور سازنده، شرکت تولیدکننده، 
شرکت واردکننده و شناسنامه های فنی کالا به هیچ 

وجه ارائه نمی شود و تنها به مسائل جذاب نظیر خواص 
معجزه آسا و تاییدیه های جعلی که اغلب به موسسه 
 غ��ذا و داروی آمریکا FDAنس��بت داده می ش��ود، 

اشاره می کنند.

   ترفندهای تجاری
قاچاقچیان و توزیع کنندگان داروهای تقلبی و تاریخ 
مصرف گذشته برای تبلیغ محصول خود از طریق چاپ 
آگهی در مجله های خانوادگی، آگهی نامه ها، تبلیغات 
ماهواره ای و اینترنتی اقدام به جذاب سازی و فروش 
محصولات خود می کنند. فروشندگان این محصولات 
در فضای سایبر برای تماس ش��ماره تلفن اعتباری را 
ارائه می دهند که معمولا تغییر می کند و برای ارسال 
محصولات به جای استفاده از کانال های توزیع رسمی 
از پیک های موتوری استفاده می کنند. در مواردی دیگر 
افراد سودجو داروهای فاس��د و تاریخ مصرف گذشته 
 را با هولوگرام های ش��رکت های معتبر خارجی و گاه 
ش��رکت های داخلی به م��ردم می فروش��ند و برای 
 جلب مشتریان بیشتر، آنها را با قیمت پایین تر عرضه 

می کنند.گردانندگان این سایت ها برای فروش بیشتر 
دارو و مکمل های دارویی تقلبی و فاس��د بیشتر روی 
درم��ان بیماری هایی مان��ور می دهند ک��ه یا درمان 
سختی دارد)اعتیاد( ویا بیماران از توصیف مشکل خود 
نزد پزشک خجالت می کشند.به همین دلیل بسیاری 
از این افراد اقدام به خود درمانی کرده و با مراجعه به این 
سایت ها و در پی توصیه های غیرکارشناسی پزشکان 
قلابی این س��ایت ها اقدام به خرید دارو یا مکمل های 

دارویی از فضای سایبر کنند.

   کشف830سایت فروش دارو در اصفهان
در لابلای کش��فیات پلیس از قاچاقچیان و برخورد با 
توزیع کنندگان محصولات تقلبی بهداش��تی، انواع 
داروهای سقط جنین، هورمونی، باروری و ناباروری، 
ترامادول، متادون، داروها و محصولات ویژه متاهلان، 
لوازم آرایشی و بهداشتی، چاقی و لاغری، افزایش قد و 

تجهیزات پزشکی  را می توان مشاهده کرد.
به گفته رییس پلی��س فتای اصفهان، ب��ه تازگی در 
راس��تای اجراي طرح بی��ن المللي پانجی��ا 8 تعداد 

830 وب س��ایت فروش داروهاي غیر مجازتوس��ط 
 کارآگاهان این پلیس در اصفهان شناسایی و ده  نفر نیز 

دستگیر شدند.
سرهنگ مرتضوی توضیح می دهد که در بازرسي هاي 
انجام شده از مخفیگاه متهمان دستگیر شده بیش از 
1200قلم داروي غیر مجاز ش��امل انواع مکمل هاي 
دارویي و بدن س��ازي،داروهاي چاقي و لاغري،انواع 
لوازم آرایشي و بهداشتي و همچنین تجهیزات پزشکي 
تقلبي و غیر مجاز که از ارزش قیمتي بالایي برخوردار 

بودند کشف شد.
 او توضیح م��ی دهد  طرح پانجیا8 یک��ي از طرح هاي 
بین المللي اس��ت که طب��ق قراردادي ک��ه بین اکثر 
کشورهاي دنیا که در زمینه مبارزه با جرایم سایبري 
فعالیت مي کنند منعتقد شده تا  با فروشندگان دارو و 
لوازم بهداشتي غیر مجاز در فضاي مجازي برخورد و 

از فروش این محصولات در بین مردم خودداري شود.
این مقام انتظام��ي با اش��اره به اینک��ه پلیس فتاي 
 اصفهان از آغاز اجراي طرح مذک��ور به عنوان یکي از 
پلیس ه��اي برتر در زمینه اج��راي دقیق عملیات ها 
ش��ناخته ش��ده تاکید می کند که فروش انواع دارو و 
لوازم آرایشي بهداشتي فاقد مجوز در فضاي مجازي 
 جرم ب��وده و پلیس فتا هم��واره با گردانن��دگان این 
سایت ها که سلامت شهروندان را   مخاطره مي اندازند 

مبارزه مي کند.
همچنین به تازگی با تلاش کارآگاهان اداره مبارزه با 
قاچاق کالا و ارز پلیس آگاهي استان اصفهان محموله 
مکمل هاي بدنسازي قاچاق به ارزش 500 میلیون ریال 

در بازرسي از یک دستگاه اتوبوس کشف شد. 
به گفته ریی��س پلیس آگاهی اس��تان ، ماموران طي 
بازرس��ي از اتوبوس  تع��داد 96 بس��ته 120 عددي 
 کپسول نیروزا ، 62 قوطي بزرگ پودر نیروزا قاچاق و 
غیرمجازکه همگي آنها فاقد هرگونه اسناد و مدارک 

مثبت گمرکي بود کشف و جمع آوري کردند. 
سرهنگ خسروی به جوانان ورزشکار وسایر شهروندان 
که ممکن است از این مکمل ها استفاده کنند،می کند 
که از مصرف مکمل هاي غذایي قاچاق که اکثرا تقلبي 
بوده و خطرات و آسیب هاي بسیاري جدي جسمي و 
انواع بیماري ها را در پي دارد خ��ودداري و در صورت 
مشاهده فروش یا قاچاق این گونه مکمل ها به پلیس 

اطلاع دهند.

آمارهای غیر رس��می اعلام م��ی کند که 11 
میلیون نفر از جمعیت 80 میلیونی کشور در 
سکونتگاه های غیررسمی و در حاشیه شهرها 
زندگ��ی می کنند، س��کونتگاه هایی که نه نام 
خانه می توان بر آنها گذاشت و نه جزئی از شهر 
محسوب می شوند.  بحث بر سر حاشیه نشینی نیست 
که این ملغمه درد و رنج، انگار که راه حل نداش��ته 
باشد، لحظه به لحظه کش می آید و مصیبت هایش 
غلیظ تر می شود. انگار که مسوولان هم نمی توانند 

جمعش کنند، رها شده زیر پوست شهر. 
این بار صحبت از زنان ساکن حاشیه شهرهاست که 
توسط مردان، آلوده آس��یب می شوند و این آسیب 
مثل نفت راه یافته به آب، روان می شود و سیلش نه 

یک کلانشهر که کل کشور را با خود می برد.
به جرات می ت��وان گفت: حدود نیم��ی از جمعیت  
س��کونتگاه های غیر رسمی، زنان هس��تند)حدود  
5میلیون نفر( که به دلیل محرومیت های فرهنگی و 
مشکلات ناشی از مسائل اقتصادی و وابستگی های 

مالی بیش از مردان در معرض آسیب قرار دارند.

   آسیبی برای یک شهر

مطابق معمول از جمعیت حاشیه نشین در اصفهان 
خبری در دس��ت نیس��ت. اما چندی قب��ل معاون 
 بهداش��تی دانش��گاه علوم پزش��کی اصفهان اعلام 
 م��ی کن��د که"امس��ال 400 ه��زار نف��ر جمعیت 
حاشیه نشین شهر اصفهان زیر پوشش پایگاه سلامت 
و مرکز جامع سلامت قرار می گیرند که اعتبارات لازم 
در این زمینه به صورت مس��تقل از وزارتخانه تامین  
و سال گذش��ته نیز بالغ بر 40 میلیارد تومان به این 
زمینه اختصاص داده شد."البته مشخص نیست که 
رقم400هزار نفر کل جمعیت حاشیه نشین اصفهان 
است ویا فقط بخشی از آن را شامل می شود که در هر 

دو صورت رقم درشت و هولناکی است.
اینکه ح��دود یک چه��ارم جمعیت ش��هر اصفهان 
افراد حاش��یه نشین  هس��تندکه حدود نیمی از آن 
را زنان تشکیل داده اند، نشان دهنده آسیب بزرگی 
است که در صورت عدم فرهنگس��ازی و یا هرگونه 
 اقدام پیش��گیرانه، نه تنها اصفهان که کل کش��ور را 

تهدید می کند.
 به تازگی  درپژوهش��ی ب��ه مطالعه و بررس��ی علل 
شکل گیری پدیده حاشیه نشینی در شهر اصفهان از 
دهه 1340تاکنون پرداخته شده است.این پژوهش 

با روش پیمایشی، بر روی 400خانوار که به صورت 
تصادفی از محله های نمونه انتخاب شده اند، انجام 

شده است. 
یافته های این پژوهش نش��ان می ده��د که44.5 
درصد از پاسخگویان مناطق حاشیه نشین، مهاجر 
غیر بومی ب��وده و 57.8 درصد آنان قب��لا در محله 
دیگری از ش��هر اصفهان زندگی می ک��رده اند که 
اکثر اینان را می توان در زمر ه رانده شدگان از متن 
به حاشیه نامید.ارزانتر بودن قیمت زمین شهری و 
مسکن، باعث هجوم مهاجران و گروه های کم درآمد 

شهری به این مناطق شده است. 
درصد بیکاری در مناطق حاش��یه نش��ین بس��یار 
بالاتر از س��ایر مناطق ش��هری بوده و یکی از دلایل 
حاشیه نشینی در ش��هراصفهان محسوب می شود 
.میانگی��ن درآمد حاش��یه نش��ینان در مقایس��ه با 
میانگین درآمد سایر گروه های شهری بسیار پایین 
 بوده، به عنوان یکی از دلایل اصلی حاش��یه نشینی 

محسوب می شود.
آنچه که از لابلای این آمار فریاد میزند، فقر و بیکاری 
آشکار است که در نهایت می تواند توزیع مواد مخدر، 
 آس��یب های ویژه زن��ان، ایدز، اعتی��اد، تکدیگری، 

جیب بری ،س��رقت های ریز و درش��ت و....را باعث 
شود. در منطقه ای همانند حصه، برج کبوتری وجود 
دارد که در مواقعی از روز میتوان زنان معتاد را در حین 
مصرف مواد به عیان دید که به طور حتم، توزیع مواد 

مخدر و سایر آسیب ها را نیز با خود حمل می کنند.
  مین��و هرم��زی اس��ترابادی، روانش��ناس بالینی و 
آس��یب ش��ناس اجتماع��ی، توضیح م��ی دهد که  
 فقر در هم��ه جا و از همه نوعش آس��یب زاس��ت و 
آسیب پذیرترین اقشاررا در چنگ خودش می گیرد.

به گفته او  ازانجایی که  حاش��یه نشین ماهیت فقر 
دارد،فقر آنها را به کناره های شهر پس می زند و ازاین 
رو حاشیه نشین نام گرفته اند. به تبع آسیب پذیری 
هم در حاشیه بیشتر از متن خواهد بود، بنابراین زنان 
که همیشه از آسیب پذیرترین اقشار هستند  آسیب 

بیشتری را متحمل می شوند.

   سوغات حاشیه برای زنان
ک��ودکان ب��دون شناس��نامه و خان��واده ه��ای بد 
سرپرس��ت، تنها یک نمونه ازخروار مشکلات زنان 

حاشیه است.
دختری هجده س��اله که با چند دختر و پس��ر دیگر  
 در خیابان های ش��هر تکدیگری می کنند نگاهت را 
می دزدند.س��رو ته ماجرا با دو پیتزا جمع می شود و 
دختر از وضعیت زندگیش در حاشیه اصفهان می گوید. 
زندگی تلخ با پدری معتاد و مقروض و او که از فروش 
مواد و تکدیگری باید یکی را انتخاب می کرده است. 
مادرش معتاد، جیب برو مواد فروش است. دو برادر 
دارد که هر زمان یکی از همسایگان برای تکدیگری 

و یا شاید حمل و فروش مواد اجاره شان می کند.
نگاهش با درد گره می خورد و از زنانی می گوید که 
همسرشان معتاد هستند و شغلشان بچه دار شدن و 
فروش نوزاد است و دلالانی که می آیند و با پرداخت 

حدود یک میلیون تومان بچه را می برند. 
می گوید شنیده اس��ت که نوزادان را به کسانی که 
بچه دار نمی شوند، حدود شش،هفت میلیون تومان 
فروخته اند. دختر حاشیه نشین شهر می گوید:"یه 
مرد معت��اد به خصوص تو حاش��یه خان��واده اش را 
هم معتاد میکنه.اون س��ایر اعضای خان��ه را درگیر 
توزیع مواد هم میکنه.  اون همه چی میفروشه حتی 
شناسنامه و کارت ملی خودش و خونواده اش را حتی 

زن و دخترش را."
او چنان پاک و نجیب است که سخنانش به سختی 
هضم می شود. اما  وقتی که از او خواسته می شود تا 
به خانه ای امن نقل مکان کند تا به همسری مناسب 
معرفی شده و ش��غلی آبرومند برایش در نظر گرفته 
شود، جمله ای عجیب می گوید:"من به گدایی عادت 
کردم. درآمدم خوبه.الان باید برای پدرم گدایی کنم 
و اگه شوهر کنم برای ش��وهرم. خب شوهر میخوام 

چیکار!" متاسفانه فرهنگ حاکم بر حاشیه باید تغییر 
کند. آنچه این دختر از یک زندگی خوب و آبرومند 
آموخته، فقط میزان درآمد اس��ت. او با این فرهنگ 
 و ش��یوه زندگی کنار آمده و به تغیی��ر هم رضایت 
نمی دهد. و این ش��یوه فک��ر تغییر در حاش��یه را با 

مشکل مواجه کرده است.  
در مواردی دیده ش��ده اس��ت که اعتی��اد و فروش 
مواد، تکدیگری، ف��روش ن��وزاد و... در میان بعضی 
از اهالی حاش��یه به نظر ناهنجار نیاید و به سادگی 
از آن صحبت کنند. ب��ه بی��ان دیگرفرهنگ حاکم 
بر این جامعه، موارد یاد ش��ده را به عن��وان هنجار 

پذیرفته است.
برای این جماعت باید فرهنگ سازی کرد به خصوص 
برای زنان و دخترکان حاشیه که فرهنگ از نان شب 

واجب تر است.
مینو هرمزی اس��ترآبادی می گوید:" صاحب آسیب و 
انحرافات اخلاقی  با ناهنجاری ها و آسیب های اجتماعی 
خو می گیرد، ولی این نباید ما رادر کمک رسانی  و اصلاح 
رفتار آنها مایوس و دلسرد کند ." او تصریح می کند که 
از دید روانشناسان مدت زمانی که طول کشیده تا یک 
فرد گرفتار رفتار ناهنجار شود، باید حداقل50درصد آن 
زمان صرف درمان و اصلاح رفت��ار و حذف زمینه های 

مستعد  آن رفتار شود.

   عزم همگانی نیاز داریم
"تحلیل و شناسایی آس��یب ها خیلی سخت و مهم 
نیست، بلکه چاره ای باید اندیشید که این زنان را از 
آسیب بیشترمصون کرد و این یک عزم فرا بخشی و 
عزم  همگانی می طلبد ."این را یک آس��یب شناس 
اجتماعی م��ی گوید. هرم��زی اس��ترآبادی معتقد 
 است که تامین احتماعی مس��تمر دولت  به همراه 
کمک ه��ای اقتصادی ،فرهنگ��ی ودرمانی مردمی، 

مرحله اول و بزرگترین گام حل این معضل است.
این روانش��ناس بالینی راه حلی جام��ع برای حل و 
 فصل همه مش��کلات اجتماعی ارائه می دهد: اگرما 
آسیب های اجتماعی را باور کنیم و بدانیم که روزی 
دامان ما را هم می گیرد، قطعا نیمی ازراه را رفته ایم ! 
اما  همیشه فکر می کنیم اعتیاد،ایدز،سرقت، جنایت 
و ...مربوط به دیگران است و ما از آن مصون هستیم.

  اما باید بدانیم  این آسیب ها مستقیم و غیر مستقیم 
در کمین هر یک از ما نشسته است که در این صورت 
ی��ک گام  از خطر آس��یب های اجتماع��ی به عقب 
برداشته ایم و این  عقب نشینی منطقی در محافظت 
خویشتن خویش هر شهروندی است که می خواهد 

از حقوق شهروندیش دفاع کند .
ما باید بدانی��م و باورکنیم که حقمان  اس��ت که در 
جامعه ای س��الم زندگی کنیم و این خواس��ته را از 

مسوولان مطالبه کنیم .

جانشین فرمانده انتظامي اس��تان اصفهان گفت:در مدت زمانی که از ماه رمضان 
گذشته اس��ت، کاهش 20 درصدي جرایم وکاهش محس��وس نزاع و درگیري و 

اختلافات خانوادگي در اصفهان اتفاق افتاده است.
سرهنگ حسین حسین زاده ادامه داد: در 17 روز نخست ماه رمضان سال جاری، 
 میزان وقوع جرایم در س��طح اس��تان نس��بت به ماه قبل 20 درصد کاهش پیدا

کرده است.
این مقام مس��وول همچنین از کاهش ثبت پرونده  ن��زاع و درگیري هاي خیاباني  
و اختلافات خانوادگي در مدت مذکور اش��اره کرد و گفت: هرچند ما در تابستان 
به دلیل فشار ناش��ي از گرماي هوا با برخي درگیري هاي ناخواسته در سطح شهر 

مواجه مي شویم.

 

اما به لطف معنویت ماه مبارک رمضان ش��اهد رفتار ه��اي قانونمندتري در بین 
مردم هستیم.

وی با اش��اره به فضای معنوی حاکم بر اصفهان در مدت ماه رمضان اظهارداشت: 
مطالعات علماي جرم ش��ناس و آمارهاي پلیس نش��ان مي دهد که دین، اخلاق 
و مکارم اخلاقي در کاه��ش انحرافات ، ناهنجاري ها و آس��یب هاي اجتماعي اثر 

مستقیم دارند.

جانشین فرمانده انتظامی استان افزود: روزهایي نظیر ماه مبارک رمضان که در آن 
با اوج فضیلت هاي الهي و معارف دیني در زندگي مردم روبرو هستیم، نقش بسزایي 

در کاهش بزهکاري و جرم دارند .
سرهنگ حس��ین زاده با تاکید بر تاثیر ماه رمضان بر زندگی افراد و جامعه، اظهار 
داشت: تاثیر ماه رمضان بر زندگي فردي و اجتماعي به حدي است که گاهي اوقات 
حتي در بین مجرمین حرفه اي و س��ابقه دار نیز انوار معنوي این ایام به خصوص 

شب ها و روزهاي قدر نفوذ می کند. 
گفتنی اس��ت این افراد از کرده خود پش��یمان ش��ده و به زندگي س��الم و بدون 

ناهنجاري و کج رفتاري باز مي گردند.
این مقام انتظامي کاهش جرم و آس��یب در ماه رمضان را تجربه بسیار خوبي براي 
خانواده ها، مسوولان دس��تگاه هاي فرهنگي و اجتماعي و عموم مردم عنوان کرد 
و گفت: از آنجا که قدرت بازدارندگي دین و اخلاق بر کسي پوشیده نیست توصیه 
پلیس این اس��ت که اگر خواهان زندگي با آرامش و امنیت بیشتر هستیم باید در 
راس��تاي تقویت بنیه دیني محیط خانه و خانواده و جامعه بیش��تر کوشا باشیم و 
فضاي معنوي حاکم بر جامع��ه را نه فقط براي یک ماه که براي تمام طول س��ال 

حفظ کنیم.

رفتارهای نامعقول ازانسان های معقول
هرکس به تنا سب جنسیت خود یک نقش جنسیتی دارد  رفتارها 
و فعالیت های که از زن یا مرد انتظارداریم .این نقش های جنس��ی 
براساس عوامل زیستی بدن و همینطور عوامل اجتماعی و فرهنگ 
ایجاد می ش��ود . بدین معنی که فرهنگ و عوام��ل تربیتی در یک 
جامعه انتظار نقش ها ی جنسی را از افراد شکل می دهد. بعضی از 
رفتارهای مربوط به یک جنس در جامعه ممکن است.با آن چیزی 
که درجامعه دیگر است متفاوت و حتی متضاد باشد.بنابراین از نظر 
تربیتی در مراحل رشد کودکان و نوجوانان یاد می گیرند که رفتارها 
رغبتها  فعالیت های خود رامتناسب با آ ن چیزی که  فرهنگ جامعه 
انتظار دارد، شکل بدهند. اما در مواردی مشاهده می شود  رفتارهای 
فرد متناسب با جنسیت خودش نیست مثلا  دختری که تمایل به 
انجام رفتا رهای پسرانه دارد یا به عکس این گرا یش و میل لزوما به 
عنوان یک اختلال مطرح نیس��ت صرفا در مرا حل شدت یافته که 
یک فرد از جنسیت خود نا راضی  است اختلال ملال جنسی مطرح 
می شود.اما اینکه چرا بعضی افراد با وجود پذیرش جنسیت واقعی 
خود رفتارهای جنس مخالف را انجام می دهند .مجتبی ناجی  امور 
پیشگیری بهزیستی اینگونه بیان کرد.در موار د سطحی که فرد با 
وجود پذیرش جنسیت وا قعی خود رفتارها ی جنس مخالف را انجام 
می دهد صرفا یک مشکل رفتاری مطرح است نه اختلال؛ بنابراین 
عوامل متعددی زمینه ساز ایجاد چنین مشکلاتی می شود. یکی از 
این عوامل مربوط به خصوصیات شخصیتی از جمله ضعف عزت نفس 
است و فرد برای جبران این ضعف اقدام به انجام رفتارهای مربوط به 
جنس مخا لف می کند .یکی دیگر عوامل خانوادگی است والدینی که 
رفتاری مغایر با  جنسیت فرزند شان را تقویت می کنند، احتمال تکرار 
این رفتار را افزایش می دهند .از عوامل اجتماعی موثر در این رفتارها 
الگو برداری از همس��الان،همکلاس ها و رسانه های گروهی است . 
الگو برداری از رسانه ها تماشای بعضی از برنا مه های برون مرزی و 
ماهواره ای یا مشاهده شخصیت هایی که از طریق فضا ی مجازی در 
معرض الگو بردا ری قرار می گیرند.جامعه نیز با نوع بر خوردی که 
 با این گونه رفتارها دارد زمینه تقویت یا کاهش این رفتارها را فراهم 
می کند. یعنی اگر جوانان با انجام دادن رفتارهای مغایر با جنسیت 
خود بیشتر مورد توجه و پذیرش دیگران به خصوص همسالان قرار 
گیرند . احتمال تقویت و افزیش این رفتارها بیشتر می شود .  علاوه بر 
رسانه ها برخی از تولید کنندگان و صاحبان حرف در جهت تقویت این 
رفتارها از طریق ارائه محصولات و تولیداتی که باعث ترویج این گونه 
رفتارها می شود و مخاطبان را به این دسته رفتارها ترغیب می کنند . 
آیا می توان گفت ک�ه این گونه رفتاره�ا در جامعه 

فاجعه است؟ 
تغییرات اجتماعی هر گاه از نظر زمانی و مکانی با سرعت و شدت رخ 
بدهند مطمئنا آسیب ها و عوارض را به همراه خواهد داشت؛ یعنی 
وقتی جامعه یک رفتار یا یک شغل یا یک فعالیت ویژه یک جنسیت 
خاص می داند . هر گاه آن ویژگی را از جنس مخالف مشاهده کند 
دچار اغتشاش و عدم تعادل می ش��ود .یعنی فرد دارای رفتارهای 
نامناسب را به عنوان شخصی آسیب دیده اجتماعی و حتی اخلاقی 
قلم داد می کند . جامعه نگران است که این رفتارها از طریق مکانیزم 
الگو برداری به سایر آحاد جامعه س��رایت کند .در این صورت افراد 
دارای رفتارهای طبیعی ممکن است در اقلیت قرار گیرند؛  یعنی جای 
ارزش ها و ضد ارزش ها و جای هنجارها و نا هنجاری ها تغییر کند و 

قبح رفتارهای نامطلوب و ناپسند اجتماعی از بین برود. 
وظیفه افراد جامعه در برخورد با چنین رفتارهایی 

باید چگونه باشد؟
نوع بر خورد با پدیدهای نامطلوب اجتماعی بایستی با تدبیر صورت 
گیرد، زیرا مقابله و سرکوب مستقیم این رفتارها باعث پنهان شدن و 
شدت یافتن آنها به طریق مختلف می شود، بنابراین راه برخورد با این 
کج رفتاری ها تقویت رفتارهای سالم اجتماعی و تشویق رفتارهای 
متناسب با جنس است و در عین حال بی توجهی و تقبیح رفتارهای 
نامتناسب باعث کاهش آنها می شود ، زیرا برخی از کج رفتاری ها با 
هدف جلب توجه صورت می گیرد هر گاه این رفتارها مورد اعتنا و 
توجه واقع نشود به تدریج رنگ می بازد.بعضی از نوجوانان برای ابراز 
وجود و توجه دیگران دست به رفتارهایی می زنند که خود را متفاوت 
از دیگران نشان دهند؛ هرگاه روش های سالم و اجتماع پسند برای 
اظهار وجود جوانان وجود داشته باشد آنها می توانند از این رهگذر 

نیازهای روانی و اجتماعی خود را تا مین کنند. 

گپ و گفت
حاشیه های اصفهان برای زنان امن نیستطاهره جعفری

ساکنان کوی وحشت
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کاهش 20درصدی جرایم و نزاع در اصفهان
در ماه رمضان اتفاق افتاد؛

وقتی که قاچاقچیان دارو با سلامت مردم بازی می کنند

اقتصاد سیاه زیر پوست شهر
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عوامل اجتماعی تقویت امر طلاق 
در جامعه 

 مهم ترین عوام��ل اجتماعی تقوی��ت امر ط��لاق در جامعه را 
می توان چنین برشمرد: 

 1- اعتی��اد مرد ی��ا زن و ب��ه تعبیری اعتی��اد بیش��تر مردان
2- نبودن آموزش های مناس��ب قب��ل از ازدواج 3- توقعات 
 نابج��ای زوجی��ن از یکدیگ��ر4- ازدواج ه��ای سرس��ری و 
بدون برنامه ری��زی و بدون ش��ناخت و مطالع��ه 5- اختلاف 
در مذهب و ای��ده های اجتماع��ی6- عبور از جامعه س��نتی 
به جامعه مدرن7- سس��ت ش��دن بنیان خان��واده 8- عدم 
رعایت اصول اخلاق��ی در محی��ط اجتماعی خان��واده 9- به 
رخ کش��یدن افتخارات توس��ط یک��ی از زوجی��ن 10- وجود 
ماهواره ه��ا و تخریب بنیان خانواده توس��ط آنه��ا 11- جنگ 
نرم دش��منان علیه نظ��ام اجتماع��ی خانواده 12- اش��تغال 
دایم��ی زن در بی��رون از خان��ه و محی��ط زندگ��ی و ع��دم 
 توج��ه معقول ب��ه محی��ط زندگ��ی خانوادگ��ی 13- کاهش 
غیرت های ناموسی در خانواده ها و میان زوجین 14- گسترش 
بی رویه سازمان های حمایت از مطلقین 15- بزهکاری همسر 

و شیوع دایمی این ناهنجار اجتماعی در خانواده ها .

یادداشت
سیدمهدی سلطانی



خبرگزاری رویترز از پاریس گزارش داد شرکت های هواپیما سازی غربی چشم خود 
را به درآمد چند میلیون دلاری از بازار روبه ترقی ایران که از قرنطینه خارج می شود 
دوخته اند. رویترز در ادامه نوشت: برای ایرباس، بوئینگ و دیگر شرکت ها می توانند به 
سودی بالغ بر 20 میلیون دلار از بازار هواپیماهای ایران توجه داشته باشند. براساس 
این گزارش، بسیاری از هواپیماهای ایرانی به پایان عمر خود رسیده اند و ایران یکی از 
بهترین بازارها در صورت رفع تحریم ها خواهد بود. رویترز در ادامه با اشاره به اینکه 
هواپیماهای بوئینگ 787 و ایرباس A350 در لیست فروش این شرکت ها در ایران 

قرار دارد، نوشت: براس��اس تخمین ش��رکت های غربی ایران به عنوان کشوری 80 
میلیونی برای یک دهه آینده به 400 هواپیما مسافربری نیاز دارد. 

این خبرگزاری در ادامه با اشاره به سفر اخیر وزیر راه ایران به فرانسه تاکید می کند که 
شرکت بوئینگ نسبت به دیگر شرکت ها از موقعیت بهتری برخوردار است.  

هشتمین دور رایزنی های هس��ته ای در راس��تای نگارش پیش نویس برنامه جامع 
اقدام مشترک از روز چهارش��نبه 27 خرداد ماه در س��طح معاونان در شهر وین در 

جریان است.

سعید محمدزاده اظهار کرد:  برای تامین ریل موردنیاز با هندی ها یک قرارداد منعقد 
شده که منابع آن از طریق فاینانس تامین می شود.

 وی در پاسخ به این پرس��ش که چه میزان ریل با امضای این قرارداد تامین خواهد 
ش��د، افزود: حجم این قرارداد حدود 150 هزار تن است که البته مساله مهم در این 

قرارداد خط اعتباری است. 
وی با بیان اینکه این خط اعتباری به صورت» فول فاینانس« است، ادامه داد: هندی ها 
برای فروش ریل به ما یک خط اعتباری در نظر گرفته تا ریل )150 هزار تن(  از طریق 

این خط اعتباری تامین شود. او با تاکید بر اینکه این یک اتفاق خوب و مبارکی خواهد 
بود، اظهار کرد:  به این ترتیب ریل استانداردی را وارد کشور می کنیم که به ازای آن 

چیزی پرداخت نمی کنیم.
این در حالی است که رویترز با اشاره به هراس صادر کنندگان هندی از توافق هسته ای 
غرب با ایران به نقل از بانسال یک تاجر هندی نوش��ت: هرگونه توافق هسته ای که 
بر اس��اس آن قدرت های جهانی تحریم ها علیه ایران را لغو کنند، می تواند وی را از 

هستی ساقط کند.

رویترز گزارش داد؛

دورخیز شرکت های هواپیمایی برای ورود به بازار ایران
معاون فنی و زیربنایی راه آهن خبر داد؛

فول فاینانس هندی ها برای فروش ریل به ایران
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اتاق بازرگانی به عنوان پارلمان بخش خصوصی 

پور
ی 

صر
ی م

طف
وظایف متعددی از جمله توسعه و تسهیل شرایط مص

سرمایه گذاری و رشد بخش خصوصی را بر عهده 
دارد که با تغییر دولت و تغییر رویکردها به بخش 
خصوصی نقش ای��ن نهاد نی��ز در اقتصاد ایران 
پررنگ تر شد و موجب شد در سرتاسر کشور برای 
حض��ور در هیات رییس��ه ات��اق های اس��تانی رقابت 
سنگینی ایجاد شود. فلسفه وجودی اتاق همانگونه که 
عنوان شد کمک به بخش خصوصی برای حضور بهتر در 
صحنه اقتصاد است و در اساسنامه اتاق، وظایف آن شرح 
داده شده که از دید برخی کارشناسان اتاق های فعلی از 
اساسنامه خود به انحراف رفته و وظیفه اصلی خود را از 
یاد برده اند و برخی دیگر نیز انتقادات وارده را ناشی از 
دیدگاه دولتی منتقدان و عدم درک صحیح ایش��ان از 
ماهیت پارلمان بخش خصوصی و فلسفه تشکیل اتاق 
می دانند. از همین رو مهندس نصرالله جهانگرد،  مشاور 
فعلی سازمان مناطق آزاد و رییس سابق سازمان صنایع 
اصفهان که از فعالان و افراد با سابقه بخش خصوصی و 
دولتی محسوب می شود در مصاحبه ای اختصاصی با 
اصفهان زیبا دغدغه های خود در رابطه با فعالیت اتاق 

بازرگانی را مطرح کرد و اصفهان زیبا بنابر رسالت رسانه ای 
خود بر ش��فاف ش��دن موضوع، گفت و گویی با دکتر 
گوهریان )دبیرکل اتاق بازرگانی( ترتیب داد و وی در 
مصاحبه ای مفصل جواب انتقادات مطروحه را ش��رح 

داد.

   اتاق، نماینده واقعی بخش خصوصی نیست
جهانگرد معتقد اس��ت ات��اق بازرگانی بر اس��اس رای 
 دارن��دگان ک��د و کارت بازرگانی انتخاب می ش��ود و

نمی توان آن را نماینده واقعی بخش خصوصی قلمداد 
کرد؛ زیرا اعداد و ارقام تعداد دارندگان حق رای در اتاق 
در قیاس با تعداد بنگاه های پروانه دار، تعداد معادن و 
کشاورزان اصلا قابل قیاس نیست. لذا الزامی است که 
موانع موجود بر س��ر راه بخش خصوصی برای حضور 
پررنگ در فعالیت های اتاق برداش��ته ش��ود. از دیگر 
س��و جامعه آماری اتاق نیز جامعه قابل اتکایی نیست 
که دلیل آن کم کاری اتاق در ایجاد یک شبکه آماری 
قدرتمند در بین اعضاست. سیس��تمی که در قیاس با 
بودجه اتاق هزینه قابل توجهی به بار نخواهد آورد، اما 

در تعیین استراتژی ها کاملا راهگشاست.

   سند راهبردی و ابهامات موجود
به گفته جهانگرد، اتاق بازرگانی استان در اولین اقدام 
خود در چند هفته اخیر پیش نویس س��ند راهبردی 
یکساله خود را مدون و بر روی خروجی سایت قرار داد 
که البته پس از چند روز از روی خروجی سایت حذف 
شد. انتقاد اول به این س��ند، نبود تطابق میان اهداف 
سند مذکور با اسناد بالادستی از جمله برنامه پنجم و 
چشم اندازه 1404 است. همچنین مدلی که در تدوین 
سند به کار برده با اصل مدل تفاوت هایی دارد و از نظر 
علمی می توان انتقادات فراوانی به این مدل داش��ت. 
اما شاید جنجال برانگیزترین بخش سند توسعه اتاق 
بازرگانی، تعیین ذی نفعان خدمات و تس��هیلات اتاق 
 است، با بررسی دقیق تر مشخص می شود برخی گروه ها

و افراد در این بخش، اولویت فاحش��ی نسبت به سایر 
اعضای اتاق دارند و در قیاس ب��ا اعضای غیرعضو اتاق 
این تبعیض قابل مقایسه نیس��ت و این با اصل وظیفه 
اتاق که نماینده 83 درصد از اقتصاد کشور است به طور 
کامل در تضاد است. سند در حالی تنظیم شده که چتر 
حمایتی اتاق بازرگانی همچنان سهم کوچکی از بخش 
خصوصی را پوشش می دهد و برای گسترش نفوذ آن 

تدبیری اندیشیده نشده است.

   لزوم بازگشت به شرح وظایف
 مشاور س��ازمان مناطق آزاد کش��ور اعتقاد دارد عدم 
هماهنگی برنامه های اتاق با حاکمیت و اسناد بالادستی 
موجب ش��ده اتاق از وظایف اصلی خود منحرف شود. 
بر اساس اساسنامه کوش��ش اتاق بایستی در راستای 
توسعه صادرات و تشویق تولیدکنندگان به آن باشد اما 
در آمار تجارت استان مشاهده می کنیم عمدتا تراز به 
سمت منفی است و اتاق نتوانسته وظایف خود را انجام 
دهد و مشکلاتی از این دس��ت به وفور در عملکرد اتاق 
مشاهده می شود که علت اصلی آن عدم توجه به وظایف 
اساسنامه ای و نبود دید کارشناسی به مسائل موجود 
است. نبود سیستم هایی همچون ارتباط دو طرفه میان 
بخش خصوصی و هیات رییسه باعث شده بسیاری از 

مشکلات به اتاق منعکس نشود. 
متاس��فانه در گزارش های اتاق، آمارهای قابل اتکایی 
منتشر نمی شود و نقل قول ها نیز کارشناسی نیست، با 
این حال سند منتشر شده، پیش نویس غیرقابل استناد 
است و امیدواریم در تدوین سند اصلی، اتاق دغدغه های 

موجود را لحاظ کند.

   برنامه توسعه فعلی صرفا یکساله است
دکتر گوهریان در جواب انتق��ادات وارده و خصوصا در 
مورد برنامه توسعه اتاق بازرگانی با اشاره به یکساله بودن 
 این برنامه برای به نتیجه رس��اندن تصمیمات دوره های

قبل گفت: برنامه اصلی توسعه فعالیت های اتاق سال 
بعد تنظیم خواهد شد و این سند به منزله برنامه چهار 

ساله نیست. 
وی همچنی��ن در مورد صحب��ت هایی ک��ه در مورد 
نمایندگی اتاق از س��وی اعضای ات��اق و نه کل فعالان 
صنعت مطرح ش��ده افزود: این اتف��اق کاملا طبیعی 
است؛ چرا که اعضای اتاق حق عضویت پرداخت کرده و 
برای عضویت بایستی شرایطی همچون مفاصا حساب 
مالیاتی را نیز داشته باش��ند. این فعال صنعت غذایی 
البته اضافه کرد: ب��ه هر روی هی��چ محدودیتی برای 
عضویت فعالان اقتصادی در اتاق بازرگانی نیست و در 
شرح وظایف اتاق نیز آمده که همه NGO ها و تشکل های 
اقتصادی بخش خصوصی می توانند با رعایت ترتیبات 

قانونی عضو اتاق شوند.

   چارچوب کلی اسناد بالادستی رعایت شده
موضوع عدم تطابق سند توسعه اتاق با اسناد بالادستی 
مهم تری��ن موضوعی بود که از س��وی منتقدان علنی 
ش��ده بود و دبیرکل اتاق در واکنش به ای��ن انتقادات 

گفت: اتاق بازرگانی تشکلی مستقل است و قرار نیست 
طبق م��دل دولت رفت��ار کند. به گفته وی، بس��یاری 
از افرادی ک��ه این انتق��ادات را مطرح ک��رده اند خود 
محدود به تفکر دولتی هس��تند و در سیس��تم بودجه 
و هزینه س��ازی رش��د یافته اند. البته در س��ند مذکور 
چارچوب کلی اسناد بالادس��تی اقتصاد کشور لحاظ 
ش��ده و حتی برخی تصمیماتی که هنوز گرفته نشده 
و در آین��ده اتخاذ می ش��وند نیز در این س��ند لحاظ 
ش��ده که مه��م تری��ن آن حرکت بر مس��یر توس��عه 
گردشگری اس��تان و س��ایر مزیت های آن در برنامه 
مذکور اس��ت. به گفته این عضو اتاق بازرگانی استان 
 اتاق بنا دارد بر خلاف رفتار دولت ها در طی این سال ها،
 زیربنای��ی عملکرده و صرف��ا بودجه ای و هزینه س��از

 عمل نکند. گوهریان در ادام��ه از نبود اعتماد دولت به 
اتاق بازرگانی و بخش خصوصی انتقاد کرد و ثمره این 
اتفاقات را به وجود آمدن فضای انتقاد غیرسازنده علیه 
فعالیت های بخش خصوص��ی ارزیابی کرد. وی گفت: 
برنامه مذکور بر اس��اس پتانس��یل های موجود اتاق و 
بدون چشم داش��ت به کمک های دولتی تنظیم شده 
و از انتقادات فن��ی در این مورد اس��تقبال می کنیم و 
بهتر است برای بهبود نتایج عملکرد بخش خصوصی 
از پرداختن به بحث های بی مورد اجتناب شود. ضمنا 
 مس��یر دموکراس��ی باز اس��ت و منتقدان می توانند در 

دوره های بعد کاندید حضور در هیات رییسه شوند.

   بند جنجالی ذی نفعان اتاق از برنامه حذف شد
به گفته دبیرکل اتاق بازرگانی بند جنجالی ذی نفعان 
اتاق نیز با وجود اینکه ب��ا توجه به فعالیت بدون درآمد 
اعضای هیات رییسه و صرف وقت این افراد، حق طبیعی 
خانواده ه��ای آنها بود، ب��ه دلیل حواش��ی زیادی که 
منتقدان ایجاد کردند و پرهیز از ورود اتاق به بحث های 
جنجالی بی مورد و تمرکز بر فعالیت های اصلی خود، از 
برنامه توسعه اتاق حذف شد. گوهریان در ادامه با اشاره 
به تلاش ه��ای جدی برای بهبود سیس��تم آمارگیری 
صنایع و معادن افزود: این اقدامات در کوتاه مدت میسر 
نیست و در حال پیاه سازی فعالیت های زیر بنایی در 
خصوص ثبت آمارها و خصوصا راه اندازی سیس��تمی 

برای ارزیابی رتبه اعتباری بانک ها هستیم. 
وی در ادامه از اقدامات مهم اتاق در ایجاد انگیزه برای 
حضور ش��رکت های اصفهانی در ب��ورس و فرابورس 
خبر داد و ادامه داد: به زودی جلسه ای با حضور مدیر 
 فرابورس در اصفهان برای افزایش آگاهی شرکت های
 اصفهانی در م��ورد بازار س��رمایه برگزار می ش��ود و

ت��لاش هایی برای تس��هیل حض��ور اصفهان��ی ها در 
فرابورس انجام شده است.

با مشارکت کارشناسان موافق و منتقد، سند توسعه اتاق بازرگانی استان بررسی شد

تلاش مستمر و همه جانبه  برای بالندگی اتاق اصفهان  

افزایش اجاره بها کمتر از تورم

شوک قیمتی در مسکن 
نخواهیم داشت

حامد مظاهریان در خصوص اجاره بها در تابس��تان امس��ال، گفت: 

گزارش هایی که تاکنون از اجاره نامه ها داش��ته ایم، نشان داده که 
افزایش اجاره بها در این مدت کمتر از نرخ تورم بوده است، بنابراین 
نمی توان گفت که افزایش زیادی را در این بخش داشته ایم. وی با بیان 
اینکه قیمت مسکن هم در این مدت کمتر از نرخ تورم افزایش داشته، 
افزود: برآورد ما این است که اجاره بها به رقمی بالاتر از تورم نمی رسد 
و با همین نرخ های کنونی تا پایان سال ادامه پیدا می کند و احتمال 

افزایش قیمت را در این بخش نداریم. معاون وزیر راه و شهرسازی در 
خصوص تغییر قیمت خرید و فروش در نیمه دوم سال، اظهار داشت: 
بعید است که در نیمه دوم سال هم شوک قیمتی را در بازار مسکن 
داشته باشیم؛ چراکه بازار به اندازه کافی اشباع شده است. مظاهریان 
با اشاره به تاثیر عوامل سیاسی بر قیمت مسکن، گفت: تاثیر عوامل 
سیاسی بر روی مسکن، مدل پیچیده ای است که باید بررسی های 

بیشتری بر آن انجام گیرد و نمی توان با استناد به قیمت ها در نیمه 
اول در مورد آن اظهار نظر ک��رد. مظاهریان با اش��اره به اینکه باید 
دیگر بازارهای مالی هم تحلیل شود، گفت: ورود سرمایه های بخش 
خصوصی به دیگر بازارهای مالی و تاثیر این بازارها بر روی بازار مسکن، 
مدلی است که باید مورد بررسی قرار گیرد، اما در مجموع برای امسال 

پیش بینی شوک قیمتی در بخش مسکن نداریم.

آیا زن و شوهری که حقوق خود را به طور مشترک در امور منزل 
مصرف می کنند، می توانند سال خمسی مشترک داشته باشند؟  

حضرت آیت الله خامنه ای: هریک از آنان س�ال خمسی 
مستقلی به حساب درآمد خودش دارد و واجب است، هر 
کدام خمس باقی مانده حقوق و درآمد سالانه خود را در 

پایان سال خمسی بپردازد.

 زیان های رباخواری و گسترش آن 
در اضمحلال و کاهش اقتصاد مقاومتی  
 مهم ترین زیان های رباخ��واری و گس��ترش آن در کاهش اقتصاد 

مقاومتی را می توان چنین بر شمرد: 
1- گسترش ثروت اندوزی و استثمارگری و افُول اقتصاد مقاومتی

 2- تروی��ج انحصار طلبی در به��ره وری های اقتص��ادی و دوری از 
اقتصاد مقاومتی 

3- گسترش تبعیض های ناروا و غیر معقول که زمینه را برای تقویت 
اقتصاد مقاومتی از بین می برد.

 4- رواج خیانت گری اقتصادی در جامعه و سستی گام های ملی در 
حرکت به سوی اقتصاد مقاومتی

 5- گسترش مفاسد اقتصادی در جامعه که زیانی جدی در عمل به 
قوانین اسلامی جهت تحقق اقتصاد مقاومتی می باشد. 

6- از بین رفتن توان و قدرت فعالان اقتصادی و زمینه های فعالیت در 
عرصه و در نتیجه دوری از اقتصاد مقاومتی و تقویت آن 

شهرک صنعتی تعطیل نداریم
تخفیف برای توسعه شهرک ها

معاون برنامه ری��زی و امور اقتصادی س��ازمان صنایع کوچک 
و ش��هرک های صنعتی با بیان این که اصولا ش��هرک صنعتی 
تعطیل نداریم، از در نظر گرفتن تخفیف و تس��هیلات مناسب 

برای توسعه شهرک های صنعتی در مناطق محروم خبر داد.
فرشاد مقیمی با بیان این که ش��هرک های صنعتی محدوده ای 
صنعتی اس��ت که تعدادی صنعتگ��ر در آن در ح��ال فعالیت 
هس��تند، اظهار کرد: ش��هرک زمانی تعطیل می شود که تمام 
واحد های حاضر در آن تعطیل ش��ده باش��د که در حال حاضر 

چنین شهرکی نداریم. 
وی با اشاره به 754 شهرک و ناحیه صنعتی فعال در کشور ادامه 
داد: از این تعداد 159 مورد در مرحله ای است که سرمایه گذار 
در آن در حال فعالیت بوده و هنوز به مرحله  بهره برداری نرسیده 
اس��ت. به گفته مع��اون برنامه ریزی و امور اقتصادی س��ازمان 
صنایع کوچک و شهرک های صنعتی این نواحی صنعتی بیشتر 
در مناطق کمتر توس��عه یافته ایجاد ش��ده اند، ام��ا به هرحال 
نمی توانیم مسائل اقتصادیمان را در چند نقطه صنعتی کشور 
متمرکز کنیم. وی گفت: بحث ما فقط اقتصادی نیست و توسعه 

مناطق هم برایمان مهم است.

برای نخستین بار در 4 سال گذشته؛
ذخایر نفت ایران نزولی شد

اوپک در جدیدترین برآورد خود از می��زان ذخایر نفتی جهان 
اعلام کرد: ایران در سال 2014 برای نخس��تین بار طی چهار 
سال گذشته با کاهش حجم ذخایر نفتی خود مواجه شده است. 
ذخایر اثبات ش��ده نفت خام ایران که در س��ال 2013 بالغ بر 
157.8 میلیارد بشکه بوده در سال 2014 بالغ بر 270 میلیون 
بش��که کاهش یافته و به 157.53 میلیارد دلار بش��که رسیده 
است. کاهش 0.2 درصدی ذخایر نفتی ایران طی سال 2014 
در حالی است که از س��ال 2010 حجم ذخایر اثبات شده نفت 
ایران روندی صعودی را طی می کرده اس��ت. ذخایر نفت ایران 
از 151.17 میلیارد بشکه در سال 2010 به 154.58 میلیارد 
بشکه در س��ال 2011، 157.3 میلیارد بشکه در سال 2012، 
و 157.8 میلیارد بش��که در س��ال 2013 افزایش یافته بود. بر 
اساس این گزارش ایران سومین دارنده بزرگ ذخایر اثبات شده 
نفت خام در جهان طی سال 2014 شناخته شده است. ونزوئلا 
با ذخایر 299.9 میلیارد بش��که ای در رتبه نخست و عربستان 

با 266.5 میلیارد بشکه در رتبه دوم از این نظر قرار گرفته اند.

پیشنهاد نفتی ایران به قزاقستان
ایران به زودی پیش��نهاد جدی��دی به قزاقس��تان به منظور از 
سرگیری سوآپ و ترانزیت نفت و محصولات نفتی با استفاده از 
ظرفیت پایانه های آکتائو و نکا بین دو کشور در دریای خزر ارائه 
می کند. هر چند مسوولان صنعت نفت شرط از سرگیری سوآپ 
نفت خام و فرآورده های نفتی ایران را منوط به توافق هسته ای 
با گروه 1+5 می دانند، اما ایران قصد دارد پیشنهاد جدیدی به 
قزاقستان به منظور از سرگیری س��وآپ و ترانزیت نفت خام و 
فرآورده های نفتی ارائه کند. در ش��رایط فعلی پایانه های نفتی 
نکا در ایران و بندر تجاری آکتائو در قزاقس��تان از زیرساخت ها 
و ظرفیت های عملیاتی لازم به منظور از توس��عه تجارت نفتی 
بین این دو کشور همس��ایه در دریای خزر برخوردار هستند و  
به زودی ظرفیت های این پایانه نفتی در نمایشگاهی در آکتائو 

قزاقستان معرفی و تشریح خواهد شد.

احکام
گروه اقتصاد

مدیرکل دفتر ترانزیت و پایانه های مرزی سازمان 
راهداری و حمل ونقل جاده ای گفت: طی سه ماهه 
نخست سال جاری، بیش از سه میلیون و 374 هزار 
تن کالا از 32 مرز فعال زمینی و آبی کشور ترانزیت 
شد که نسبت به مدت مشابه س��ال گذشته، 1.2 
درصد افزایش یافته است. محمدجواد عطرچیان 
افزود: طبق برنامه ریزی های سازمان حمل و نقل 
جاده ای در زمینه توسعه و بهبود زیرساخت های 
حمل و نقل و تقویت کریدورهای و تعامل با بخش 
خصوصی در حوزه حمل و نقل بین المللی در این 
مدت از مجموع کالاهای ترانزیت شده، یک میلیون 
و 738 هزار تن را م��واد نفتی و یک میلیون و 635 
هزار تن را مواد غیرنفتی تش��کیل دادند که عمده 
ترین آن مواد س��وختی، انواع ترکیبات شیمیایی، 

انواع پنبه، لوازم خانگی و مواد غذایی بوده است.

وزیر امور اقتصادی و دارایی این هفته برای پاسخ به 
سوال 13 نماینده مجلس به کمیسیون اقتصادی 
مجل��س خواهد رفت. بر اس��اس دس��تور کار این 
هفته کمیسیون های مجلس، کمیسیون اقتصادی 
میزبان علی طیب نیا برای پاسخگویی به سوالات 
نمایندگان اس��ت. سه ش��نبه هفته جاری طیب 
نیا در این کمیس��یون حضور خواه��د یافت تا به 
سوالات آقایان سیدالکریم هاشمی، ابوالقاسم جراره، 
محمد دهقان، ضرغام صادقی، منصور حقیقت پور، 
مصطفی افضلی فرد، علی کاییدی، محمد دامادی 
، غلامرضا اس��داللهی، نوذر ش��فیعی، سید سعید 
زمانیان، ابوذر ندیمی و یونس اس��دی پاسخ دهد. 
پیش از این هاشمی از عدم پرداخت تسهیلات به 
کش��اورزان حوادث غیر مترقبه و استمهال نشدن 

بدهی آنها به بانک ها گلایه کرده بود.

سیدحسن هفده تن با اش��اره به اینکه در راستای 
صیانت از نی��روی کار و همزمان با رش��د اقتصاد و 
اشتغال کشور، روانس��ازی روابط کار بین کارگر و 
کارفرما علاوه بر اعتمادس��ازی، در دستورکار قرار 
گرفته است، اظهار داشت: این امر موجب افزایش 
تعامل بین دولت و شرکای اجتماعی خواهد شد. 
وی در پاسخ به این سوال که ایمنی در کارگاه ها یکی 
از مهم ترین شعارهای معاونت روابط کار در ماه های 
اخیر بوده و در این زمینه چه اقداماتی صورت گرفته، 
تاکید کرد: یکی از این اقدامات در تعامل با شرکای 
اجتماعی، پیگیری مدل خودبازرسی در کارگاه ها 
برای افزایش ایمنی محیط کار بود که در این باره از 
ظرفیت های قانونی قانون کار استفاده کرده ایم. وی 
گفت: این امر درنهایت منجر به افزایش بهره وری و 

انگیزه نیروی کار در مشاغل مختلف می شود.

علی طیب نیا طی سخنانی در جلسه طرح مسائل 
و مشکلات مربوط به صنعت بیمه در محل وزارت 
اقتصاد اظهارداشت: سیاست های اصل 44 قانون 
اساسی فضای مناس��بی را برای توس��عه و ارتقای 
کارآیی صنعت بیمه کشور از طریق خصوصی سازی 
آن فراهم آورده است. وزیر امور اقتصادی و دارایی با 
بیان اینکه دولت اعتقاد جدی به توسعه صنعت بیمه 
از طریق مشارکت فعال بخش خصوصی دارد، افزود: 
در همین راستا، دولت خود را ملزم به تهیه شرایط و 
لوازم این توسعه می داند. خوشبختانه امروز جایگاه 
صنعت بیمه به خوبی در کش��ور تثبیت شده است 
که این امر را می توان از توجه جدی برنامه شش��م 
توسعه به این صنعت دریافت و در حال حاضر تیمی 
در سازمان مدیریت و برنامه ریزی در حال کار روی 

این موضوع است.

صن��دوق بین المللی پ��ول و آمریکا از س��ران 
اروپایی خواس��تند تا با ارائه فرصت بیش��تر به 
یونان برای بازپرداخت بدهی های این کش��ور 
به اروپا موافقت کنن��د و از این طریق از خروج 
یونان از حوزه ی��ورو و اتحادیه اروپا جلوگیری 
کنند.  در حال حاضر یونان طرحی را به اتحادیه 
اروپا ارائه ک��رده که طی آن ب��ا افزایش میزان 
مالیات و همچنی��ن کاهش هزین��ه های این 
کشور، قصد دارد تا اروپا را به توافق با این کشور 
و ارائه مهلت برای بازپرداخ��ت وام های خود 
متقاعد سازد. کریس��تین لاگارد طی روزهای 
گذش��ته تاکید کرده که یونان در حال حاضر 
 با بحران ج��دی اقتصادی دس��ت و پنجه نرم

 می کند و این مس��اله باید در مورد این کشور 
مد نظر قرار گیرد. 

ترانزیت بیش از 3 میلیون 
تن کالا از مرزهای کشور

طیب   نیا  به کمیسیون 
اقتصادی مجلس می رود

مدل جدید بازرسی  کار
 در کارگاه ها

 درخواست طیب  نیا
  از مدیران بیمه 

درخواست آمریکا برای 
دادن فرصت بیشتر به یونان

اقتصاد مقاومتی
سید مهدی سلطانی

سبد خبر

رهبران کشورهای گروه بریکس در نشست خود در روسیه 
با ابراز نگرانی نس��بت به اقتصاد جهان��ی تصمیم گرفتند 
جبهه ای واحد در این زمینه تشکیل دهند. آنها همچنین 
در نهای��ت دو مورد از ب��زرگ ترین ابتکارات ای��ن گروه را 

محقق کردند.
 در نشس��ت گروه بریکس در شهر اوفای روس��یه که روز 
پنجشنبه برگزار شد، رهبران کش��ورهای برزیل، روسیه، 
هند، چین و آفریقای جنوبی اعلام کردند یک بانک جدید 
توسعه با سرمایه اولیه 50 میلیارد دلار )45 میلیارد یورو( 

 تشکیل می دهند که از س��ال آینده تامین مالی پروژه های
مختل��ف را آغ��از خواهد ک��رد. ولادیمیر پوتی��ن، رییس 
جمهوری روس��یه گفت: وی این بانک را که بانک توسعه 
جدید نام گرفته، جایگزینی برای موسسات مالی بین المللی 
نظیر بانک جهانی و صندوق بین المللی پول می داند که هر 
دو تحت سلطه و نفوذ دولت آمریکا قرار دارند. دومین اقدام 
گروه بریکس برای مقابله با سیستم مالی تحت سلطه غرب 
ایجاد یک صندوق ذخایر ارزش به ارزش 100 میلیارد دلار 

بود که آن هم روز پنجشنبه اعلام شد.

علی طیب نیا که در جم��ع راهپیمایان روز قدس در اصفهان 
حضور یافته ب��ود در جمع خبرن��گاران گفت: م��ردم ایران 
اسلامی همواره به شکل پرشکوه در روز جهانی قدس شرکت 
کرده اند و امس��ال نیز با حضور در این مراس��م ، همبستگی 
همیش��گی خود را با ملت مظلوم فلس��طین نشان می دهند 
و پیام ای��ن راهپیمایی ، وحدت و ایس��تادگی در برابر ظلم و 

ستم خواهد بود. 
وی اف��زود: امیدواریم با این همبس��تگی ک��ه در ملت های 
اسلامی وجود دارد زمینه غلبه حق بر باطل فراهم شود طیب 

نیا  در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه لغو تحریم ها چه میزان در 
شرایط فعلی اقتصاد ایران تاثیر دارد عنوان کرد: لغو تحریم ها 
می تواند شرایط بسیار مناسب تری را برای بهبود اقتصادی ما 
فراهم کند تا ما بتوانیم اصلاح��ات خود را در زمینه وضعیت 
اقتصادی کش��ور انجام دهیم. طیب نیا ادامه داد: پس از لغو 
تحریم ها نیزمس��یر اقتصاد مقاومتی را ادام��ه خواهیم داد و 
موجب می شود  آس��یب پذیری ها و ضعف های خود را که در 
نظام اقتصادی کشور وجود دارد به صورت راحت تر و با هزینه 

کمتری اصلاح کنیم.

مسیر اقتصاد مقاومتی را پس از لغو تحریم ها نیز ادامه خواهیم داد راه اندازی یک بانک و یک صندوق ذخیره ارزش
طیب نیا در جمع راهپیمایان روز قدس:تصمیمات جدید در اجلاس بریکس



ویژه برنامه ش��ب های آسمانی در راس��تای ارتقای فرهنگ 
حیات��ی و معرفت قرآنی روز یکش��نبه 21 تیرماه از س��اعت 
21:30 در محل پل سرهنگ، خیابان معراج، کوی امامزاده، 
مدرس��ه ش��هید غرضی برگزار می ش��ود. چون قرآن روش 
درست زیس��تن را به انس��ان می  آموزد و برنامه  ای را که در 
برگیرنده تمام ابعاد زندگی انس��ان و تضمین کننده سعادت 
فردی و اجتماعی و دنیوی و اخروی اوست، ارائه می  دهد، به 

میزانی که انسان آموزه ها و دستورهای قرآن را در زندگی به 
کار بندد، موفقیت کس��ب خواهد کرد، اما هر اندازه از قرآن 
فاصله بگیرد، دچار خسارت می شود. زندگی قرآنی بر اساس 
رعایت مقررات و عدالت و احس��ان و صفا و صمیمیت است و 
مردمی که این گونه زندگی کنن��د، دارای اطمینان خاطر و 
آسایش بوده و س��عادت ابدی و جاودانه را در آغوش خواهند 
گرفت.این ویژه برنامه با هدف ترویج و توسعه فرهنگ قرآن و 

ارتقای معرفت قرآنی در جامعه، شب های ماه مبارک رمضان 
در مراکز فرهنگی برگزار می شود. قرائت قرآن توسط قاریان 
برجسته کش��وری، هم خوانی قرآن، خطابه خوانی کودکان، 
اجرای گروه تواشیح و گروه س��رود، اجرای مسابقه از جمله 
برنامه های ش��ب های آس��مانی اس��ت. این ویژه برنامه روز 
یکشنبه 21 تیرماه به همت فرهنگسرای استاد همایی ساعت 

21:30 در مدرسه شهید غرضی برگزار می شود. 

جواد لاریجانی، دبیر س�تاد حقوق بشر 
قوه قضاییه :امروز جمهوری اسلامی با معیار 
دموکراسی به عنوان دموکراتیک ترین حکومت 
منطقه تبدیل شده اس��ت. حقوق مدنی این 
کش��ور بس��یار اثرگذار بوده و دارای ظرفیت 
بالایی است و دشمن می خواهد ماهیت مدنی 
و دموکراتیک ملت ایران را دچار خدشه کند 
تا مردم سالاری نظام زیر سوال برود.انتخابات 
خبرگان رهبری و مجلس شورای اسلامی  2 
انتخابات بسیار مهم اس��ت.این تجربه بزرگ 
ایران طی 36 س��ال گذش��ته نظام مدیریتی 
سالمی راتحویل جامعه اسلامی داده که نظام 

مردم سالاری و دموکراتیک از آن جمله است.

محمد مهدی سیار، ش�اعر : متاسفانه در 
سال های اخیر به جای اینکه حمایت ها از حوزه 
شعر بیشتر شود،  اتفاقاتی می افتد که چندان 
مبارک نیس��ت.برای نمونه چندی است که 
موضوع حذف شعر از جایزه کتاب جمهوری 
اس��لامی مطرح می ش��ود  و بهانه آن نیز این 
است که کتاب های شعر در جشنواره شعر فجر 
داوری می شوند .نباید این افتخار از شعر و شعرا 
دریغ شود که بتوانند برگزیده یا تقدیری جایزه 
کتاب نیز باشند. اینکه همه بخش های علمی، 
فرهنگی و هنری در جایزه کتاب سال جایگاهی 
داشته باشند، اما از سال آینده بخش شعر این 

جایگاه را نداشته باشد،  مطلوب نیست. 

 انتظام�ی، مع�اون مطبوعاتی ارش�اد :  
رس��انه ها نبای��د تح��ت تاثیر اولوی��ت های 
 برساخته صهیونیست قرار گیرند، بلکه باید با 
دشمن شناسی و تحلیل دقیق، اولویت ها را به 

درستی مشخص و بازنمایی کنند.
اشتراکات فراوان فرق اس��لامی وجود دارد و 
رس��انه ها باید با پرداختن به این اشتراکات 
 ب��ه روش��نگری پرداخت��ه و مان��ع از تغییر 

اولویت های اصلی جهان اسلام شوند.
امروزه جهان اسلام در یک جنگ رسانه ای از 
یک سو با جریان استیلاجو و سلطه طلب غرب 
و از سوی دیگر با جریان های انحرافی و تندرو 

مقابله می کند.

عباس آخوندی وزیر راه و شهرس�ازی : 
در 3٥ سال گذشته استراتژي مشخصي براي 
پایه گذاري نظام پایدار مال��ي در ایران وجود 
نداشته است.  سهم وام در تامین مالي مسکن 
که فشار زیادي به اقتصاد خانوارهاي متوسط و 
خصوصا کم درآمد وارد کرده است، خانوارهاي 
کم درآمد و متوسط براي خانه دار شدن امکان 
برنامه ریزي از طریق نظام تامین مالي ندارند. 
همچنین نسبت تس��هیلات رهني به تولید 
ناخالص داخلي در اتحادی��ه اروپا ٥2 درصد و 
در ایران ۴ درصد اس��ت. به تدریج اگر شرایط 
اقتصادي کشور بهتر ش��ود ما حتما  پیشنهاد 

افزایش سقف وام مسکن را خواهیم داد.

آشنایی با کتاب » بیست ستون«
»بیست ستون«20 نکته از کس��ب حلال در زندگی امروز و از 
مجموعه  کتاب های ریحان)٥( اس��ت که با نویسندگی هاجر 
صفائیه زمس��تان 93 چاپ و منتش��ر شده اس��ت.این کتاب 
۴0 صفحه ای که به صورت مصور اس��ت، به گفته آزاده ربیعی، 
کارشناس ادبی واحد انتش��ارات س��ازمان فرهنگی تفریحی 
شهرداری اصفهان دراین کتاب با 20داستان که نکاتی از کسب 
حلال در زندگی امروز است، آشنا می شویم. گزیده ای از کتاب: 
نیم نگاهی به داخل اتاق انداخت، مس��وول مالی تنها بود. چند 
قدمی برگش��ت عقب به انتهای راهرو نگاه کرد، کس��ی نبود با 
خودش فکر کرد اگر درباره من فکرهای بد کنند، چی؟ اگر فکر 
نکنند بقیه ساعت های کاری را هم همین طور گذرانده ام چی؟

توی ای��ن فکرها ب��ود که یاد حرف های دیش��ب زن��ش افتاد: 
می ترس��م این مریضی های بچه، به خاطر پولمان باشه، نکنه 

مالمون حلال نیست که اینقدر بچه مریض می شه.
وارد اتاق شد، سلام کرد و نشست. مس��وول کارگزینی جواب 
س��والش را داد. برگه زیر دس��تش را امضا ک��رد و لای پرونده 

گذاشت.
-احوال شما؟ از این طرفا، یاد ما کردین؟

آب دهان��ش را ق��ورت داد و گف��ت: می خواس��تم مطلبی رو 
خدمتتون بگم، می خواس��تم بگم از شصت ساعت اضافه کاری 
این ماه برای من ده س��اعت کمتر بزنین، بعضی وقتا توی اتاق 
که هستیم دورهم حرف های غیرکاری هم می زنیم، می ترسم 

حقوقم اشکال داشته باشه.
مسوول مالی لبخند زد. دستش 
را گذاشت روی چشمش و گفت: 

به چشم.
علاقه مندان جهت تهیه این کتاب 
می توانند به فروش��گاه انتشارات 
س��ازمان فرهنگ��ی تفریح��ی 
ش��هرداری واق��ع در کتابخان��ه 
مرکزی، جنب س��الن اجتماعات 
مراجع��ه کنن��د و ی��ا با ش��ماره 

32231086 تماس بگیرند.

به منظور کنترل دیابت ؛

تشخیص بیماری های چشمی 
با کمک گوشی هوشمند

محققان مکزیکی موفق به س��اخت نرم افزاری شده اند که با کمک 
آن می توان بیماری های چش��می  راکه در اثر دیابت بروز می کند  
تشخیص داد. بسیاری از بیماری ها در صورتی که به موقع تشخیص 
داده شوند، قابل درمان هستند اما مشکل از جایی آغاز می شود که 
بیمار متوجه بیماری خود نشده و زمانی به پزشک مراجعه می کند که 
بیماری پیشرفت قابل توجهی کرده است.اکنون محققان با استفاده 
از اسمارت فون ها قادر به شناسایی بیماری هایی هستند که چشمان 
مبتلا به بیماری های دیابت را تحت تاثیر قرار می دهد. پزش��کان با 
استفاده از این روش به سرعت و بدون انجام آزمایش های پیشرفته 
قادر به تشخیص بیماری های چشمی این بیماران هستند.محققان 
مکزیکی موفق به ساخت نرم افزاری شده اند که از دوربین های تلفن 
همراه برای تشخیص اختلالات یا مشکلات چشمی استفاده می کند. 
این نرم افزار قادر به تشخیص هر گونه اختلالی در شبکیه چشم است.

دکت��ر Juan Carlos Altamirano Vallejo سرپرس��ت این 
پروژه می گوید: »این سیستم تنها برای پزشکان عمومی و در مراحل 
اولیه تشخیص بیماری مناس��ب اس��ت. از این روش می توان برای 
تشخیص ابتدایی بیماری های چشمی مانند بیماری هایی که در اثر 
 ابتلا به دیابت بروز می کنند، بهره برد. البته باید گفت که این نرم افزار 
نمی تواند جایگزین پزشکان یا متخصصان چشمی باشد.«پزشکان 
 عمومی با اس��تفاده از این نرم افزار قادر خواهند ب��ود تا مبتلایان به 
بیماری های چشمی را در کوتاه ترین زمان شناسایی کنند. استفاده از 
این نرم افزار علاوه بر تشخیص سریع تر بیماری های چشمی، کاهش 
هزینه های بیماران را نیز به دنبال دارد تا به تشخیص بیماری خود با 

استفاده از این روش تشویق شوند.

تاثیر گرمای هوا بر خلق وخو
تاثیر گرمای هوا بر خلق وخوی انسان ها بسته به شرایط درونی و 
محیطی، خلق و خویی خوب یا بد پیدا می کند که می تواند منجر 

به رفتارهای مثبت یا منفی و پرخاشگرایانه در آنها شود.
گرچه نمی توان تمام خصوصیات روان شناختی مردم را به آب و 
هوا نس��بت داد، اما نمی توان منکر تاثیر شگرف آب وهوا بر رفتار 
مردم شد؛ بویژه تاثیر گرما بر روح و روان تاکنون کمتر مورد توجه 
قرار گرفته است.تحقیقات بین المللی نشان داده که دمای بالای 
هوا نه تنها بر بدن تاثیر می گذارد بلکه بر روان نیز تاثیرگذار است. 
مطالعات نشان می دهد که گرما موجب می شود افراد تمرکز خود 

را از دست داده و زودتر از دیگر مواقع، خسته و پرخاشگر شوند.
البته چند درجه دمای بالاتر به شرط نوشیدن کافی آب و پوشیدن 
لباس های مناسب، چندان تاثیری روی خلق وخو نخواهند داشت.

   آیا گرما تاثیر مثبتی هم روی خلق و خو دارد؟
پیشتر، تحقیقات نشان داده که دمای بالای هوا می تواند تاثیرات 
مثبت نیز داشته باشد.براساس این تحقیقات، گرما احساس ترس، 
 ش��ک و تردید را کاهش داده و موجب افزایش خوش بینی افراد 
می شود.عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی تهران در این باره 
می گوید: گرما و بهتر است بگوییم نور آفتاب، تاثیر مثبتی در بهبود 

خلق وخوی افراد دارد.

   گرما به تنهایی تاثیری روی رفتار ندارد
این روانشناس می گوید: هرچند محروم بودن از نور آفتاب موجب 
افسردگی می شود، اما از س��وی دیگر، گرمای شدید نیز موجب 
تغییرات بیوشیمی منفی در بدن خواهد شد.اصغرنژاد می افزاید: 
گرما به تنهایی تاثیری روی عملکرد روحی و روانی افراد ندارد بلکه 
اثر تجمعی مجموعه ای از عوامل مانند خسته بودن، منتظر ماندن 
در ترافیک، گرسنگی و مشکلات اداری موجب بروز واکنش های 

تند، عصبی و پرخاشگرانه در فرد می شود.

   چگون�ه از ب�روز رفتاره�ای تهاجمی ناش�ی از گرما 
جلوگیری کنیم؟

عضو هیات علمی دانش��گاه علوم پزش��کی ایران می گوید: برای 
پیشگیری از بروز رفتارهای پرخاشگرایانه ناشی از گرما باید نسبت 
به جسم و ذهن خود و لحظه ای که بر ما حاکم است، هشیار باشیم.

اصغرنژاد می افزاید: یکی از توصیه ها در گرما این است که باید آب 
زیاد نوش��ید اما با توجه به ماه مبارک رمضان، اکنون می توان از 
اقدامات دیگر مانند استفاده از کلاه و سایه بان استفاده کرد و تلاش 
کنیم که کمتر در معرض نور خورشید قرار بگیریم.وی تصریح می 
کند: استرس، موسیقی متن زندگی انسان هاست؛ بنابراین باید آنها 
را کنترل کنیم.اصغرنژاد به مردم توصیه می کند، برای پیشگیری 
از پیامدهای منفی روحی و روانی ناش��ی از گرما، هنگام نشستن، 
عضلات بدن را ش��ل کرده و آنها در حالت اس��تراحت قرار دهند؛ 
همچنین تنفس عمیق می تواند به ایجاد حس آرامش کمک کند.

عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی ایران خاطرنشان می کند: 
بهتر است مردم در همه موقعیت ها بویژه در گرما به سراغ خاطرات 

منفی، آزاردهنده و برانگیزاننده نروند و به آنها نپردازند.

خصوصیات رفتاری افراد محبوب
اینکه در کاری که انجام می دهید مهارت داشته باشید مهم است، اما 
این مساله که توسط همکاران، دوستان، کارمندان و دیگر افراد فرد 
محبوبی به نظر برسید نیز به همان اندازه اهمیت دارد. بدون در نظر 
گرفتن خصوصیت محبوب بودن، افراد کمتری حاضر به همکاری با 

شما می شوند.

   فاکتورهای مورد نیاز را داشته باشید 
منظور ما داشتن خصوصیاتی نظیر قابل اعتماد بودن، باور پذیری و 
محبوبیت است. هر زمان که بخواهیم کاری انجام دهیم همیشه به 

دنبال فردی هستیم که این خصوصیات را داشته باشد.

   حس یکدلی داشته باشید 
یک دلی به این معنا نیست که باید با نظر همه افراد هم عقیده باشید. 
می توانید سیاست مدارانه بر سر این موضوع که تفاهم ندارید به توافق 

برسید. به عقیده دیگران احترام بگذارید و  نقاط مشترک را بیابید.

   قابل اتکا باشید 
در مسائل کاری دیگران باید این اطمینان یابند که می توانند به شما 
اتکا کنند،چون در این حالت می توانیدکار را به نحو احسن پیش ببرید.

   حقیقت را بگویید
 این کار به نظر ساده می رسد، اما تا زمانی که کاری را به موقع تحویل 
ندهید! همه ارتباطات نیاز به صداقت دارند ام��ا حرفه ای گردی در 
تمامیت شما نهفته است. همیش��ه بهترین قضاوت خود را در برابر 

افرادی که با آنها در ارتباط هستید به کار گیرید.

   سوال بپرسید 
کنجکاوی خود را در برابر دیگران نشان دهید. سوال های با پایان باز 
بپرسید که با این عبارت شروع می شود “ به من در باره این موضوع بگو 
که...”  سپس به حرف آنها گوش کنیدتا مطالب مهمی  به دست آورید.

   ذهن باز داشته باشید 
زمانی که دیگران را تند و تیز قضاوت می کنید، موج های منفی را به 
زندگی خود دعوت می کنید. به عقیده و نظر دیگران احترام بگذارید 

قبل از اینکه آنها را به خاطر تصورات از پیش پنداشته رد کنید.

   اشتیاق نشان دهید 
زبان بدن شما بس��یار بلندتر از کلمات شما انتقال می یابد. بعضی از 
حالت های بدن همانند زمانی که دستان خود را در جیب می گذارید، 
می تواند نشان دهنده عدم اشتیاق شما باش��د. زمانی که با دیگران 

صحبت می کنید این کار را با روی گشاده انجام دهید.

   تاثیر اول  خوبی داشته باشید
 اولین قضاوت افراد نسبت به شما در زمانی است که اولین ملاقات را با 
آنها دارید. افراد محبوب تاثیر ابتدایی تاثیرگذار دارند و رفتار خرفه ای 

نشان می دهند. نحوه لباس پوشیدن شما هم مهم است. 

خبر کافه کتاب

برگزاری محفل انس با قرآن در محله معراج اصفهان 

دموکراتیک ترین  
حکومت  منطقه  هستیم

انتقاد نسبت به حذف 
شعر از جایزه کتاب سال 

 در یک جنگ
 رسانه ای هستیم 

شرایط بهتر شود وام 
مسکن افزایش می یابد 

عکس روز
ایسنا

آب انبار حاج میرزا /  ورزنه

به مناسبت روز عفاف و حجاب، مسابقه کتابخوانی 
با محوریت “حجاب و س��لامت روان” از س��وی 
مرکز فرهنگی اجتماعی بانوان  برگزار می شود. 
 طراحی  سوالات این مس��ابقه برگرفته از کتا ب 
حجاب و س��لامت روان، نوش��ته عباس رجبی 
است.  این کتاب در 208 صفحه در قالب پنج فصل 
ش��امل تاریخچه حجاب، فطری بودن حجاب، 
سلامت روان و  اضطراب، انجام تحقیقات میدانی 
در بحث حجاب گردآوری ش��ده ک��ه به عنوان 
منبع مس��ابقه در نظر گرفته ش��ده است. بانوان 
 علاقه مند برای دریافت س��والات این مس��ابقه 
می توانند به مرک��ز فرهنگی اجتماع��ی  بانوان 
واق��ع در فلکه ش��هدا، خیابان فروغ��ی مراجعه 

 کنند. همچنی��ن بان��وان برای تهی��ه این کتاب 
می توانند به فرهنگسرای محل خود مراجعه و یا 
 از فروشگاه ها کتاب را تهیه کرده و پاسخنامه های 
خود را تا 22 مردادماه سال جاری به مرکز بانوان 
تحویل دهند. علاقه مندان می توانند با مراجعه 
http://www.  به س��ایت راه بهشت به نش��انی

rahebehesht.org  نی��ز فایل کتاب   ”حجاب 
و نقش س��لامت روان” را در قال��ب الکترونیکی 
دریافت کنند وبه منظور کسب اطلاعات بیشتر 
می توانند  با شماره 33382030 تماس حاصل 
کنند. گفتنی است به مناسبت قیام خونین مسجد 
گوهرشاد مشهد علیه کشف حجاب )131۴ش( ، 
21 تیرماه روز عفاف وحجاب نامگذاری شده است. 

اولین مقص��د اتوبوس پیش��گیری از اعتیاد 
منطق��ه زینبی��ه اصفه��ان بوده ک��ه دیروز 
 ش��نبه 20 تیرماه در این محل��ه به گردش

 در آمده است.
ای��ن اتوبوس ب��ا هم��کاری مدیری��ت امور 
اجتماع��ی س��ازمان فرهنگ��ی تفریح��ی 
ش��هرداری اصفهان، س��ازمان بهزیس��تی، 
ش��رکت اتوبوس��رانی و س��تاد مب��ارزه ب��ا 

موادمخدر راه اندازی شده است.
اتوبوس پیشگیری از اعتیاد با هدف اطلاع رسانی، 
آگاه سازی و حساس سازی خانواده ها درخصوص 
عوارض و اثرات منفی اعتیاد بر ف��رد، خانواده و 
 جامعه در محل��ه های اصفهان ب��ه گردش در 

می آید.اولی��ن مقصد اتوبوس پیش��گیری 
از اعتیاد محله زینبیه اصفهان اس��ت که از 
ساعت 8 صبح وارد این محله شده و با حرکت 
در این محله اطلاع رسانی می کند و اطراف 
حرم زینبیه مستقر می شود تا برنامه ها را به 

اجرا در آورد.
همراه این اتوبوس چند کارش��ناس سازمان 
بهزیستی برای مشاوره حضور دارند. همچنین 
برنام��ه ه��ای وی��ژه ک��ودکان و نوجوانان، 
نمایش��گاهی از انواع موادمخدر، نمایش��گاه 
پوستر و عکس و معرفی کتاب هایی در زمینه 
پیشگیری از اعتیاد از برنامه های این اتوبوس 

در این محله است.

از سوی مرکز فرهنگی اجتماعی بانوان برگزار می شود؛
مسابقه کتابخوانی »حجاب و سلامت روان«

در اولین روز فعالیت خود؛
اتوبوس پیشگیری از اعتیاد در محله زینبیه مستقرشد 

 سلامتدانستنی
ترجمه: 

امیرحسین واعظ

گروه اطلاع رسانی

نمایش��گاهی از آثار نقاش��ی با عنوان “طلوع 
ناهید” در سبک های متنوع از روز شنبه 20 
تیرماه به مدت یک هفته در گالری ش��ماره 
 یک نگارخانه مرکزی برگزار شده است. تعداد 
2٥ اثر با  موضوعات متنوع شامل جنگل، گل، 

مراس��م خواس��تگاری به صورت کلاسیک، 
دریا و آثار مینیاتوری در این نمایش��گاه قرار 
گرفته  است.  هر یک از این آثار با تکنیک های 
نقاشی از جمله مدادرنگ، رنگ و روغن، سیاه 
 قلم، آبرنگ و ... کار  ش��ده که م��ورد بازدید 

علاقه مندان قرار می گیرد. این نمایشگاه در 
روز شنبه 20 تیرماه از ساعت 17 در گالری 
ش��ماره یک نگارخانه مرکزی افتتاح ش��ده 
است که به مدت  یک هفته مورد بازدید علاقه 
مندان به نقاش��ی قرار خواهد گرفت. تگریان 

تصریح ک��رد: علاقه من��دان م��ی توانند تا 
2٥ تیرماه از س��اعت 7:30 صب��ح تا 19:30 
بعداز ظهر به منظور تماش��ای آثار  نقاشی به 
 نگارخانه مرکزی واقع در خیابان باغ گلدسته

 مراجعه کنند. 

نمایشگاه نقاشی » طلوع ناهید« در نگارخانه مرکزی 

آب و ه��وای اصفه��اناوق��������ات ش��رع��یت��ل��وی��������زی��������ونس�����ی�����ن�����م�����ا31

12 + 37

اذان صبح/  04:27  
طلوع آفتاب/ 06:05  
اذان ظهر/ 13:08  
اذان مغرب/ 20:34  
نیمه شب شرعی/ 00:20

فیلم سینمایی/ شبکه اصفهان، 14:00 
خداحافظ بچه/ شبکه اصفهان ، 17:00
یک شهر ضیافت/  شبکه اصفهان،  19:15
دهه شصتی ها/ شبکه اصفهان ، 21:00  
سریال خاتون/ شبکه اصفهان ، 23:15  

قدس /نهنگ عنبر/گینس
ساحل / عصر یخبندان
سپاهان  /گینس
خانواده   / آتیش بازی
فرهنگیان   / آتش بازی

صاحب امتیاز  شهرداری اصفهان مدیر مسئول دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد سردبیر مهندس رضوان اصغری

ش��م��اره 2413  12ص��ف��ح��ه ب��ه ه��م��راه 4 صفحه آگ��ه��ی   یکشنبه  21 ت��ی��ر 1394  25 رم��ض��ان 1436

اص���ف���ه���ان، م���ی���دان ام�����ام ح��س��ی��ن )ع���ل���ی���ه ال������س������ام(، خ���ی���اب���ان ط���ال���ق���ان���ی، م��ق��اب��ل ارگ ج���ه���ان نما
تلفن  32218182  ف��اک��س  32219070 ام��ور آگهی ه��ا  32229512 -031  /  021-88546630
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